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Bailes, pampers un 
apču... Nu, labi...

A.K.: Lemberga kungs, kad mēs beidzot jūs apcietināsim? Šogad?
A.L.: (..) Jūs esat caurkritis aktieris. Nekam nederīgs politiķis, 

kurš grib slavu.
A.K.: (..) Es nopirku jūsu grāmatu. Krāsojamo grāmatiņu.
A.L.: (..) Nomainiet pamperi, jūs taču baidāties no manis. Ko tad 

nenācāt uz vēlēšanu cīņām Ventspilī?
A.K.: A man negribējās.
A.L.: Nu, re, apču... Nu labi. Paņemiet pamperi, kad nākat pie 

manis uz politiskajām diskusijām.
(No Artusa Kaimiņa “iespraukšanās” Aivara Lemberga un Anša 

Bogustova sarunā “Rīga TV24” tiešraidē “Ziņu Top 5” 22. janvārī)

*** 
Kā redzams, īstena “politisko titānu” cīņa tiešraidē. Kur nu 

tur Hilarija Klintone, Angela Merkele vai pat politiskā klaunāde 
Donalda Trampa priekšvēlēšanu cīņās. Pašmāju televīziju tiešrai-
des batālijās lietā tiek likti daudz spēcīgāki argumenti par ekono-
miku, sociālajiem jautājumiem vai sabiedriskās dzīves aktualitā-
tēm. Vecīt, tu takš būsi apmī... Nu, labi. Paķer pamperi, ja nesatu-
rēšana, tā teikt. A tu, vecīt, esi melis, zaglis un tava vieta ir ķurķī. 
Un ja neturēsi muti – dabūsi bietē. Pats dabūsi bietē, tu jau raus-
ties kā tāds bērndārznieka krā... Nu, labi.

Citiem vārdiem, elitārā līmeņa politiskā caureja un verbālā 
nesaturēšana, kur pat pamperi nepalīdz, mums sit augstu vilni. 
Varētu, protams, pasmieties par šo ārkārtīgi “saturīgo” diskusiju, 
pašu varoņu leksikā izsakoties, “ierēkt”, kā t.s. politiķi, kuri iecel-
ti vai pat ievēlēti amatos, lemj mūsu likteņus. Protams, var neuz-
tvert nopietni kārtējo Artusa Kaimiņa “ielēkšanu” kadrā ar bravu-
rīgiem izbļāvieniem, jo ko tad no tā Kaimiņa paprasīsi. Stils, ziniet, 
viņam tāds – ķēmoties uz nebēdu... Bet no ostas pilsētas mēra jau 
nu gan būtu gribējies pat šādā situācijā ko mazliet vairāk nekā 
Kaimiņa nesaturēšanas problēmu apspriešanu tiešajā ēterā. Un 
tādēļ tas vairs nav smieklīgi.

Nenoliedzami, kāds pieprasījums, tāds piedāvājums. Ja publikā 
(lasi: vēlētājos) ir pieprasījums pēc prastuma, lētuma un apsau-
kāšanās, tad būs arī piedāvājums. Ja degpunktā ir “mūlāps – pats 
muļķis” līmeņa diskusijas, tad nav vērts “iespringt”, jo argumen-
ti nav vajadzīgi. Galu galā – kādēļ gan kaut ko skaidrot, piedāvāt, 
izstrādāt, ja uzvarētāju nosaka pateikto lamuvārdu daudzums, 
konteksts un dzirksteļojošā nenormētās leksikas asprātība. Kurš 
izdomās jautrāku apzīmējumu savam konkurentam, tas arī depu-
tāts! Kurš piedāvās jestrākus konkurenta dzimumorgānu apzīmē-
jumus, tas arī saņems publikas (lasi: vēlētāju) atzinību.

Zemjostasvietas politiskās diskusijas gan nav nekas jauns, uni-
kāls, tikai Latvijai raksturīgs. Ja pietrūkst argumentu par jebkā-
du aktuālu problēmu, ja pietrūkst spējas atbildēt pēc būtības uz 
nepatīkamiem jautājumiem, tad daudz vienkāršāk ir izmest atbil-
des vietā frāzi “bet tev mugura netīra” (labākajā gadījumā) vai 
“bet tu sievu krāp”, vai, piemēram, “paņem pamperi, tu taču no 
manis baidies”. Tā notiek arī citviet, tā runā un “argumentē” arī 
daudz senākas demokrātijas citadelēs abpus Atlantijas okeānam. 
Jo zināmai publikas daļai vienmēr tas šķiet gana simpātiski: redz, 
kā viņš pateica. Ar man saprotamiem argumentiem. Šāda “nolai-
šanās” līdz zaļumballes līmenim, kur divi iedzēruši džentelmeņi 
“pierāda” viens otram savu taisnību, gan nedara godu nevienam 
valstsvīram (ja mēs gribētu saukt šajā cēlajā vārdā vienu otru 
mūsu varas pārstāvi).

Nenoliedzami, katrā parlamentā, domē vai citā varas institūci-
jā ir jābūt pa savam klaunam – lai būtu jautrāk. Par to pat nebūtu 
vērts satraukties vai moralizēt par ētisko vērtību krišanu bezdibe-
nī. Žēl tikai, ka līdz galma āksta līmenim nolaižas arī cilvēki, kam 
vismaz teorētiski būtu arī vara un spēks rokās. Un tad nu rodas 
iespaids, ka verbālie pamperi ir vajadzīgi visai politiskajai elitei... 
Kā “Rīdzenes sarunu šovā” bilda tās galvenie varoņi: bļ..., kurš te 
ir saimnieks!

P.S. Ja kādam arī gribas noskatīties šo TV politisko disku-
siju “brīnumu”, tad: https://www.facebook.com/RigaTV24/
videos/1134849099984575/. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Pēc pagājušā gada oktobrī notikušā traģiskā negadījuma Olimpiskā centra "Ventspils" mazajā peldbaseinā, 
kur peldēšanas apmācības laikā bojā gāja četrus gadus vecs zēns, centrā ir uzstādītas videonovērošanas 
kameras, tomēr peldēšanas instruktoru atalgojums cik nekonkurētspējīgs bijis, tik palicis. Kā stāsta "Vents-
pilnieks.lv" avoti, par darba dienu no agra rīta līdz vēlam vakaram instruktori saņemot vien valsts noteikto 
minimālo algu.  Tanī pašā laikā augsta līmeņa funkcionāri par OC “Ventspils” dāsnumu sūdzēties nevar. 

Kurzemes apgabaltiesa atcēlusi 
iepriekš Ventspils tiesas pie-
spriesto notiesājošo spriedumu 
un pilnībā attaisnojusi pašval-
dības uzņēmuma “Ventspils sil-
tums” bijušās trīs augsta ranga 
darbinieces – galveno grāmat-
vedi, abonentu daļas vadītāju 
un kasieri, kuras vainoja par 
1,045 miljona eiro piesavināša-
nos no uzņēmuma kases. Kamēr 
advokāts priecājas par uzvaru 
apgabaltiesā, Ventspils pilsē-
tas dome ir sašutusi par šādu 
spriedumu, turklāt vicemērs 
Jānis Vītoliņš pat paudis lielu 
izbrīnu par Kurzemes apgabal-
tiesas lēmumu. Pašvaldība sev 
piederošā uzņēmuma vārdā sola 
spriedumu pārsūdzēt.

Darbiniekiem minimālā alga, 
LOK prezidentam – tūkstoši

V 
entspilnieks.lv jau rakstīja, ka OC “Ventspils” 
kapitāldaļu turētāju pārstāvis ir Latvijas 
Olimpiskās komitejas prezidents Aldons 
Vrubļevskis. Izpētot Vrubļevska kunga kār-
tējo gada deklarāciju, kura viņam jāiesniedz 

kā valsts amatpersonai – maksātnespējas administrato-
ram, "Ventspilnieks.lv" noskaidroja, ka OC “Ventspils” 
viņam 2016.gadā algā izmaksājis 15 360 eiro, bet kā 
citi OC “Ventspils” gūti ieņēmumi uzrādīti 1161,60 eiro. 

Nevar teikt, ka LOK prezidents nepiedalītos OC 
“Ventspils” darbībā. Kā zināms, viņš piedalījās Ventspils 
pilsētas domes Ekonomikas un budžeta komisijas sēdē, 
kurā tika skatīts jautājums par iespējamo SIA “Olimpiskais 
centrs “Ventspils”” funkciju pārdali un jaunas biedrības 
“Ventspils olimpiskā vienība” dibināšanu, kura tad varētu 
nemaksāt valstij uzņēmuma ienākuma nodokli. Jau rak-
stījām, ka nepieciešamību dibināt šādu biedrību izraisīja 
tas, ka sākot ar šo gadu arī par ar saimniecisko darbību 
nesaistītiem izdevumiem jāmaksā uzņēmuma ienāku-
ma nodoklis 25% apmērā. Taču biedrībām un nodibi-
nājumiem tas jāmaksā nav. Tas savukārt dod iespēju uz 
valstij maksājamo nodokļu rēķina krietni “ietaupīt”. Pats 
par sevi tas varbūt arī nebūtu nekas slikts, ja vien OC 

“Ventspils” nesaņemtu dāsnus finansējumus no valsts 
budžeta, kurš, kā zināms, pildās no nodokļu maksātāju 
naudas. Piemēram, OC “Ventspils” sporta infrastruktū-
ras attīstībai Izglītības un zinātnes ministrija piešķīra 1,65 
miljonus eiro. Arī LOK ieņēmumu lauvastiesu saņem no 
valsts budžeta līdzekļiem.

"Ventspilnieks.lv" no neoficiāliem avotiem kļuvis arī 
zināms, ka treneris Viktors Zujevs, kurš vadīja liktenīgo 
nodarbību, pēc Ventspils sporta skolas “Spars” direkto-
ra amata atstāšanas esot pieņemts darbā OC “Ventspils” 
ar infrastruktūras attīstību saistītu projektu īstenošanai, 
viņš nodarbojoties ar jaunā baseina celtniecības jautā-
jumiem. Atgādināsim, ka īsi pēc traģiskā nelaimes gadī-
juma domes priekšsēdētājs Aivars Lembergs izteicās, ka 
“jau no morālā viedokļa nebūtu pareizi, ka viņš paliktu 
par sporta skolas vadītāju”. 

 Tanī pat laikā saskaņā ar SIA “Olimpiskais centrs 
“Ventspils”” gada pārskata datiem, 2016. gada darbības 
finansiālais rezultāts ir zaudējumi 749 178 eiro apmē-
rā. Savukārt neto apgrozījums, kurā ietverti ieņēmumi 
no sporta kompleksa sniegtajiem pakalpojumiem, 2016.
gadā sasniedza  2 110 128 eiro, kas bija par 14% vairāk 
nekā 2015. gadā. 

Apgabaltiesa atceļ Ventspils 
tiesas spriedumu “Ventspils 
siltuma” “nozagtā“ miljona lietā

Kā skaidroja Kurzemes apgabaltiesas pār-
stāve Baiba Andersone, ar šīs instan-
ces tiesas spriedumu ir pilnībā atcelts 
Ventspils tiesas 2016. gada 26. aprīļa 

notiesājošais spriedums, kas bijušās “Ventspils siltu-
ma” darbinieces atzina par vainīgām par piesavināša-
nos lielā apmērā – mazliet vairāk nekā viens miljons 
eiro, un paredzēja viņas sodīt ar brīvības atņemšanu uz 
laiku no pusotra līdz trim gadiem. Toreiz tiesa nolēma, 
ka visām trim apsūdzētajām solidāri būtu jāatlīdzina 
«Ventspils siltumam» nodarītie zaudējumi, proti, katrai 
pa 39 001,70 eiro. 

Saskaņā ar Ventspils tiesas pieņemto lēmumu, visbar-
gākais sods draudēja “nozieguma smadzenēm” – brīvī-
bas atņemšanu uz diviem gadiem un sešiem mēnešiem, 
paredzot mantas konfiskāciju. Pārējām divām apsūdzē-
tajām piesprieda brīvības atņemšanu uz vienu gadu un 
sešiem mēnešiem, kā arī uz trim gadiem, abos gadīju-
mos bez mantas konfiskācijas. Iepriekš prokurors pauda 
pārliecību, ka apsūdzētās sievietes personu grupā pēc 
iepriekšējās vienošanās, pieņemot skaidrā naudā no abo-
nentiem ienākošos maksājumus, daļu no ienākošajām  
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Ventspilī brīdina par gripas 
epidēmiju
30. janvārī Latvijā izsludināja gripas epidē-
mijas sākumu, jo Daugavpilī gripas pacientu 
skaits sasniedza 117,9 uz 100 000 iedzīvotā-
jiem, tādējādi sasniedzot epidēmisko slieks-
ni. Janvāra pēdējā nedēļā Ventspilī bija otrs 
augstākais rādītājs – 62 saslimšanas gadījumu 
skaits, strauji tuvojoties epidēmijas slieksnim.

Straujākais uzkrāto investīciju 
apjoms – Ventspilī
Ventspilī reģistrētajos uzņēmumos ieguldī-
to ārvalstu investīciju uzkrātais apjoms gada 
laikā pieaudzis par 43,10 miljoniem eiro, kas 
ir straujākais pieaugums visu Latvijas pašval-
dību vidū. Ventspils pilsētas nopelns gan te 
nav nekāds, jo straujais pieaugums panākts 
pateicoties vienam darījumam – pērn AS 
“Ventspils nafta” par 43,7 miljoniem eiro 
pārdevusi 51% SIA “”Ventspils nafta” termi-
nāls” kapitāldaļas “Vitol” grupā ietilpstošajai 
Nīderlandes kompānijai “Martank”.

Darina unikālu šalli Latvijas 
simtgadei
Ventspils novada pašvaldība aicina ikvienu 
ventspilnieku un novada iedzīvotāju iesais-
tīties Ventspils novada šalles adīšanā. Tā būs 
unikāla un īpaša iedzīvotāju velte Latvijas 
simtgadē. Uzadītajiem fragmentiem ir jābūt 
20 cm platiem, bet garums nav ierobežots, 
tāpat nav būtiska arī krāsa. Izgatavotos adīju-
mus var nodot sava pagasta kultūras vai tau-
tas nama vadītājai. Šalles fragmentus jau ada 
praktiski visos pagastos. Lielās šalles frag-
mentus kopā saliks Ventspils Piejūras brīvda-
bas muzejā septembrī, kad notiks tradicionā-
lā Pagastu diena.

Pusgadu bija jāgaida uz 
jaunajām telpām
Pēc teju pusgadu ilgas gaidīšanas otrdien bei-
dzot oficiāli atklāja Ventspils Centra sākum-
skolas jauno ēku Skolas ielā 37. Sākotnēji 
ēku, kurā līdz šim darbojās Ventspils Vakara 
vidusskola (to pavasarī nolēma izformēt), 
plānoja atvērt līdz ar jaunā mācību gada 
sākumu, taču dažādu problēmu dēļ tas ieka-
vējās par 5 mēnešiem. Kopš 2003.gada 
Centra sākumskola mācību procesu realizēja 
divās ēkās: 1.-4. klašu audzēkņiem nodarbī-
bas notika bijušajā sākumskolas ēkā Brīvības 
ielā 15, savukārt 5.-6. klasēm – Ventspils 
Valsts 1. ģimnāzijas telpās.

Vai šoziem vēl izdosies slēpot?
Šāds jautājums nodarbina ne vienu vien 
ventspilnieku. Straujā atkušņa dēļ pirms nedē-
ļas Ventspils Piedzīvojumu parka slēpošanas 
kalns tika slēgts. Kopumā kalns šajā ziemas 
sezonā bija atvērts kopš 16. janvāra vakara, 
kopumā tas darbojās bez pārtraukuma devi-
ņas dienas. Maksas pakalpojumus kopumā 
ir izmantojuši vairāk nekā 2300 apmeklētāji, 
bet kopējais apmeklējumu skaits bijis ap 7000 
personu, liecina publiskotie dati.

Cerēja uz lielāku apgrozījumu
SIA “”Ventspils nafta” termināls” (VNT) pērn 
Ventspils ostā pārkrāvis 6,9 mlj. tonnu naftas 
produktu. VNT ģenerāldirektors Larss Panclafs 
norāda, ka aizvadīta gada rezultāti bija zemā-
ki par sākotnējām iecerēm, ko ietekmēja 
kravu plūsmas samazinājums no Krievijas 
puses, kas ir saistīts ar uzliktajiem ierobežo-
jumiem uz kravu pārvadāšanu pa dzelzceļu 
no Krievijas uz Latvijas ostām. Pērn VNT rea-
lizēja vairākus attīstības projektus ar kopējo 
investīciju apjomu vairāk ne kā 14 mlj. eiro.

VENTSPILĪ

Pēc pagājušā gada sākumā kravu apgrozījuma “eksplozijai” sekojošais atslābums, 
ko izraisīja Krievijas lēmums novirzīt kravas uz savām ostām, 2017. gads tomēr vēr-
tējams ar ļoti treknu plusa zīmi. Pērn AS “Baltijas ekspresis” sasniedzis rekordlielu 
kravu pārvadājumu apjomu – 7,1 mlj. tonnu. 2017.gadā pārvadājumu rezultāti bijuši 
faktiski divas reizes labāki kā 2016.gadā. AS “Baltijas ekspresis” valdes priekšsēdē-
tājs Māris Bremze atzīst, ka šis ir ļoti nopietna darba rezultāts, jo par spīti dažādiem 
šķēršļiem ir izdevies piesaistīt jaunas kravas, turklāt būtiskā apjomā.

Neskatoties uz ilgtermiņā vērojamo salīdzinoši zemo kravu apgrozījumu pagājušajā 
gadā, kad Ventspils ostā pārkrauto kravu apjoms nedaudz pārsniedza 20 miljonus 
tonnu, un piezemētās nākotnes prognozes, Ventspils brīvsota cer šajā gadā saglabāt 
esošo apgrozījuma apjomu. 

Ventspils brīvosta cer šogad kravas 
saglabāt 20 miljonu tonnu apmērā

B 
rīvostas pārvaldnieks Imants 
Sarmulis pauž apmierinājumu ar 
pērn sasniegtajiem rādītājiem, kas 
bija par 6,5% vairāk nekā 2016. 
gadā (tiesa, tas bija otrs zemā-

kais rādītājs ostas vēsturē kopš neatkarī-
bas atgūšanas). Viņš norāda, ka, vadoties no 
komersantu iesniegtajām prognozēm 2018. 
gadam, Ventspils brīvsotas apgrozījums arī 
šogad tiek plānots 20 miljonu tonnu apmē-
rā. “Ostas darbības kopējais rezultāts mūs 
apmierina – ja izdosies arī turpmāk sagla-
bāt kravu apgrozījumu 20 miljonu tonnu 
apmērā, tas būs ļoti labi. Kā katru gadu, arī 
šogad Ventspils brīvostas pārvalde ir apko-
pojusi privāto termināļu dotās kravu apjoma 
prognozes 2018. gadam. Ja tās piepildīsies, 
un mēs ļoti ceram, ka tā būs, tad arī šogad 

varam rēķināties ar līdzvērtīgu kravu apjo-
mu,” I.Sarmulis norāda pārvaldes tīmekļa 
vietnē publiskotajā informācijā.

Pēc viņa teiktā, ir pamats cerībām sagla-
bāt pašreizējo kravu apgrozījuma līmeni, labi 
apzinoties savas iespējas – lielā pieredze, ātri 
un kvalitatīvi apkalpojot kuģus, labs ģeogrā-
fiskais stāvoklis, pateicoties tam, kuģiem, 
kas fraktējas uz Ventspili, nevajag apmaksāt 
papildu ziemas apdrošināšanu. “No šī vie-
dokļa mūsu osta kļūst daudziem vēl saistošā-
ka tieši ziemas laikā, jo kuģu ienākšana mūsu 
ostā ir daudz lētāka nekā citās ostās. Taču 
Ventspilī tāpat ir viszemākās ostas nodevas, 
ko iekasē ostas pārvalde. Toskait tās ir zemā-
kas nekā kaimiņu ostās, ar kurām mēs kon-
kurējam,» skaidro pārvaldnieks.

I.Sarmulis arī cerīgi raugās nākotnē kravu 

piesaistē tranzītā no Ķīnas, tāpat meklēti 
sadarbības partneri arī Kazahstānā, Indijā, 
Uzbekistānā, kur varētu meklēt kravas 
Ventspils ostai. "Ja mēs runājam par gaidā-
majiem rezultātiem, tad, protams, tās vis-
pirms varētu būt ķīniešu kravas. Sākumā 
tās pienāks nelielā daudzumā. Pēc dažiem 
gadiem runa var būt par 5–8 tūkstošiem vil-
cienu gadā uz visu Eiropu. Un jāsaprot, ka 
liela daļa aizies uz Baltkrieviju un Poliju. Bet 
ar kaut kādu daļu var rēķināties arī Ventspils, 
pateicoties “Stena Line” prāmju pārvadāju-
miem uz Skandināviju. Ventspils tiek pama-
toti pozicionēta kā vārti uz Skandināviju, šis ir 
ātrākais un ērtākais jūras ceļš. Mēs arī noslē-
dzām sadarbības līgumu ar industriālā parka 
“Lielais akmens” administrāciju Baltkrievijā, 
kas ir nozīmīgs spēlētājs Ķīnas "Jaunā zīda 
ceļa" projektā,” komentē I.Sarmulis.

Līdz laikraksta "Ventspilnieks.lv” nākamā 
numura iznākšanas laikam jau būs zināms, 
kā Ventspils ostas termināļi ir strādājuši 
2018. gada pirmajā mēnesī. 

Sūrā darbā iekarota nozīmīga 
daļa blīvajā pārvadājumu tirgū

B 
iedrībā “Baltijas asociācija – 
Transports un loģistika” (BATL) 
ietilpstošā uzņēmuma AS “Baltijas 
ekspresis” pagājušā gada sāku-
mā uzrādīties darbības rezultā-

ti lika daudziem izbrīnā ieplest acis, jau-
tājot – kā gan tas izdevies?! Kravu apjo-
ma kāpums sasniedza 313%, kas uzņē-
mumam ļāva tobrīd palielināt savu tirgus 
daļu līdz 25%, tādējādi apsteidzot “Baltijas 
tranzīta servisu” un kļūstot par otro lielā-
ko pārvadātāju pēc kravu apgrozības rādī-
tāja valstī. Vislielākais apjoma pieaugums 
piedzīvots martā, kad kravu pārvadājumu 
apjoms palielinājās pat vairāk nekā četras 
reizes un sasniedza 415% salīdzinājumā ar 
2016.gada martu. Turklāt kravu pieauguma 
temps bijis ar pieaugošu dinamiku – salīdzi-
not ar iepriekšējo gadu, janvārī pārvadāju-
mu apjoms sasniedzis 310%, bet februārī 
– 316%.

Uzņēmums kopumā pērn cerēja pārvadāt 
pat nepilnus astoņus miljonus tonnu kravu, 
taču Krievijas lēmums un arī pašu valsts iek-
šienē vērojamie procesi vēl straujākas izaug-
smes procesus piebremzēja. Tomēr jāatzīmē, 
ka pērn sasniegtais kravu apgrozījums tik un 
tā ir lielākais visā AS “Baltijas ekspresis” 20 
gadu ilgajā pastāvēšanas vēsturē.

KOPĒJAIS DARBA APJOMS 
PIEAUGA TEJU DIVKĀRT

“Ja palūkojamies uz kopējiem rādītā-
jiem, iznāk, ka pagājušajā gadā vidēji dien-
naktī esam nosūtījuši desmit kravas vilcie-
nus diennaktī. Tas ir vairāk nekā 20% no 
visa kravu darba apjoma Latvijas dzelzce-
ļa tīklā! Kopējais darba apjoms salīdzināju-
mā ar 2016. gadu ir pieaudzis gandrīz div-
kārt,” stāsta uzņēmuma valdes priekšsēdē-
tājs Māris Bremze. 

Viņš stāsta, ka uzņēmuma akcionāru 
AS “Ventspils tirdzniecības osta” un AS 
“Ventbunkers” vadība 2016. gada otrajā 
pusē ieguldīja lielu darbu sarunās ar poten-
ciālajiem kravu nosūtītājiem, lai saglabā-
tu un piesaistītu lielākus kravu apmērs 

Ventspils ostai. “”Baltijas ekspreša” uzde-
vums bija ļoti īsā laikā spēt mobilizēt resur-
sus un pārvest trīsreiz lielākus kravu apjo-
mus nekā iepriekš. Faktiski no trim krautiem 
vilcieniem diennaktī 2016. gada oktobrī jau 
novembra beigās sākām vest 10 un vairāk 
vilcienus diennaktī,” stāsta M.Bremze un 
piebilst, ka rekordlielu apjomu uzņēmums 
sasniedza pagājušā gada sākumā, kad dien-
naktī nosūtīja pat 18 vilcienus.

“Lai to visu paveiktu un sasniegtu, bija 
arī jāveic būtiski ieguldījumi. Bija vēl vai-
rāk jāuzlabo AS “Baltijas ekspresis” loko-
motīvju parka kvalitāte. Pārsvarā strādājām 
ar daudz jaudīgākām “2te116” sērijas loko-
motīvēm, līdz ar to bija nepieciešams arī 
palielināt lokomotīvju brigāžu darbinieku 
skaitu un uzlabot kopējo darba organizāci-
ju. Manuprāt, ir būtiski, ka pagājušajā gadā 
radījām 35 jaunas darbavietas [strādājošo 
skaits pieauga līdz 241 cilvēkam – red.] tieši 
lokomotīvju brigādēs. Varu tikai vēlreiz un 
vēlreiz teikt lielu paldies visiem darbinie-
kiem par profesionāli un kvalitatīvi paveik-
tu darbu, kas ir galvenais faktors un stingrs 
pamats AS “Baltijas ekspresis” pagājušajā 
gadā pieredzētajam izaugsmes veiksmes 
stāstam,” sacīja M.Bremze. 

Būtiski pieaugot apgrozījumam un līdz 
ar to arī darba apjomam, ir radīti apstāk-
ļi, lai varētu palielināt vidējo darba samak-
su saviem darbiniekiem. Vēl viens liels noti-
kums bija Daugavpilī atvērtā jaunā lokomo-
tīvju ekspluatācijas nodaļa. 

IZAUGSMI IETEKMĒJOŠIE 
FAKTORI

Tomēr pērn pēc straujā gada sākuma situā-
cija mainījās. M.Bremze skaidro, ka būtis-
ku ietekme bija un joprojām ir Krievijas 
dzelzceļa realizētajai taktikai attiecībā uz 
kravu īpašnieku pieteikumu nesaskaņoša-
nu kravu nosūtīšanai Latvijas virzienā. “Šīs 
rīcības rezultātā “Baltijas ekspresis” 2017. 
gadā nepārveda vairāk nekā piecus miljonus 
tonnu kravu. Attiecīgi tas ir zināms apdraudē-
jums darba vietām, kas nesen tika izveidotas, 

un, protams, tas ietekmē “Latvijas dzelzce-
ļu” kā infrastruktūras pārvaldītāja ekonomi-
ku, jo attiecīgi samazinājās “Baltijas ekspre-
ša” maksājumi par dzelzceļa infrastruktūras 
izmantošanu.”

Otrs faktors, kas ietekmēja un, kā uzsver 
M.Bremze, ietekmēs “Baltijas ekspreša” dar-
bību, ir domstarpības ar “Latvijas dzelzceļa” 
koncerna uzņēmumiem par manevru darbu 
veikšanu Ventspils stacijā. “Zināma spie-
diena rezultātā “Baltijas ekspresim” nācās 
samazināt manevru darba apjomu, tomēr 
uzskatām, ka esam pietiekoši profesionāli 
un kompetenti, lai paši ar saviem spēkiem 
nodrošinātu uzņēmuma atvesto kravas vago-
nu nogādāšanu līdz termināļiem, kas ir mūsu 
klienti. Tāpēc nācās vērsties Valsts dzelzce-
ļa administrācijā ar lūgumu izskatīt situāciju 
un atvērt Ventspils staciju tehnoloģisko ope-
rāciju veikšanai arī citiem komersantiem, ne 
tikai “LDz Cargo”,” komentēja uzņēmuma 
vadītājs. Lai gan šobrīd šis problēmjautājums 
vēl lēnām tiek risināts, M.Bremze ir drošs, ka 
“Baltijas ekspresis” varēs pilnvērtīgi nodroši-
nāt manevru darbus Ventspils stacijā.

TURPINĀS STRĀDĀT TIKPAT 
APJOMĪGI KĀ PĒRN

Neskatoties uz dažādiem izaicinājumiem 
un šķēršļiem, “Baltijas ekspresis” vadītājs 
cerīgi vērtē šī gada prognozes, tomēr nedrīkst 
atslābt – jāturpina strādāt tikpat apjomī-
gi kā pērn. Esošajos apstākļos, kad kravu 
apgrozījuma iespējas kļūst ierobežotākas, 
konkurence par to pārvadāšanu kļūst tikai 
saspringtāka. 

“Vispirms “Baltijas ekspreša” uzdevums 
būs turpināt tikpat efektīvi nodrošināt pārva-
dājumus Ventspils ostas termināliem, neska-
toties uz faktu, ka apjomu prognozes drīzāk ir 
konservatīvas un piesardzīgas. Otrkārt, 2018. 
gadā “Baltijas ekspresis” uzsāks pilnvērtīgi 
nodrošināt tehnoloģisko operāciju pakalpoju-
mus Ventspils stacijā. Tas ir liels izaicinājums 
un prasa lielu mobilizāciju no uzņēmuma 
darbinieku puses. Treškārt, turpināsim strā-
dāt pie jaunu kravu pārvadājumu produktu 
piedāvāšanas tirgus dalībniekiem. “Baltijas 
ekspresim” ir zināmas iestrādnes šajā virzie-
nā un mēs turpināsim mērķtiecīgi strādāt, lai 
tās realizētu. Konkurence pārvadājumu tirgū 
ir milzīga un šis fakts neļauj samierināties ar 
sasniegto. “Baltijas ekspresī” vēl ir pietieko-
ši lielas izaugsmes iespējas,” cerīgi nākotnē 
raugās M.Bremze. 
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DOMA NEZAUDĒT PATVĒRUMU
Līdz tam bijis gan bads un aukstums, gan neiedomāja-

mā netīrībā vadīta vientulība, gan cietuma kameru šaurība.  
“Pats vainīgs, par daudz laidu šito te,” starptautiskā žestā viņš 
pazodei piesit knipi un papildina, ka arī narkotikas lietotas, 
kad vien pie tām bijis iespējams tikt.

“Tādai dzīvei labvēlīgāku rezultātu grūti iedomāties,” 
Aleksejs pamāj ar galvu uz sakārtoto pansionāta telpu, siltu 
un saulainu. Un paškritiski atzīst, ka dzīvē daudzreiz rīkojies 
tā, ka tikai kādam brīnumam pateicoties jau sen neatdusas 
kapu smiltājā bez piemiņas zīmes un  ziediem, jo īstu tuvinie-
ku šai saulē tikpat kā nav palicis. 

“Ir šķirtā sieva un meitiņa, kura  nesen sākusi iet skolā. 
Neesmu viņas redzējis kādus trīs gadus. Gribētos satikt, rei-
zēm turos visiem spēkiem, lai neietu meklēt. Jo kas es vairs 
viņām? Ne mantu, ne padomu ar savu līdzšinējo dzīvi nevaru 
dot. Saprotams, ka viņas arī mani nemeklē,” Aleksejs ir gana 
reālistisks un paškritisks. Viņš pastāsta, ka siltajā gadalaikā 
aiziet uz pilsētu vienkārši tāpat, uz kino vai iepirkties, pamāj 
nejauši satiktiem paziņām “no iepriekšējās dzīves”, kas viņu 
vēl atpazīst, bet tuvāku draugu viņam “ārpusē” nav. Vai tādi 
vispār ir bijuši?

“Nu, kā lai pasaka? Kad bija pilna pudele, satikāmies, 
papļāpājām. Spriedām, kur dabūt nākamo. Tagad daži jau 
zem zemes, citi neatgriezās pēc cietuma. Bija draugi, kas sav-
laicīgi apstājās, tie pirms gadiem satiekoties iedeva kādu latu 
brīnīdamies: “Ļoša, vai tiešām tas esi tu?””

“Tagad kompānijai pietiek ar  diviem desmitiem “Vēju” 
iemītnieku un meitenēm no apkalpojošā personāla, satiekam 
savā starpā normāli, lielāku sabiedrību man nemaz nevajag,” 
ārēji Aleksejs rādās ar dzīvi apmierināts, arī no  agrākajiem 
kaitīgajiem ieradumiem daļēji ticis  vaļā. Kā ir patiesībā, zina 
tikai viņš pats.

“Narkotikas vairs nelietoju nemaz. Alkoholu gribas jopro-
jām, bet mēģinu turēties rāmjos, šo patvērumu negribas zau-
dēt,” Aleksejs sakās apzinoties, ka par dzeršanu no “Vējiem” 
izmestam, viņam dzīvē var kļūt tikai sliktāk, līdz pat priekš-
laicīgai bojāejai.

IZRAIDĪTIE, BET NE PAMESTIE
Te jāpaskaidro, ka pirms pieciem gadiem LSA un pilsētas 

pašvaldības nodibinātā aprūpes centra “Vēji” kontingentu 
veido bijušie Ventspils veco ļaužu pansionāta “Selga” iemīt-
nieki, kuri no turienes izraidīti uzvedības dēļ, kas traucējusi 
pārējo turienes klientu mieru un pat apdraudējusi viņu dro-
šību. Runa ir bijusi par neatļautu alkohola lietošanu, skaļu 
uzvedību dzērumā, lamāšanos un kautiņiem. “Vējos” mazinā-
jusies saspiestība un līdz ar to arī savstarpēja rīvēšanās, pie-
strādāts pie alkohola lietošanas kontroles, bet pret ārkārtas 
izdarībām un uzbrukumu personālam iestāde nodrošināju-
sies, ierīkojot trauksmes pogu, pēc kuras signāla nekavējoties 
ierodas policija. LSA Ventspils nodaļas vadītājs Andis Sukurs 
to vērtē kā preventīvās brīdināšanas ierīci, jo praktiski to, par 
laimi, nācies pielietot visai reti.

Katram no “Vēju” klientiem bijis savs, bieži vien traģiskām 
nejaušībām, slimībām, pašu un tuvinieku nelaimes gadīju-

Apstādinātais 
kritiens
Nepilnus 43 gadus sasniegušais Aleksejs sarunai 
piekrīt ar nosacījumu, ka avīzē netiks  minēts 
viņa uzvārds un tekstam klāt nebūs pievienota 
viņa fotogrāfija. Par pēdējo jāizsaka nožēla, jo 
ārēji Aleksejs ar savu lielo augumu un tumši 
rudo bārdu ir viens no kolorītākajiem biedrības 
“Latvijas Samariešu apvienība” ( LSA) Ventspils 
nodaļas specializētā aprūpes centra “Vēji” iemīt-
niekiem. “Pirms ziemas mans organisms parasti 
uzkrāj nelielu  tauku rezervīti. Tā tāda kā dabiska, 
bet konkrētos apstākļos nevajadzīga nodrošinā-
šanās,  jo īsts sals un sniegs līdz Ventspilij atnāk 
ļoti reti,” vīrietis papliķē savu apjomīgo vidukli. 
Un pasmaida, ka tā dēļ no istabas kaimiņiem 
pat izpelnījies iesauku “Resnais”. “Nu, kāds te 
no manis “resnais” ? Nāks pavasaris, viss labums 
saulē izkusīs,” Aleksejs nosmej un stāsta, ka tāda 
silta un sātīga dzīve viņam ir tikai dažus pēdējos 
gadus. Kopš laika, kad LSA un pilsētas sociālie 
dienesti apstādinājuši viņa gāšanos bezdibenī.

miem bruģēts ceļš uz pansionātu vai tagadējo aprūpes cen-
tru. Beigu fāzē tas gandrīz vienmēr noslēdzies ar pārmērīgu 
alkohola vai narkotiku lietošanu, cietuma gadiem. Veselības 
stāvokļa dēļ ne visi grib par piedzīvoto un pārdzīvoto kādam 
stāstīt, daži ar grūtībām atceras, ar ko un kāpēc ceļš uz leju 
sācies. Arī Aleksejs nespēj izskaidrot, kad tieši radās nepārva-
ramā tieksme uz alkoholu, jo vecāki ar to nav aizrāvušies un 
vienīgajam dēlam sliktu piemēru nav rādījuši. Tēvs bijis labs 
metinātājs zivju konservu kombinātā. Miris, kad Aleksejam 
bijuši tikai desmit gadi. Māte turpat strādājusi grāmatvedī-
bā. Viņa mūžībā aizgājusi  pirms  trim gadiem, pieredzot un 
līdzpārdzīvojot visas dēla likstas, kaut gan viņš jau sen bijis 
prom no mājām.  

ĪSLAICĪGĀS DARBA GAITAS
Aleksejs agri sācis tusēt kopā ar vienaudžiem, kas lietoju-

ši gan alkoholu, gan citādas  apreibinošās vielas, pamēģinā-
jis pats. Un ātri kļuvis no tām atkarīgs. Skolā pabeidzis asto-
ņas klases, sācis strādāt par remontatslēdznieku Ventspils 
Ventilatoru rūpnīcā.

“Darbs un cilvēki visapkārt patika, bet noturējos rūpnīcā 
tikai pusotru gadu – mani atlaida “ar pantu“ par dzeršanu 
un darba kavējumiem. Visu mūžu mani pavadījusī šī nelaime 
– kā iedzeru, tā nevaru apstāties. Kaut cik sevi regulēt sāku 
tad, kad veselība vairs neļāva plostot,” Aleksejs par to runā 
ar zināmu nolemtību kā par ļaunumu, ar kuru viņš nav mācīts 
cīnīties un to arī nav centies darīt. Pietrūcis gribasspēka vai, 
kā tagad saka, motivācijas.  

Pēc Ventilatoru rūpnīcas iekārtojies darbā kādā no tolaik 
modē nākušajiem kooperatīviem, strādājis celtniecības un 
apdares darbus, izmācījies par krāsotāju, taču darba vieta pēc 
gada izputējusi. “Brigāde bija forša, darbs patika, bet... dzer-
šanas paradums nelaida vaļā, ilgi  nebūtu noturējies tik un 
tā,” atzīst Aleksejs, šo gadījumu uzskatot par tādu kā robež-
šķirtni starp darba un bezpajumtnieka jeb bomža dzīvi. 

MIGLAS GADI
“Bija, protams, centieni savākties. Armijā dienēju robežsar-

gos,bija kā kinofilmās, suņi un pakaļdzīšanās. Bet arī tur sanāca 
nepatikšanas. Kādā ilgākā skaidrības periodā apprecējos, bet 
vienmēr atkritu atpakaļ atkarībās. Kura sieviete to varētu iztu-
rēt?“ Aleksejs retoriski pārjautā. Par “miglas pilnajiem” gadiem 
viņam strikta hronoloģija atmiņā nav saglabājusies. Iedzīvojies 
otrās grupas invaliditātē, papildus nākušas citas slimības, kā 
dēļ viņam uz mūžu liegta iespēja oficiāli iekārtoties algotā 
darbā. Pozitīvi, ka sācis saņemt pensiju, arī pasi nav pazaudējis, 
jo “kā gan citādi naudu pastā dabūtu, adreses taču man nebi-
ja”.  Trīs reizes pa trim gadiem bijis cietumā (“...pēc viena un 
tā paša panta, bet neteikšu – kāda...”), par īres nemaksāšanu 
sen zaudējis pieticīgo mitekli. Vecāku dzīvoklis viņam nav ticis, 
jo bijis no tā izrakstīts, to pārņēmusi pilsēta.

 “Īsāk runājot, kļuvu par pilnvērtīgu bomzi. Bet kur tādam 
likties, ja uz ielas nav laimējies nomirt? Protams, apmesties 
pamestajās dārza mājiņās,” Aleksejs to uzskatījis par pašsa-
protamu, jo tā rīkojušies daudzi līdzīga likteņa cilvēki pirms 
viņa. 

“Cilvēkam, kas līdzīgos apstākļos nekad nav atradies, grūti 
saprast, kā tādos var izdzīvot,” Aleksejs atļaujas pasmaidīt, jo 
gājis tam cauri. “Tādās dārza mājiņās var atrast gan traukus, 
gan dažādu inventāru. Ēdiena gatavošanai der noplēsti kāda 
žoga vai citas būdiņas dēļi, vārāmo var nozagt kaimiņu dārzos 
un veikalos, sameklēt miskastēs. Nomazgāties iespējams dīķī 

vai upē, drēbes  sadabūt labdarības organizācijās. Protams, 
zināmos apģērba un uzvedības rāmjos jāturas, lai nesavāktu 
policija,” Aleksejs atklāj dažas izdzīvošanas nianses.  

PASKATS BIJA KĀ ĪSTAM MEŽONIM
 “Ja kārtības sargi arī savāc, tas vēl nav pasaules gals. Vienu 

reizi esmu vests uz Jelgavas psihoneiroloģisko slimnīcu, tur 
bija baigais režīms, apsardze. Citā gadījumā tiku  transportēts 
uz līdzīga tipa iestādi Liepājā. Tas bija, kā vēlāk uzzināju, pēc 
pilsētā satraukumu izsaukušajiem notikumiem, kad sieviņas 
sākušas sūdzēties - Meža kapos nokrēslī viņām uzbrūk, viņas 
baida briesmīgs vīrietis ar melnu bārdu. Jā, tas biju es, taču 
ne nu speciāli  baidīju, nekā. Vienkārši gāju klāt, gribēju paru-
nāties, jo dārza būdiņās biju viens kā vilks. Dažas bēga prom 
kliegdamas, citas iedeva “bomzītim” konfekti, bulciņu,  pat 
kādu latiņu. Nevienai neko ļaunu nenodarīju, kaut paskats 
man toreiz varēja būt briesmīgs, kā īstam mežonim, tas nu 
jāatzīst.  Protams, ka policija mani izskaitļoja, aizveda uz spe-
cializēto slimnīcu Liepājā, tur pārbaudīja un drusku apārstēja. 
Vēlāk sociālie atveda atpakaļ, nokļuvu “Selgā”, bet arī tur bija 
grūti iedzīvoties, pārāk tālu savā bezpajumtniecībā biju aiz-
gājis, faktiski tā bija kļuvusi par manu īsto dzīvi. Tāpēc mani 
pārcēla uz “Vējiem”, jo patstāvīgai dzīvei pagaidām neesmu 
un diezin vai kādreiz būšu gatavs,” izskatā spēcīgais vīrietis 
atzīst, ka vienatnē viņam nav nekādu izredžu atbrīvoties no 
senajām atkarībām.

 “KAZAS KĀJA” – LĒTI UN NIKNI
Kaut kādu pusaizmirstu mājas un brīvības garšu viņi izjūtot,  

kad tiek saņemta kabatas nauda, kas ir desmitā daļa no kat-
ram piešķirtās pensijas, pārējā aiziet uzturēšanās izdevumu 
segšanai aprūpes centrā. 

“Tad pērkam kartupeļus, makaronus, putraimus, gabaliņu 
gaļas vai desmitu olu, un centra virtuvē gatavojam maltīti, 
kādu kādreiz baudījām ģimenēs. Kausējam taukus no tirgū 
pirktiem gaļas atgriezumiem, lai būtu ko uzsmērēt uz maizes. 
Tas nav no bada, vienkārši gribas izrauties no aprūpes cen-
tra ēdienu paredzamības, katrs parādīt vēl palikušās pavāra 
prasmes,” Aleksejs atklāj, ka viņa firmas ēdiens ir frī kartupeļi 
ar sīpoliem un speķi. Ar pīpēšanu kā mazāko ļaunumu viņš 
pat nav mēģinājis cīnīties, bet cigaretes dārdzības dēļ nevar 
atļauties. “Pērku tabaku un papīra paciņas “kazas kāju” uztī-
šanai, iznāk gandrīz kā cigāri, lēti un nikni,” atklāj pīpmanis.  

Viņam vēl puse mūža dzīvojama, vai nav nodoma kaut 
ko sasniegt izglītībā, amata prasmēs, piemēram, suvenīru 
vai kādu mīļlietiņu gatavošanā, rūdīt miesu un garu sporta 
nodarbībās? Aleksejs uzskata, ka ir par vecu tādiem izaicinā-
jumiem un neredz šādai rīcībai arī motivāciju. 

“Kam mani suvenīri būs vajadzīgi, pat ja iemācīšos tos tai-
sīt. Turklāt to drīkst darīt tikai speciālās darbnīcās, kādu mums 
nav. Cita lieta, ja mēs dzīvotu laukos, kur būtu iespēja pieda-
līties zemes darbos, lopiņu apkopšanā, dārzeņu un ogulāju 
audzēšanā! Bet arī šai nūjai ir divi gali – gribētos taču uz pil-
sētu...” Aleksejs par nākotni nav īsti skaidrībā. 

KĀ GLĀBT NO SEVIS PAŠA
Arī speciālā aprūpes centra vadītājs Andis Sukurs par šīm 

problēmām daudz domājis un atzīst, ka tās būtu risinā-
mas valsts mērogā: “Ir taču acīm redzams, ka mūsu klien-
ti labprāt darītu kaut ko derīgu un varbūt ar to kaut ko pat  

Arī pie azaida galda veidojas interešu grupiņas.
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naudas summām esot piesavinājušās un 
neievadīja tās kases aparātā.

Zvērināts advokāts Jānis Mucenieks atzi-
nīgi vērtē tiesas attaisnojošo spriedumu, ar 
kuru pilnībā attaisnotas apsūdzētās. Viņas 
tiesas debatēs detalizēti argumentēja attais-
nojoša sprieduma nepieciešamības motīvus, 
norādot, ka “lieta ir tikusi ļoti pavirši izmek-
lēta un nav pamatots zaudējumu aprēķins, 
kā arī nav pierādījumu galvenās grāmatve-
des prettiesiskām darbībām”. Viņš atspēkoja 
visus prokuratūras pieņēmumus par noziedzī-
ga nodarījuma sastāva esamību bijušās gal-
venās grāmatvedes rīcībā. Tiesvedības gaitā 
advokāts pierādīja, ka “lietas materiāli nesa-
tur ziņas par bijušās galvenās grāmatvedes 
noziedzīgām darbībām”. Šos minētos argu-
mentus tiesa ņēma vērā, pieņemot attaisno-
jošo spriedumu.

Pilnais motivētais Kurzemes apgabaltie-
sas spriedums būs pieejams no 12. februā-
ra. Pēc tam to desmit dienu laikā varēs pār-

Apgabaltiesa atceļ Ventspils 
tiesas spriedumu “Ventspils 
siltuma” “nozagtā“ miljona lietā

sūdzēt kasācijas kārtībā Augstākajā tiesā, 
un to Ventspils pilsētas pašvaldībai piede-
rošais uzņēmums noteikti darīs. Tā apgalvo 
Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja pir-
mais vietnieks un juridiski formālais pašval-
dības vadītājs Jānis Vītoliņš.

Zīmīgi, ka J.Vītoliņš nekautrējoties pauž vil-
šanos un vienlaikus sašutumu par Kurzemes 
apgabaltiesas pieņemto attaisnojošo sprie-
dumu. “Godīgi sakot, šis nav vienīgais 
Kurzemes apgabaltiesas spriedums, kas man 
šķiet ļoti pārsteidzošs. Cik man zināms, divas 
bijušās uzņēmuma darbinieces – abonentu 
daļas vadītāja un kasiere – savu vainu atzi-
na, bet apgabaltiesa viņas ir attaisnojusi,” 
tā aģentūrai LETA izteicās J.Vītoliņš. Turklāt šī 
nav pirmā reize, kad J.Vītoliņš jūtas pārsteigts 
par apgabaltiesas lēmumu. Iepriekš tā noti-
ka arī gadījumā, kad apgabaltiesā pārsūdzē-
ja spriedumu par Ventspils Augstskolas biju-
šās rektores Gitas Rēvaldes atstādināšanu no 
amata.  

"Ventspilnieks.lv"

Kad pērn sabiedriskie mediji Latvijas Televīzija un Latvijas Radio – paziņoja par sadarbības pārtraukšanu 
ar Ventspils pilsētu, jo – kad smagos noziegumos apsūdzētais Aivars Lembergs teica garu un nesimpātis-
ku uzrunu LTV šlāgermūzikas aptaujas pārraidē, viņš nekavējās apsūdzēt «sorosoīdus» liekēdībā un skaļi 
paziņoja, ka Ventspilij nemaz tādi pliekani pasākumi neesot vajadzīgi. Lieka naudas izšķiešana, tā teica 
A.Lembergs. Tika solīts, ka Ventspils sarīkos savu mūzikas šovu, ko ar tipiski lielu vērienu prezentēja Rīgā. 
Tas būs pirmais muzikālais šovs «DigiTOP100», kas atspoguļos Latvijas iedzīvotāju iemīļotāko mūziku popu-
lārākajās digitālajās straumēšanas vietnēs, kuru cer turpmāk rīkot katru gadu. 

Pārtikas un veterinārā dienesta (PVD) inspektori janvāra pašā izskaņā izņēmuši 23 
novārdzinātus dzīvniekus no kādas saimniecības Ventspils novada Piltenes pagastā. 
Šis īsā laikā ir kļuvis jau par trešo skaļo gadījumu Ventspils pusē, kad cilvēki ļauni 
izturējušies pret dzīvniekiem, kuri pēc skumjo faktu atklāšanās tiek atsavināti un 
nogādāti vidē, kur viņi tiek kārtīgi aprūpēti.

Lielības izgāšanās jeb kā skatītāji izbrāķēja 
pompozo “DigiTOP100” šovu Ventspilī

P 
irmais mēģinājums, kas radies 
diezgan lielā steigā, atstāja vāju 
iespaidu un sajūtu, ka viss par 
daudz haotiski un stīvi samests 
vienā bļodā. To skarbi kritizēja arī 

skatītāji visā Latvijā, viņu vidū arī šovbiz-
nesa zvaigznes, kaislīgi iesaitoties diskusi-
jās sociālajos tīklos. “Skarbus vārdus saņē-
ma gan Ventspils pilsētas vadība, gan TV3. 
Pamatīgu aukstu dušu saņēma arī šova 
vadītāji – modele Māra Sleja un bītbokseris 
Gunārs Bītz. “DigiTOP100” lielkoncertu un 
apbalvošanas ceremoniju translēja arī TV3 
telekanālā. Turklāt arī šajā aspektā bija divi 
iemesli, kas uzjundīja skatītāju nīgrumu: lai 
gan šova pārraides laikā ekrānā bija norāde 
“tiešraide”, patiesībā to pārraidīja ierakstā. 

Acīgākie skatītāji, kuri seko mūziķiem soci-
ālajos tīklos, atsevišķas dokumentālas liecī-
bas jau bija redzējuši tīmeklī divas stundas 
pirms to rādīja televizora ekrānā... Turklāt 
par "plānošanu" liecina arī tas, ka TV3 
demonstrēja “DigiTOP100” laikā, kad Latvijā 
galvenais notikums bija Maira Brieža lielais 
boksa mačs, kuram sekoja visa pasaule.

Lielu vilšanos sagādāja arī vērojamās teh-
niskās nepilnībās, kuras daži lietotāji pat 
nodēvēja par lielāko tehnisko “fēleri”, kādu 
jebkad gadījies redzēt. Citu nebūšanu starpā 
skatītājus nokaitināja garās reklāmu pauzes, 
burtiski “uzspridzinot” sociālo tīklu “Twitter”.

Skatītāju vidū, protams, bija arī Ventspils 
pilsētas politiķi, lai pašu acīm vērotu savu 
lolojumu. Daži nekavējās izmantot iespēju 

un publiskoja savos sociālo tīklu kontos kopī-
gas fotogrāfijas ar mūziķiem. Taču tad, kad 
pompozi pieteiktais šovs, par kuru runās visā 
Eiropā, bija galā, daudzu vietvaras vadītāju 
sejas bija piesārtušas no dusmām un vilša-
nās. Visticamāk, ka pilnīgu dusmu izvirdu-
mu sagaidīsim jau tuvākajās dienās, kad uz 
paklāja izsauks atbildīgos par šovu Ventspilī. 
Galu galā – tas taču ir kauns, kas izskan visā 
pasaulē, ko secinājis kāda lietotāja @Egitazz: 
“Tik vājš pasākums kā Ventspils “Digitop100” 
kopš skolas laikiem nav redzēts...”.

“Esmu tikai cilvēks un mūziķis, kurš katru 
dienu seko pasaules mūzikai un topiem visos 
žanros. Kas notiek pašlaik?” tā jautāja popu-
lārā dziedātāja Liene Šomase. Šis straumē-
šanas tops ir ļoti neobjektīvs vērtējums, uz 

ko norāda arī mūzikas kritiķi un eksperti. 
Domājams, ka pēc šīs “debijas” daudziem 
būs viela pārdomām. 

Lūdzu, īss kopsavilkums nominācijās. Par 
klausītāko pašmāju albumu straumēšanas 
vietnēs kļuva Anša ieraksts “Balzams”, klau-
sītākā pašmāju singla godu ieguva gru-
pas “Triānas parks” eirodziesma “Line”, bet 
kā visvairāk klausītā grupa tika godināta 
“Prāta Vētra”. Titulu “Top of the Top Pašmāju 
singls 2017” ieguva dziesma “Debesis iekrita 
tevī”. Klausītākais albums kopumā un tāpat 
arī singls – Ed Sheeran. Skatītākais video – 
“Bermudu Divstūris”. Kopumā izvirzīja asto-
ņas nominācijas. 

Ventspils pusē atkal cietsirdīga izturēšanās 
pret dzīvniekiem: šoreiz cietuši 23 mājlopi

Kā 
laikrakstam “Ventspilnieks.
lv” skaidroja dienesta pār-
stāve Ilze Meistere, izņem-
to 23 mājlopu vidū ir 18 
liellopi, viens zirgs, divas 

kazas, āzis un arī viens kazlēns. Inspektori 
saimniecības apsekošanas reizē konstatē-
juši, ka tās saimniece par dzīvniekiem nav 
spējusi parūpēties pienācīgi, nemaz neru-
nājot par dzīvnieku labturības pašām ele-
mentārākajām prasībām. Daudzi mājlopi jau 
bija ļoti novārdzināti. Vienu no dzīvniekiem 

(attēlā) pat nācās iemidzināt, jo tam nebi-
ja veikta atbilstoša veterinārā aprūpe un tā 
veselības stāvoklis bija tik bēdīgs, ka to pat 
nevarēja pārvietot.

Veicot pārbaudi, PVD inspektori konstatēja, 
ka vairums dzīvnieku ir vājas miesas būves, 
tie ilgstoši nav pietiekami ēdināti un dzirdi-
nāti. Ganāmpulku neviens nav pieskatījis, jo 
tas lielākoties klaiņoja savā nodabā pa apkār-
tējiem mežiem. Taču mežā pašlaik nav diez 
ko plaša barības izvēle – mājlopi pārtika vien 
no krūmiem, meldriem un citām dabā skopi 

atrodamām veltēm.
Kā norādīja PVD pārstāve I.Meistere, arī 

dienā, ka PVD inspektori kopīgi ar Valsts 
policijas darbiniekiem ieradās saimniecībā 
izņemt minētos dzīvniekus, lopiņi bija devu-
šies savās gaitās pa apkārtnes mežiem un 
bija dzenami mājup, lai tos oficiālā kārtī-
bā varētu izņemt no dzīvošanai nepiemē-
rotajiem apstākļiem. Jautāta, kur nogādā-
ti izņemtie dzīvnieki, I.Meistere norādīja, ka 
tie ir pašlaik nogādāti īpašā novietnē. PVD ir 
sadarbības līgums ar Nodrošinājuma valsts 
aģentūru, kas paredz administratīvās lie-
tas ietvaros izņemto dzīvnieku izmitināšanu. 

Pārtikas un veterinārajā dienestā ir uzsākta 
lietvedība administratīvā pārkāpuma lietā.

Šis ir jau otrais skaļākais gadījums pāris 
mēnešu laikā, kad Ventspils pusē atklāju-
sies cietsirdīga izturēšanās pret dzīvniekiem. 
Pagājušā gada beigās Ziru pagastā tā sauk-
tajā “Haskiju parkā” PVD izņēma 26 suņus. 
Pārbaudē PVD inspektori konstatēja, ka suņi 
tiek turēti antisanitāros apstākļos – mēslos un 
mitrumā, netiek nodrošināta suņu pilnvērtī-
ga ēdināšana un fiziskās aktivitātes. Izņemto 
suņu īpašniekiem labturības prasību pārkā-
pumu dēļ kopumā tika piemērots 800 eiro 
naudas sods. 

Fo
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Prasa publiskot “oligarhu 
sarunu” ierakstus
Partija “Vienotība” koalīcijas sadarbī-
bas padomes sēdē aicinājusi partnerus 
konceptuāli atbalstīt iniciatīvu padarīt 
visus tā saukto “Rīdzenes” jeb “oli-
garhu sarunu” audio ierakstus publiski 
pieejamus. Sabiedrībai ir tiesības zināt 
visu patiesību par "oligarhu" aizkuli-
šu darījumiem, uzskata partija. Partija 
šo jautājumu aktualizēja pēc tam, kad 
ar lielu kritiku darbu beidza “oligar-
hu lietas” parlamentārās izmeklēša-
nas komisija, kas noslēdzās praktiski 
bez rezultāta.

Gada vārds – “straumēt”
Par 2017. gada vārdu izvēlēts “strau-
mēt/straumēšana”, kas sīvā konkuren-
cē pārspēja tādus vārdus kā “viedokli-
zācija” (varmācīga viedokļa uzspieša-
na), “viltusziņa”, “uzpirktenis” (saistībā 
ar korupcijas skandāliem), “kopstrāde” 
un “pežģīnes” (aizraušanās ar “gul-
tas” stāstiem). Par gada nevārdu atzīts 
“transporti”, kuru, kā norāda valod-
nieki, visticamāk, no sarunvalodas 
neizdosies izskaust. Par gada spārno-
to teicienu eksperti izvēlējušies vese-
lības ministres Andas Čakšas teicienu 
“Vislabāk ir dzemdēt Latvijā!”.

Ik gadus armijas attīstībā 
investēs 50 mlj. eiro
Laika posmā no 2018. līdz 2021. 
gadam Aizsardzības ministrija plāno 
ik gadu investēt ap 50 mlj. eiro mili-
tārās infrastruktūras attīstībā, prio-
ritāri pilnveidojot uzņemošās valsts 
atbalsta un Zemessardzes infrastruk-
tūru, kā arī sekmējot poligonu un 
šautuvju attīstību, paziņoja ministrija.

Vēlas bargāk sodīt 
deklarāciju krāpniekus
Korupcijas novēršanas un apkarošanas 
birojs uzskata, ka nepieciešams palie-
lināt soda sankcijas amatpersonām par 
nepatiesu ziņu norādīšanu ikgadējā 
amatpersonu deklarācijā, lai izskaustu 
vērojamo tendenci slēpt datus savās 
gada deklarācijās.

Brīdinājumi šoferiem 
un grūtniecēm
Latvijas Alkohola nozares asociācijā 
ietilpstošie pašmāju alkoholisko dzē-
rienu ražotāji vienojušies papildināt 
grādīgo dzērienu etiķetes ar brīdināju-
miem, ka alkohola lietošana nav vēla-
ma grūtniecēm. Tāpat būs norādīts, ka 
alkohola lietošana nav savienojama ar 
sēšanos pie stūres.

30% regulāri pārkāpj 
atļauto ātrumu
34% autovadītāju regulāri pārkāpj 
atļauto braukšanas ātrumu un sama-
zina to tikai pirms fotoradariem, seci-
nāts Latvijas Transportlīdzekļu apdro-
šinātāju biroja aptaujā. Turklāt 3/5 
autovadītāju nezina, ka par piedalīša-
nos ceļu satiksmē bez derīgas OCTA un 
tehniskās apskates fotoradari un poli-
cijas ekipāžas vienas diennakts laikā 
var sodīt vairākkārtīgi.

Prognozē 4,2% IKP 
pieaugumu
Latvijas iekšzemes kopprodukts (IKP) 
pagājušā gada ceturtajā ceturksnī, 
pēc sezonāli un kalendāri neizlīdzi-
nātiem ātrā novērtējuma datiem, ir 
pieaudzis par 4,2%. IKP pērn ceturta-
jā ceturksnī salīdzināmajās cenās bija 
5,762 mljrd. eiro apmērā.

LATVIJĀ

HK “Venta 2002” Olimpiskā centra “Ventspils” Ledus hallē katru dienu aicina ziedot 
Haralda Vasiļjeva rehabilitācijai. Katrs ziedojums ir kā gaismas stariņš, lai leģen-
dārais treneris atgūtu tik nepieciešamo veselību pilnvērtīgai dzīvei! Pievienojies 
hokeja klubam “Venta 2002”! 

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

3. februārī plkst. 15.45
U-18 komandu spēle

HK Venta2002 – Daugavpils BJSS

4. februārī plkst. 13.15
U-12 komandu spēle

HK Venta2002 – HK Ogre

plkst. 15.15
1. līgas komandu spēle

HK Venta2002 – Mārupe

Hokeja trenerim Haraldam Vasiļjevam 
nopietnas veselības problēmas

L 
atvijas hokeja 1. līgas komanda HK 
“Venta 2002” svētdienas, 4. februā-
ra maču plkst. 15.15 pret “Mārupe” 
velta Haraldam Vasiļjevam. 

Haralds Vasiļjevs – patreizējais 

"Optibet" Hokeja Līgas (virslīga) HK "Zemgale/
LLU" komandas galvenais treneris ir biju-
šais latviešu hokejists, uzbrucējs, pēc spor-
tista karjeras beigām — treneris. No 1968. 
līdz 1983. gadam Haralds spēlēja  Rīgas 
“Dinamo” rindās, desmit no sezonām aizvadot  
PSRS hokeja līgas augstākajā līgā. 

Pēc trenera izglītības iegūšanas no  1985. 
līdz 1990. gadam, kad Haralds pārcēlās 
uz Vāciju, viņš bija Rīgas “RASMS" (“Dinamo” 
fārmkluba) galvenais treneris. Nākamās 
divas sezonas viņš bija spēlējošais treneris 
Dortmundē. Ar Dortmundes klubu Vasiļjevs 
strādāja līdz pat 1994. gadam, pēc tam devās 
uz Krēfeldi, kuras sistēmā līdz pat 2004.
gadam ieņēma dažādus posteņus, divus 
periodus strādājot arī par DEL līgas kluba 
Krēfeldes “Pinguine”  galveno treneri. 

No 1999. līdz 2001. gadam Vasiļjevs 
bija Latvijas hokeja izlases treneris. Izlases 
stūri viņš pārņēma no Leonīda Beresņeva. 
2016. gadā Vasiļjevs atkal pārņēma izlases 
vadīšanu no L. Beresņeva, taču rudenī par 
jauno izlases galveno treneri tika apstipri-
nāts patreizējais Latvijas hokeja valstsvienī-
bas galvenais treneris Bobs Hārtlijs. 

Latvijas vīriešu hokeja valstsvienības 
galvenā trenera Haralda Vasiļjeva vadībā 
Latvijas hokeja valstsvienība piedalījās 1999.
gadā pasaules čempionāta B grupā Šefīldā, 
Anglijā un Olimpiskās kvalifikācijas turnīrā 
Klāgenfurtē, Austrijā. 

Spilgtākais Haralda Vasiļjeva kā Latvijas 
valstsvienības galvenā trenera panā-
kums bija 2000. gadā pasaules čempionā-
tā Sanktpēterburgā, Krievijā, kad izslēdzot 
no tālākas cīņas zvaigžņoto Krievijas izlasi, 
Latvijas hokeja izlase izcīnīja godpilno asto-
to vietu.

No 2016. gada 5. decembra  intervijas 
portālam TVNet:  

“Arī 2000. gads Latvijas hokejā atstā-
jis neaizmirstamu nospiedumu. Toreiz 
pasaules čempionātā jūsu vadītā Latvijas 
valstsvienība Sanktpēterburgā pārspēja 
zvaigžņoto Krievijas valstsvienību. Tā bija 
milzu sensācija. 

- Tā bija mūsu lielā diena. Toreiz apspē-
lējām NHL komandu. Tajā mirklī visiem bija 

lielas emocijas, turklāt sapratām, ka tas noti-
cis pirmo reizi un tā var notikt varbūt tikai 
vienreiz. 

 Artūrs Irbe pēc šā mača teica, ka dzī-
vojis 33 gadus šajā saulē un šādas hokeja 
spēles dēļ ir gatavs atdot pusi dzīves.

- Tās bija pirmās emocijas, kuras iznāca uz 
āru. Droši vien pēc gadiem to drusku sama-
zinātu, bet tajā mirklī tā likās un tā ir. Cilvēks 
ir emocionāla būtne un prieka brīžus pārdzī-
vo. Cits šādus mirkļus uztver mierīgāk, citam 
ir jūtu izvirdums. 

Tas pats čempionāts. Jūs pieaugušo 
hokejā 2000. gadā ievirzījāt toreiz jauno 
Jāni Spruktu. Man iekrita acīs viņa dūšī-
gais Latvijas himnas dziedājums plašu 
muti.

- Domāju, ka ne tikai viņš viens dziedā-
ja. Visi pārējie arī tā darīja. Himnas vārdi pie 
manis ģērbtuvē ir izvietoti, un katrs, ejot 
garām, tos varēja apskatīt, izlasīt. Tāpat ar 
Latvijas ģerboni ģērbtuvē bija izkārts Latvijas 
izlases sastāvs pa maiņām. Tas ir pareizais 
solis komandas veidošanā. Uzskatu, ka tā 
ir manas cieņas izrādīšana pret sportistu. 
Protams, viss notika latviešu valodā, arī spē-
les plāns tika rakstīts latviski. Var jau būt, ka 
daži nesaprata, bet ir cilvēki, kas var iztul-
kot.” 

Paldies visiem, kuri atsaucas 
HK “Venta 2002” aicinājumam 
palīdzēt Haraldam Vasiļjevam!

nopelnītu. Bet pastāvošā likumdošana šādu 
iespēju neparedz. Vīri ar prieku pieliek roku 
saimnieciskām lietām, ciktāl to atļauj darba 
drošības noteikumi, bet pilsētas apstākļos 
šādu darbiņu ir ļoti maz. Daudzi no viņiem 
dzīvē bijuši sabiedrībā aktīvi, darbā izci-
li speciālisti, bet tagad labākajā gadījumā 
ņemas ar galda spēlēm, sliktākajā nīkst pie 
TV seriāliem.”

Viņš ir gandarīts, ka centrs turpina sakārto-
ties, tanī skaitā papildinoties ar jaunu inven-
tāru un aparatūru, taču apsvēris arī, cik tas 
viss sabiedrībai un valstij izmaksā. Personas 
datu aizsardzības interesēs neminot ne klien-
tu vārdus, ne viņu dzīvesvietas (jo iepazinies 
ar līdzīgu iestāžu darbību arī citviet valstī un 
ārpus tās), Andis rēķina, ka viena klienta 
uzturēšanai valsts un labdarības organizāci-
jas katru mēnesi izmaksā no dažiem simtiem 
līdz daudziem tūkstošiem eiro, piemēram, 
ārstējot no retām un smagām slimībām. Un 
dara to gadu desmitu ilgumā. 

“Retorisks jautājums – cik būtu izmaksā-

jusi palīdzēšana konkrētam cilvēkam 
un ģimenei laikā, kad šie ļautiņi sāka 
slīdēt atkarību purvā vai hronisku sli-
mību dūkstājā. Protams, pirmām kār-
tām cilvēkam pašam jāmēģina savāk-
ties, bet savlaicīgs psihologa vai sociālā 
darbinieka atbalsts būtu nesalīdzinā-
mi lētāks, nekā tagadējie izdevumi un 
potenciālā bīstamība, ko viņi sabied-
rībai var nodarīt, paliekot bez kontro-
les un palīdzības. Iespējams, vajadzētu 
izšķirties par vienotu rīcību gadījumos, 
kad cilvēks pats sevi dzen postā un 
grib, lai viņu liek mierā, nepārkāpj viņa 
cilvēktiesības darīt, kā pašam patīk. 
Bet vēlāk viņš būs jāglābj uz visas 
sabiedrības rēķina. Glābjot cilvēku uguns-
grēkā vai dabas stihijas gadījumā, taču drīkst 
pielietot speciālus paņēmienus, tad kāpēc 
līdzīgi nerīkoties, kad viņam ne mazākas 
briesmas draud no sevis paša?” tādas pārdo-
mas Andim radušās daudzo gadu pieredzē,  
strādājot centra vadītāja un blakus esošās 
pieaugušo nakts patversmes vadītāja amatā.

 “Protams, ka pret tiem, kas jau nonāku-

ši mūsu aprūpē, jāizturas ar cieņu, lai kāda 
būtu viņu līdzšinējā dzīve, jo viņi ir cilvēki un 
vismaz domās mēģina atgriezties pie sabied-
rības tradicionālajām vērtībām. Ar sabiedrī-
bas atbalstu viņi ir apturējuši savu lejupslīdi, 
un tas ir pat ļoti daudz. Kādam tas nācis par 
vēlu, lai nostātos uz kājām, bet apsveicami, 
ka viņi nevairo ļaunumu,” Andis šādi saskata 
jēgu savam darbam. 

Apstādinātais kritiens

Aprūpētāja Gunita “Centra ‘’iemītniekus uzcienā ar 
pusdienām un apdāvina ar labestību.
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Taisnā ceļā no Ventspils 
uz  Phjončhanu
Jau ziņojām, ka nedēļu ilgā treniņno-
metnē Ventspilī pēdējās nianses fiziskajā 
sagatavotībā pirms olimpiskā starta slīpē-
ja Latvijas bobslejas izlase. 30. janvārī 
bobslejistiem bija pēdējā treniņu diena, 
pēc kuras visa komanda Sandra Prūša 
un Jāņa Ozola vadībā devās taisnā ceļā 
uz ziemas olimpisko spēļu norises vietu 
Phjončhanā, Dienvidkorejā.

Puķītis jau trenējas 
Phjončhanā
Kamēr citi Latvijas olimpieši vēl gatavojās 
ceļam, kā pirmais no latviešiem uz ziemas 
olimpisko spēļu mājvietu devās ventspil-
nieks – šorttrekists Roberto Puķītis. Viņš 
uz Dienvidkoreju izlidoja jau 25. janvā-
rī. Kā iemeslu tik savlaicīgam ceļam uz 
Dienvidkoreju sportists min nepiecieša-
mību aklimatizēties. Otrs šorttrekists, arī 
ventspilnieks, Roberts Zvejnieks devās 
kopā ar lielo delegāciju 30. janvārī.

Volejbolistiem 
vēl viena uzvara
Ventspils volejbolisti turpina nezaudēto 
spēļu sēriju Latvijas Nacionālās 1.līgas 
čempionātā. Pašreizējie līgas čempioni VK 
“Ventspils” savā laukumā ar 3-0 (25:21, 
25:13, 25:20) pārspēja VK “Aizkraukle”. 
VK “Ventspils” šī bija jau 11. uzvara līdz-
šinējās 11 spēlēs, kas ar 31 punktu ļauj 
jau praktiski nodrošināt uzvaru regulārajā 
čempionātā. Ventspils klubu savās mājās 
atkal redzēsim 17. februārī ar spēli pret 
Vecumnieku komandu.

Balinskis gatavojas 
spēlei pret Kanādu
Ventspils hokeja kluba HK “Venta 2002” 
audzēknis Uvis Jānis Balinskis šonedēļ 
tika iekļauts Latvijas hokeja izlases kandi-
dātu vidū svētdien gaidāmajā pārbaudes 
spēlē ar titulēto Kanādas izlasi. Aizsargs 
U.J. Balinskis, kurš turpina spēlēt Rīgas 
“Dinamo” sastāvā, kopš pagājušā gada 
pasaules čempionāta ir diezgan stabils 
izlases sastāva dalībnieks. Latvijas izlase 
šoreiz ziemas olimpiskajās spēlēs nepie-
dalīsies, jo nepārvarēja kvalifikāciju, tik-
mēr kanādieši turpina aktīvi gatavoties 
cīņai par zelta medaļām. 

Ventspils veterāni 
uzvar turnīrā
Pārventas sporta hallē notikušajā telpu 
futbola veterānu turnīrā uzvaru svinē-
juši Ventspils futbolisti. Turnīra noslēgu-
mā vienāds punktu skaits bija vēl divām 
komandām, taču ventspilniekiem bija 
labāki statistikas rādītāji. Otrajā vietā 
Lejaskurzemes, trešajā – Saldus futbolisti.

Smolonskim rekords 
un čempiona tituls
Ventspils soļotājs Ruslans Smolonskis kļu-
vis par Latvijas čempionu vieglatlēti-
kā telpās. Rīgā notikušajā čempionā-
tā Smolonskis 5000 m soļošanā izcīnīja 
uzvaru un finišēja pēc 20 minūtēm un 
48,12 sekundēm, sasniedzot jaunu per-
sonisko rekordu un otro gadu pēc kārtas 
kļūstot par valsts čempionu. 

SPORTA ĪSZIŅAS

Basketbola klubs “Ventspils” Itālijā izcīnīja svarīgu uzvaru FIBA Čempionu līgas 
turnīrā, kurā ar 79:68 pārspēja Kapo d’Orlando “SikeliArchivi”. Šī uzvara ventspil-
niekiem ļauj saglabāt ļoti reālas cerības uz iekļūšanu FIBA Čempionu līgas izslēgša-
nas spēlēs. Taču ar vienu nosacījumu: ja tiks uzvarēti pretinieki pēdējā spēlē savās 
mājās. Uzdevums nav vienkāršs, taču tas ir īstenojams.

Dienu pēc tam, kad šķīrās FK “Ventspils” un līdzšinējā galvenā trenera Pola Ašvorta sadarbības ceļi, klubs paziņoja par 
jauna galvenā trenera apstiprināšanu. Jaunajā sezonā ventspilniekus vadīs pieredzējušais Melnkalnes futbola speciā-
lists Dejans Vukičevičs. Jaunais treneris kopā ar komandu jau ir aizvadījis divas nedēļas un paužu prieku par darba cikla 
sākumu, uzsverot divus būtiskus faktorus – lieliskos darba apstākļus un kluba iekšējo atmosfēru. Viņš ar savu apņēmību 
apliecina arī komandas mērķi – uzvarēt.

Uzvara kabatā, bet vēl ne biļete uz “play-off”

S 
pēles sākums Itālijā gan nelie-
cināja, ka ventspilnieki kļūs par  
cīņas uzvarētājiem. Spēli veiksmī-
gāk iesāka mājinieki, kuri ātri vien 
iekrāja pārsvaru, kā dēļ jau pirmās 

ceturtdaļas laikā ventspilnieku galvenajam 
trenerim Robertam Štelmaheram nācās pie-
prasīt minūtes pārtraukumu. Tas palīdzēja, 
jo pēc tā BK “Ventspils” atbildēja ar asto-
ņu punktu izrāvienu un izvirzījās vadībā. Lai 
arī minimāls, tomēr pārsvars piederēja vie-
siem. Ventspils komanda lēnām krāja punk-
tus, taču arī mājinieki neatslāba un sekoja 
cieši pa pēdām. Pirmais puslaiks noslēdzās 
ar viena punkta pārsvaru "Ventspils" labā 
– 33:32.

Tomēr arī otrais puslaiks iesākās līdzīgi kā 
pirmais, proti, ventspilniekiem neveiksmīgi. 

Laukuma saimnieki ātri guva punktus vairā-
kos veiksmīgos uzbrukumos un iekrāja devi-
ņu punktu (47:38) pārsvaru. Tikai ceturtdaļas 
izskaņā izdevās mājiniekus noķert (58:58). 
Pēdējās ceturtdaļas laikā izšķirošo izrāvienu 
izdevās veikt tieši BK “Ventspils”. Tas notika 
ceturkšņa vidū, kad mūsējie izvirzījās vadībā 
ar 71:60. Šo lūzuma punktu mājinieki vairs 
nespēja pārvarēt, bet viesi droši nosargāja 
pārsvaru un svinēja laimīgu uzvaru.

20 punktus guva un septiņas rezultatīvas 
piespēles izdarīja Emanuēls Ubilla, kamēr 
pa 15 punktiem sakrāja iepriekšējās spēles 
varonis Rihards Lomažs un Julijus Juciks. 

“Esmu ļoti lepns par savu komandu!” – tā pēc 
uzvaras sacīja BK “Ventspils” galvenais trene-
ris Roberts Štelmahers. “Šajā mačā bija kritumi 
un kāpumi. Esmu ļoti apmierināts ar šo uzvaru, 

parādījām raksturu, katrs spēlētājs nospēlēja 
labi. Esmu ļoti lepns par savu komandu.”

Tikmēr ventspilnieku rezultatīvākais spē-
lētājs Emanuēls Ubilla sacīja tā: “Pāris mūsu 
spēlētājiem ir savainojumi un pašlaik cenša-
mies viens ar otru saspēlēties, turklāt mūsu 
sastāvam ir pievienojies jauns basketbolists. 
Tāpēc maču sākām nedaudz lēni. Savukārt 
otrajā puslaikā mums labāk veicās uzbruku-
mā un sekmīgi spējām nospēlēt arī aizsardzī-
bā. Turklāt pret mums regulāri bija izmēros 
lielāki spēlētāji, kas mums ar ātruma palīdzī-
bu ļāva viņus apspēlēt.”

Pēdējā kārtā BK “Ventspils” gaida izšķirošā 
cīņa par ceturto vietu summā un pēdējo ceļa-
zīmi uz izslēgšanas spēlēm. Savās mājās jāuz-
ņem Saloniku “PAOK”, kurai zaudēja izbrau-
kumā ar septiņu punktu starpību. Spēlē pret 
“PAOK” derēs uzvara ar jebkādu rezultāta star-
pību, lai nodrošinātu vietu izslēgšanas turnī-
rā. Protams, gribētos, lai ventspilnieki noteikti 
uzvarētu, tomēr neveiksmes gadījumā dalība 
Eiropas kausos vēl nebūs beigusies. Sezona tur-
pināsies līmenī zemākajā FIBA Eirokausā. 

Iepazīstieties, futbola kluba “Ventspils” 
jaunais treneris Vukičevičs no Melnkalnes!
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gadus vecajam speciā-
listam D.Vukičevičam 
ir liela augsta līmeņa 
futbola trenera piere-
dze. Turklāt, kā uzsver 

klubs, uzvaroša trenera pieredze. Dzimtajā 
Melnkalnē speciālists uzvarējis čempionā-
tā kopā ar klubiem Golubovci “Zeta” un 
Budvas “Mogren”, kā arī uzvarējis valsts 
kausa izcīņā. D.Vukičevičs vairākkārt atzīts 
par valsts gada labāko treneri. Jāatzīmē, ka 
savas trenera karjeras laikā D.Vukičevičs ir 
strādājis arī ar vairākiem citiem klubiem – 
Serbijas klubiem Čačakas “Borac” un Novi 
Sadas “Vojvodina”, kā arī Moldovas vienību 
“Dacia” un Melnkalnes vienību Podgoricas 
“Mladost”.

Arī savulaik kā futbolists (viņš spēlēja 
pussarga pozīcijā) D.Vukičevičs ir bijis čem-
piona godā. D.Vukičevičs divas reizes kļu-
vis par Dienvidslāvijas čempionu Belgradas 
“Partizan” sastāvā, kuras rindās 60 spē-
lēs izcēlās ar 14 vārtu guvumiem. Karjeras 
laikā spēlējis arī ārvalstīs – Spānijas klubos 
“Sevilla” un Uelvas “Recreativo”. Tiesa, ilgi 
viņš šajos klubos nenospēlēja. Profesionāla 
futbolista karjeru viņš noslēdza 2000. gadā.

PĒC RAKSTURA – UZVARĒTĀJS
“Zinu, ka Ventspils klubs ir ar bagātām tra-

dīcijām. Klubs, kurš daudz uzvarējis un pavi-
sam nesen bija Latvijas čempions. Klubs, 
kas vienmēr cīnās par pirmo vietu. Man tas 
ir princiāli svarīgi, tādēļ, ka es pēc rakstura 
esmu uzvarētājs un vienmēr gribu uzvarēt. 
Protams, futbolā tas ne vienmēr izdodas, bet 
jebkurā gadījumā tikai tāds izaicinājums – būt 
pirmajam – man ir interesants, tikai tādus 
uzdevumus risina manas komandas,” pēc 
līguma noslēgšanas sacīja komandas jaunais 
galvenais treneris. 

Viņš arī uzsvēra, ka jau pēc neilga laika 
Ventspilī sapratis – te ir teicami darba ap s-
tākļi. “Viss ļoti labi, es esmu ļoti apmieri-
nāts ar komandu. Vēl pirmajā dienā teicu, 
ka Ventspilī teicami apstākļi darbam, un 
nedēļas laikā tikai guvu tam apstiprināju-
mu. Noskaņojums ļoti pozitīvs, visi futbolis-
ti strādā lieliski, ar lielu centību, ļoti atbildī-
gi nodarbojas katrā treniņā. Ļoti gribu, lai ar 
katru treniņu mēs kļūtu labāki, un neskato-
ties uz to, ka pagājusi vien nedēļa, redzu, ka 

tā arī notiek,” trenera teiktais citēts 
kluba mājas lapā. “Esmu ļoti patei-
cīgs visiem, kas pielika daudz pūļu, 
kas aicināja mani uz Ventspili. Tas ir 
uzticēšanās jautājums, kas man ir 
ļoti svarīgi, tāpēc es izdarīšu mak-
simāli iespējamo, lai šo uzticēšanos 
attaisnotu.” 

Jautāts, kā viņš pirmajās nedē-
ļās ir iepazinis komandas futbolis-
tus, D.Vukičevičs uzsvēra, ka no spē-
lētājiem vienmēr sagaida augstu 
atbildību un vēlmi strādāt. Tikai tā 
iespējams sasniegt izvirzītos mēr-
ķus. “Man vajag, lai mani futbolisti 
trenētos ar milzīgu vēlēšanos, bet 
pēc treniņa viņiem būtu vēlēšanās 
strādāt vēl. Lai tas nestu viņiem 
prieku. Kad viņi ir tādā sajūtu līmenī, 
tad tas var palīdzēt īstenot jebkuru 
lielu uzdevumu. Mums jābūt kā vienai ģime-
nei, kurā katrs zina un izpilda savu darbu,” 
tā treneris.

ATKAL UZ SILTAJĀM ZEMĒM
Pēc divu gadu pauzes FK “Ventspils” aizva-

dīs treniņnometni siltajās zemēs. Pagaidām 
futbolisti vēl aktīvi trenējas Ventspilī, taču jau 
12. februārī visa komanda dosies uz nepilnu 
mēnesi ilgu treniņdarbu Marbellā, Spānijā. 
Mājās komanda atgriezīsies 7. martā. Turklāt 
jau pašlaik komandai Spānijā ir sarunātas 
astoņas (!) pārbaudes spēles. Pretinieku 
vidū ir vairāki spēcīgi pretinieki, piemēram, 
Krievijas premjerlīgas klubs “Ufa”, Dānijas 
klubs “Esbjerg”, Šveices klubs “SC Cham” 
un citi.

“Tā mums būs ļoti svarīga treniņnometne, 
ļoti svarīgs sagatavošanās darba posms, kura 
laikā mēs daudz un nopietni strādāsim. Mūs 
sagaida spēcīgi un interesanti pretinieki spa-
ringa mačos,” norāda treneris.

Tiesa, pirms došanās uz Spāniju ventspil-
nieki aizvadīs pārbaudes spēli savās mājās. 
Sestdien, 3. februārī, Ventspils 2. pamatsko-
las mākslīgā seguma laukumā FK “Ventspils” 
uzņems Palangas klubu no Lietuvas. Tā būs 
pirmā iespēja redzēt jauno treneri darbībā.

Paralēli gatavošanās laikam jaunajai sezo-
nai, darbs turpinās arī Latvijas nacionāla-
jā izlasē. Tajā pat dienā – 3. februārī – izla-
se atradīsies Turcijas kūrortā Antālijā un pēc 

dažiem treniņiem aizvadīs pārbaudes spēli 
ar spēcīgo Dienvidkoreju. Šis izlases sasau-
kums ir īpašs ar to, ka uz galveno koman-
du pirmo reizi izsaukumu saņēmis aizsargs 
Vadims Žuļevs. “Esmu ļoti priecīgs, ka esmu 
izsaukts uz Latvijas izlasi. Kas tāds, protams, 
paliek atmiņā, kļūst par kaut ko īpašu. Spēlēt 
galvenajā komandā – tas ir katra spēlētāja 
sapnis. Paldies Latvijas izlases treneru kolek-
tīvam par uzticēšanos, paldies FK “Ventspils”, 
kuriem pateicoties izdevies iekarot vienu 
no galvenajiem individuālajiem mērķiem. 
Izsaukums – tas ir ļoti lieliski, tomēr tagad 
svarīgi pierādīt, ka esmu cienīgs iziet lau-
kumā, cienīgs spēlēt,” V.Žuļevu citē klubs. 
Izlases nometnē aicināts arī jau septiņas spē-
les aizvadījušais Ņikita Koļesovs.

Kā ziņots, Ventspils klubs pēc aizvadītās 
salīdzinoši neveiksmīgās sezonas nolēma 
neturpināt sadarbību ar pieredzējušo gal-
veno treneri – angli Polu Ašvortu. Kā norā-
da klubs, līgums ar P.Ašvortu bija noslēdzies 
līdz ar sezonas beigām, taču pēc abpusējas 
vienošanās līgums tomēr netika pagarināts. 
Pēc atgriešanās Latvijā P.Ašvorts 2015. gada 
septembrī atkal uzsāka vadīt FK “Ventspils” 
komandu, tomēr vienīgais lielais panākums 
bija pagājušajā gadā izcīnītais Latvijas kauss, 
divreiz izcīnītās bronzas medaļas valsts čem-
pionātā, bet pērnajā sezonā komanda pirmo 
reizi 20 gadu laikā palika ārpus medaļnieku 
pulka. 
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Meteņi 
jeb 
pusceļš 
līdz 
pavasarim

L 
ai gan līdz Meteņiem (jeb, kā 
lībieši sauca – vastlāvji) vēl ir 
sava nedēļa, Ventspils Piejūras 
brīvdabas muzejā Meteņdienai 
gatavojas jau laikus. Ik gadu feb-

ruāra pirmajā nedēļas nogalē plašajā 
muzeja teritorijā haskiji ievelk Meteņus, 
un šogad tas notiks tieši svētdien, 4. 
februārī, laikā no plkst. 13. līdz 15. Laika 
prognozes rāda itin cerīgu bildi – būs 
gan sals, gan arī diezgan brangi snig-
šot. Tas priecē, jo varbūt šogad pie-
pildīsies sen lolotais sapnis pa trauk-
šanos ar dzīvespriecīgo haskiju suņu 
pajūgiem! Šoreiz muzejā viesosies has-
kiji no Salaspils, kur ir lielākā un vecā-
kā haskiju audzētava Latvijā. Šī haskiju 
suņu audzētava var lepoties ar diviem 
pasaules izstāžu uzvarētāju tituliem! 
Būs, ko redzēt, turklāt haskiji ir ļoti 
draudzīgi un komunikabli, īpaši priecī-
gi būs paši mazākie ventspilnieki. Kopā 
ar haskijiem Meteņus ievilks druvēniete 
Maija Plīta un Kolkas lībiešu ansamblis 
“Laula”, bet Sietiņu ģimene būs sarūpē-
jusi grūdeni jeb zīdeni. Vai esat baudī-
juši šo seno latviešu ēdienu, kas ir rak-
sturīgs tikai Meteņu laikam? To pagata-
vo no cūkas auss ar grūstiem miežiem. 
Protams, būšot kā silta tēja, tā sildošas 
rosības radošās darbnīcās.

Sestdien iesakām nepalaist garām 
kādu īpašu koncertu Pārventas bibliotē-
kā. “Šuberts… Plakidis… In Memoriam” 
– ar šādu nosaukumu izskanēs kamermū-
zikas koncerts, kas veltīts izcilā latviešu 
komponista Pētera Plakida piemiņai un 
Franča Šūberta 220. gadadienas atcerei. 
Koncertā uzstāsies vēl viens šī gada jubi-
lārs – vijolnieks Andris Pauls, kurš svinēs 
savu 60. dzimšanas dienu. Pie čella būs 
Latvijas Lielās mūzikas balvas ieguvēja 
un Latvijas Nacionālā simfoniskā orķes-
tra čellu grupas koncertmeistare Diana 
Ozoliņa, bet pie klavierēm – Lelde Paula, 
kura ilgus gadus daudz spēlējusi duetā 
tieši ar A.Paulu. Izcils mūziķu sastāvs un 
fantastiska koncertprogramma vienno-
zīmīgi padarīs to par vienu no šī gada 
neaizmirstamākajiem kultūras baudīju-
miem Ventspilī.

Turpinot par koncertiem, “Ventspilnieks.
lv” iesaka rezervēt vakaru arī otrdien, 6. 
februārī, uz gaidāmo koncertu “Jūras vār-
tos”, kurā izskanēs 20 izcili franču šanso-
na spilgtākie paraugi, kurus izpildīs vents-
pilnieku iemīļotā dziedātāja Aija Vītoliņa 
kopā ar fantastisko Ventspils kamerorķes-
tri. Šansons nozīmē daudz vairāk nekā 
vienkārši dziesmu. Šansons ir gan dzeja, 
gan dziesma, gan franču tautas vēsture 
un dzīvesveids vienkopus. “Francūzis, kurš 
raksta dzejoli, raksta arī šansonu, bet fran-
cūzis, kurš klausās šansonu, klausās arī 
dzejoli,” tādu ļoti precīzi noformulētu skai-
drojumu sniedz koncerta veidotāji. 

Kalendārā esam pāršķīruši gada 
pirmo mēnesi un jau raugāmies 
februārī. Ne šis, ne tas no ziemas, 
vai ne? Jā, bija pusotru nedēļu ilgi 
ziemas prieki. Piekrītam, tas mūslai-
ku ziemā jau ir daudz! Taču ga jau 
ziema vēl atgriezīsies. Saka, ka it kā 
jau šajās dienās. Dzīvosim, redzēsim. 
Taču februāris ir zīmīgs ar Meteņiem 
– laiks, kad tīri simboliski iezīmēta 
robeža starp ziemas saulgriežiem un 
Lieldienām. Tātad, pusceļš līdz pava-
sarim būs nosoļots. 

2. februāris kalendārā atzīmēts kā Sveču diena. Ko tas nozīmē, un ar ko Sveču 
diena atšķiras no visām pārējām dienām, kad pieņemts dedzināt sveces? Pie-
mēram, Ziemassvētkos un četrās Adventes svētdienās, kā arī mirušo piemiņas 
dienās, tāpat dažādās jubilejās un sabiedriskos vai privātos svētkos. 

IEVĒROJAMAS DIENAS UN JUBILEJAS 
Mūsu valstī

FEBRUĀRĪ – pirms 695 gadiem (1323), 
kā vēsta vēstures avoti, mūsu zemē pie-
dzīvota ārkārtīgi barga ziema. Baltijas jūru 
klāja tik biezs ledus, ka ceļotāji kamanās 
brauca uz Gotlandi, Zviedriju, Poliju un 
Vāciju. Hronists Duisburgas Peters rakstīja: 
„Livonijā izsaluši visi augļu koki un ziemā-
ju labība, bet ēdiens, tikko uzlikts galdā, 
tūlīt sasala, tāpat arī kausos salietais alus”.

2. FEBRUĀRĪ – Sveču diena.
16. FEBRUĀRĪ atzīmējam Lietuvas 

Republikas proklamēšanas (1918) simt-
gades dienu. Lietuva bija pirmā no Baltijas 
valstīm, kas vācu okupācijas varas klātbūt-
nē ieguva savu valstiskumu.

20. FEBRUĀRĪ – pirms 150 gadiem 
(1868) jaunlatviešu kustības aktīvisti ar 
Baltijas ģenerālgubernatora atļauju dibi-
nāja „Latvisku palīdzības biedrību priekš 
trūkumu ciezdamiem igauņiem”, kas vēlāk 
attīstījās par Latviešu biedrību. Pirms 145 
gadiem (1873) Rīgas Latviešu biedrībā 
tika nolemts vasarā sarīkot nebijušu pasā-

Mūsu pilsētā un 
novadā

6. FEBRUĀRĪ (pēc 
vecā stila 26. janvā-
rī) – 1870. gadā atklā-
ta Ventspils Navigācijas 
skola (trešā jūrskola 
Latvijas teritorijā) namā 
Pils ielā 1. Tālaika popu-
lārais žurnāls „Mājas 
Viesis” rakstīja: „Avīze 
izsludina no finanzmi-
nistera apstiprinātus 
likumus priekš jūrnie-

ku skolas Ventspilē (...). Zemākajā klasē 
mācīšot latviskā valodā, augstākajā klasē 
vāciskā valodā. Abās klasēs būs jāmāca 
krievu valoda.” Divas nedēļas vēlāk „MV” 
rakstīja sekojošo: „Uz skolas iesvētīšanu 
saradās liels pulks aicinātu viesu no pilsē-
tas valdiniekiem, kopmaņiem, skolmeiste-
riem un citiem še būdamiem kuģu kaptei-
ņiem. Skolas valdītājs ir kolēģijas asesors 
Teodors Mīlenbergs”.

kumu: pirmos latviešu dziedāšanas svētkus.
22. FEBRUĀRĪ – aprit 145 gadi, kopš dzi-

mis ievērojamais latviešu valodnieks Jānis 
Endzelīns (1873—1961).

24. FEBRUĀRĪ atzīmējam Igaunijas 
Republikas proklamēšanas simtgades dienu. 
Igaunijas Pagaidu valdība pasludināja neat-
karīgu Igaunijas republiku, kuras autonomijas 
statusu apstiprināja Krievijas Pagaidvaldība 
pēc cara Nikolaja II atteikšanās no troņa. 

Svece – vēsturiskā, 
praktiskā, romantiskā

A 
tmodas laikā, kad cēla gaismā 
visu tautisko, līdz tam aizliegto 
un pusaizliegto, tāpat piemirsto, 
daudzās skolās bērniem pavi-
sam nopietni skaidroja, ka tieši 

šajā dienā mūsu senči esot lējuši sveces. Šur 
tur skolēniem tika sarīkotas pat improvizē-
tas sveču liešanas darbnīciņas. Diemžēl tāda 
mācība bija caurcaurēm aplama – laikam 
jau tāpēc, ka skolotāji vai pulciņu vadītāji 
pat nebija painteresējušies par Sveču dienas 
izcelsmi un nozīmi Eiropas garīgajā kultūrā.

Kristīgās baznīcas svētkos un rituālos pie-
ņemts iedegt sveces kopš IV gadsimta, kad 
Romas impērijas teritorijā kristiānisms kļuva 
par valsts reliģiju. Rietumeiropas viduslaiku 
un baznīcas vēsture atklāj, ka jau IX gadsimtā 
vai vēl agrāk 2. februārī dievnamos iededza 
ļoti daudz sveču (vairāk nekā parastajos vai 
svētku dievkalpojumos), lai pieminētu svētā 
Simona pausto slavinājumu gaismai – tai, ko 
cilvēks uztver ar acīm, un tai, kas iespīd dvē-
selē caur ticību. Sveču dienas dievkalpojumā 
iesvētīja visas nākamajā Baznīcas gadā lie-
tojamās sveces. Pēc tam daļu svētīto sveču 
izdalīja pilsētniekiem un zemniekiem, kuri 

iededza tās dzīvojamās telpās, tāpat kūtīs 
un staļļos, lai pasargātu mājas un lopus no 
dēmonu un raganu ļaunprātības. Pēc tam 
svētās sveces nopūta un glabāja, lai iedegtu 
pēc vajadzības – briesmu brīžos, pērkona un 
vētru laikā. 

Līdz ar to var teikt, ka Sveču diena mūsu 
zemē ienākusi līdz ar kristīgo ticību. Arī pēc 
pārejas no katolicisma uz luterānismu kā val-
došo kristietības formu, svētajam Simonam 
veltītā Sveču diena saglabājusi tradīciju, 
laika gaitā apaugot ar vietējām ieražām un 
ticējumiem. 

Tie, kuriem nav sveša latviešu klasiskā lite-
ratūra, piemēram, Jāņa Jaunsudrabiņa bērnī-
bas atmiņstāstu krājumi, noteikti atcerēsies 
tur lasīto – sveces lēja pavēlā rudenī, kad 
kāva lopus un ieguva taukus. Arī vaska sve-
ces mājas apstākļos lēja rudeņos, kad viss 
medus izsviests no kārēm un iegūts lieša-
nai nepieciešamais vasks. Jo kādēļ gan mūsu 
senči, praktiski ļaudis būdami, būtu lēju-
ši sveces ziemas otrajā pusē, kad diena jau 
krietni pastiepusies garumā un ar katru dienu 
gaismas kļūst vairāk? 

Daži valodnieki uzskata, ka vārds „svece” 

latviešu valodā aizgūts no senkrievu (aus-
trumslāvu) vārda „sveča” ar to pašu nozī-
mi, un cēlies no vārda „svet” (gaisma). 
Savukārt citi domā, ka „svece” ir baltu cilmes 
vārds, kura pamatā ir degošas vielas – sveķu 
– nosaukums. 

Sveču gaismai izsenis piedēvēta arī maģis-
ka iedarbība, droši vien tāpēc, ka gaismas 
radīšana telpā, kad dabā valda tumsa, pati 
par sevi uztverama kā brīnums (mēs, elek-
triskās gaismas izlutinātie, patiesībā nespē-
jam pat aptvert, cik dziļa nakts tumsa apņē-
ma pasauli pirms elektrības laikmeta). Ar 
degošas sveces palīdzību zīlēja, pareģoja, 
aizsargājās un piesauca, vērojot gan sve-
ces liesmas kustības, gan figūras, ko veidoja 
notecējušie tauki (vasks). Sveču maģijas zinā-
tāji uzskata, ka liela nozīme ir sveces krāsai: 
baltu sveci iededz jaunas lietas vai darbības 
iesākumā enerģijas piesaistīšanai, sarkanu 
— drosmei un gaidāmām pārmaiņām, zaļu 
— mīlestībai, dziedināšanai un dabas izprat-
nei, zilu — veiksmīgai karjerai un taisnības 
meklējumiem, dzeltenu — zināšanu apguvei, 
atklāsmei un veiksmīgiem ceļojumiem, vio-
letu — garīgumam un dvēseles harmonijai. 
Krāsainās sveces saistās arī ar astroloģiskiem 
priekšstatiem, pieņemot, ka katrai Zodiaka 
zīmei atbilst sava krāsa: Aunam sarkana 
(drosme), Vērsim sārta (pacietība), Dvīņiem 
dzeltena vai sudrabpelēka (daudzpusība), 
Vēzim sudraba (apslēptas spējas), Lauvam 
oranža vai zelta (enerģija, spēks), Jaunavai 
gaišzila vai zaļa (ideāla meklējumi), Svariem 
violeta (līdzsvars), Skorpionam sarkana vai 
tumšsarkana (izprastspēja), Strēlniekam 
dzelteni oranža (mērķa skaidrība), Mežāzim 
brūna (neatlaidība), Ūdensvīram tumšzila vai 
zili violeta (neatkarība), Zivīm balta vai ceriņ-
krāsas (intuīcija). 

Šodien, kad pietiek ar vieglu kustību, lai 
telpa pielītu ar spožu gaismu, cilvēki jopro-
jām paturējuši savā tuvumā sveces — gais-
mas saucējas un nesējas, dziļāko skumju 
pavadones, mīlas brīžu un vientuļu pārdomu 
liecinieces. 

Sveču gaismai izsenis piedēvēta arī maģiska iedarbība, 
droši vien tāpēc, ka gaismas radīšana telpā, kad dabā 
valda tumsa, pati par sevi uztverama kā brīnums.



Nr.  5 (48)  2018.  gada 2.  februār is 8  /  Brīvbrīžiem

A U N S
Brīvdienās atrodi laiku sev, lai atpūstos un sakārtotu 
domas. Vari uzlabot omu, dodoties uz kultūras pasākumu 

vai nelielā iepirkšanās tūrē. Ja plānota ballīte, saposies skaisti. Dzīve 
var uzdāvināt romantisku iepazīšanos. Jaunā darba nedēļa nāks ar 
spriedzi un atbildīgiem pienākumiem.

V Ē R S I S
Jākārto dažādas darīšanas iestādēs, jāsatiekas ar darīju-
mu partneriem un jārisina jautājumi, kas jau kādu laiku 

neliek miera. Tas paņems daudz enerģijas, taču tu sekmīgi tiksi 
galā. Profesionālajā jomā iespējami finansiāli izdevīgi karjeras pie-
dāvājumi. Var būt, ka paveras jauni ceļi.

D V Ī Ņ I
Nepaļaujies uz citu solījumiem un svarīgās lietās turi kon-
troli savās rokās. Ja pēkšņi uzrodas jauni paziņas, kuri ļoti 

grib draudzēties – esi vērtējošs. Darbā vai biznesa darījumos jābūt 
piesardzīgam un apdomīgam. Vēlme paplašināt redzesloku un uzzi-
nāt ko jaunu. Piemērots laiks ceļojumam.

V Ē Z I S
Tuvākais laiks solās būt trauksmains un piepildīts ar lie-
tišķām un sabiedriskām aktivitātēm. Var nākties kārtot 

darīšanas iestādēs, kā arī uzņemties pasākumu organizēšanu. Mājas 
lietas paliks otrajā plānā – neplāno svarīgus saimniecības darbus, 
bet brīvdienās ar savējiem apmeklē kādu pasākumu.

L A U V A
Cilvēki izrādīs simpātijas, labprāt ar tevi kontaktēsies un 
aicinās piedalīties dažādos pasākumos. Ja šobrīd esi sirdī 

brīvs, tad sabiedrisko aktivitāšu laikā var uzšķilties simpātiju dzirks-
tis. Ja esi ar kādu kopā, tad labs laiks ģimenisku attiecību stiprinā-
šanai. Darbā neuzņemies pārāk daudz pienākumu.

 
J A U N A V A
Darbs, darbs un vēlreiz darbs! Dienas skries kā vēja spār-
niem, bet ir labas iespējas paplašināt „spēles” lauku-

mu, parādīt savus talantus, kā arī iegūt jaunus darījumu partnerus. 
Brīvos līdzekļus diezgan daudz tērēsi mājas saimniecībai un mīļo 
cilvēku lutināšanai. Dvēselē ilgas pēc romantikas.

S V A R I
Darbā jābūt precīzam, lai neieviešas kļūdas, kuru izla-
bošana vēlāk prasa daudz laika un enerģijas. Strādā pēc 

labākās sirdsapziņas. Šajā periodā liela nozīme būs privātajai dzī-
vei. Brīvajiem ļaudīm var rasties simpātijas, bet ģimenes cilvēkiem 
–  sirsnības un mīlestības piepildīts laiks.

S K O R P I O N S
Dažādas idejas un jauni plāni. Galvenais – nepārsteigties. 
Visu rūpīgi aprēķini un raugies uz ieceru izdevīgumu. Brīvos 

līdzekļus vari tērēt saimnieciskām vajadzībām, iegādāties mājok-
lim noderīgas lietas vai atjaunot garderobi. Nedēļas nogali pavadi 
mājās, mierīgā atmosfērā kopā ar savējiem. 

S T R Ē L N I E K S
Ja darbā vai sadzīvē kaut kas nav pa prātam, liec lietā 
savu optimismu, tādējādi noregulēsi asumus un spēsi 

arī samierināt citus. Finanšu lietās jābūt apdomīgam – ja iesaisties 
jaunos projektos, uzmanies no pārrēķināšanās. Attiecību jomā aiz-
raujoši, krāsaini, sirdi sildoši piedzīvojumi.

  
M E Ž Ā Z I S
Vēlme pēc pārmaiņām dažādās dzīves jomās. Jāatrota 
piedurknes un jāķeras pie darba. Kārtojot lietišķās darī-

šanas, ievēro precizitāti un ētiku, kā arī turies tālāk no situācijām, 
kurās citi skaidro attiecības. Iespējama interese par jaunām zinī-
bām, kā arī labs laiks tālāka ceļojuma plānošanai.

Ū D E N S V Ī R S
Viegli veidosi kontaktus, iegūsi jaunus draugus un biznesa 
partnerus. Pavisam negaidot prātā var iešauties interesan-

tas un oriģinālas peļņas idejas. Padomā, parēķini un liec lietā. Ja šobrīd 
esi viens, tad ir iespējas izveidot attiecības ar tālejošu turpinājumu. 
Brīvdienās prieku sagādās ballīte vai kultūras pasākuma apmeklējums.

Z I V I S
Brīvdienās atpūties, velti laiku pārdomām, un izbaudi 
brīžus vienatnē. Kārtīgi izgulies un dodies garākā pastai-

gā gar jūras krastu. Jāuzkrāj spēki, lai jaunajā nedēļā vari ar pilnu 
sparu ķerties pie darbiem. Paredzama diezgan liela spriedze, taču 
galarezultātā iespējams interesants karjeras piedāvājums.

HORO
SKO
PI   
2.-8.02., 2018.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes

VENTSPILS PILSĒTAS DOMES IZPILDDIREKTORA A. ĀBELES VĒSTULE ZIŅU PORTĀLA BNN.LV REDAKCIJAI:
“Portāla “bnn.lv” publicētajā rakstā “Ziedošanas buma turpinājums: Lemberga līdzgaitnieki dāsni atbalsta ZZS” 
attiecībā pret Aivaru Lembergu nepamatoti un tendenciozi lietots apzīmējums “smagos noziegumos apsūdzētais”. 
Šāda veida apzīmējums – “smagos noziegumos apsūdzētais” – nav amats. Personai bez vārda un uzvārda pamatoti 
ir lietot vēl kādu raksturojošu elementu, ja tas nepieciešams, lai persona tiktu labāk atpazīta vai lai norādītu uz 
personas saistību ar iztirzāto tēmu, piemēram, uz Aivaru Lembergu:
- ja publikācijas vai pārraides tēma ir par sportu, loģiski un pamatoti būtu lietot amatu Latvijas Olimpiskās komite-
jas Izpildkomitejas loceklis vai basketbola kluba “Ventspils” prezidents;
(..)
- ja publikācijas vai pārraides tēma ir par pašvaldību, loģiski un pamatoti būtu lietot apzīmējumu Ventspils pilsētas 
domes priekšsēdētājs.
(..)
Apzīmējuma “smagos noziegumos apsūdzētais” lietojums neapšaubāmi norāda uz propagandas mērķiem. Ņemot 
vērā, ka Latvijas iedzīvotāju vidū Aivars Lembergs nemainīgi ir viena no pirmajām asociācijām saistībā ar Ventspils 
pilsētu, uzskatām, ka nepamatoti izvēlēts negatīvs apzīmējums Aivaram Lembergam vienlaikus arī nepamatoti 
negatīvi ietekmē Ventspils pilsētas tēlu (..), un turpmāk saskaņā ar demokrātiskas sabiedrības principiem izvēlēties 
korektu un pamatotu apzīmējumu atkarībā no publikācijas / pārraides satura.”
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Nakts vidū kāds ārsts konstatē, ka 
viņa pagrabā plūst ūdens. Viņš zvana 
santehniķim, taču tas naktī negrib 
nekur braukt. Ārsts viņam skaid-
ro, ka viņš arī tiekot naktīs izsaukts 
un braucot. Santehniķis ierodas pēc 
15 minūtēm, ieiet pagrabā, kas 
jau līdz pusei pieplūdis, izņem no 
somas divas blīvītes un iemet tās 
ūdenī, sacīdams: -Ja līdz rītam nepa-
liek labāk, zvaniet man vēlreiz.

- Hallo, policija! Es tikko netīšām 
nobraucu divus zaķus. Ko lai tagad 
dara?  
- Nu, nometiet ceļmalā, lai citas 
mašīnas neizsmērē pa asfaltu.  
- Aha, labi! Un ko lai dara 
ar viņu motociklu?

- Rabinovič, kāpēc jūs nopirkāt gumi-
jas sievieti? Jums taču ir sieva!
- Jūs pat iedomāties neva-
rat, cik labi ir gumijas sievie-
tei kādreiz izkratīt sirdi!

Sarunājas divi cietumnieki: 
- Par ko sēdi? 
- Esmu konkurences upuris. 
- Kā to saprast?  
- Redzi, es ražoju tādu pašu 
naudu kā Latvijas banka…

Jaunajam krievam pieder sarkans 
uzvalks un 600. mersedess.  
Jaunajam čukčam pieder sarkanas 
ragavas un 600 ziemeļbriežu.  
Jaunajam latvietim pieder sarkana 
seja un 600 eiro parāds par dzīvokli.

Saruna čatā: 
– Ko neguli? 
– Sēžu internetā. 

– Super, bet es esmu ciemos. 
– Pie kā? 
– Pie tevis! 
– Velns, aizmirsu…

Jaunais pāris. Vīrs ēdot vakariņas: 
- Zini dārgā, šodien zupa ir tik garda 
kā nekad agrāk. Kā tu to panāci? 
- Mamma teica, ka tas mai-
sījums esot arī jāuzvāra…

Agrs rīts. Sieva pieceļas no gul-
tas, pieiet pie spoguļa, izģērbjas 
un ilgi, ilgi sevi pēta. Tad pagriežas 
pret aizmigušo vīru un apmierinā-
ti noteic: – Tu jau sen esi to pelnījis!

Vakars. Ledusskapī stāv šķī-
vītis ar kūku. Blakus nolik-
ta zīmīte: kūku ēst nedrīkst!
Rīts. Ledusskapī stāv šķīvītis bez 
kūkas. Līdzās atrodas zīmīte: Ies nu 
visādas kūkas vēl mani dzīvot mācīt!

Es esmu pasaulē vecākās profesi-
jas pārstāvis. Es guļu par naudu. 
Mana nodarbošanās ir naktssargs.

Sēž divi elektriķi stabā, viens no aug-
šas sauc garāmejošajai tantiņai: 
“Eu, tantiņ, pacel to vada galu, kas 
tur zemē mētājas.” 
Tantiņa paceļ vadu, patur rokās. 
Elektriķis saka otram: 
“Es taču teicu, ka nulle, a 
tu tikai “fāze, fāze” “.

- Apsūdzētais, jūs atzīstat, ka aplau-
pījāt dārglietu veikalu? 
- Nē. 
- Apsūdzētais, šajā zālē sēž četri cil-
vēki, kas redzēja, ka tas bijāt tieši 
jūs! 

- Nu un kas?! Es varu atvest pāris 
tūkstošus cilvēku, kuri to neredzēja.

Tēvs ar dēlēnu ienāk veikalā. Dēls 
sāk čīkstēt: 
- Tēti, šokolādīti gribu. 
- Es arī gribu. Bet naudas 
tikai pusstopam pietiek.

Arī vīriešu dzīvē ir periodi, kad 
viņi kļūst absolūti vienaldzī-
gi pret sievietēm. Parasti tie ir 
hokeja otrie un trešie periodi.

Armijā pulkvedis stāv ierindas priekšā: 
- Mums uz bruņutransportiera sabojā-
jusies rācija. Vai ir kāds, kas prot 
salabot? 
- Jums tā rācija uz tranzistoriem vai 
lampām? 
- Sevišķi stulbiem atkārtoju, rāci-
ja ir uz bruņutransportiera!

Džentlmenis – vīrietis, kurš uzaicinā-
jis meiteni pie sevis mājās apskatīt 
gleznas, tiešām rāda viņai gleznas.

- Hallo, vai bāze? 
- Jūs ne tur trāpījāt, šeit ir raķešu 
bāze. 
- Tie esat jūs, kas ne tur trāpījāt. Kurš 
man tagad par šķūnīti maksās???

Ceļu policists aptur autovadītāju. 
Pārbauda dokumentus – viss kārtībā. 
Aptieciņu, ugunsdzēšamo, trijstūri – 
viss vietā. Alkohols – nulle. 
Policists ar skarbu sejas izteiksmi 
pasniedz dokumentus vadītājam. 
 Vadītājs: 
- Vai drīkstu braukt? 
- Brauc, brauc, tev jau 
sirdsapziņas nav.



ОВЕН
B выходные найдите время для себя, отдохните, приведите 
мысли в порядок. Поднять настроение поможет посещение куль-
турных мероприятий или магазинов. Если планируете посетить 

мероприятие, уделите внимание своему внешнему виду. Жизнь может пода-
рить вам романтическое знакомство. Трудовая неделя принесет много хло-
пот и ответственных обязанностей. 

ТЕЛЕЦ
Возможно, потребуется улаживать различные формальности 
в учреждениях, встречаться с деловыми партнерами и решать 

наболевшие вопросы. Это потребует много энергии, однако вы успешно 
справитесь. В профессиональной сфере возможны выгодные с финансо-
вой точки зрения карьерные предложения. Может быть, перед вами откро-
ются новые дороги. 

БЛИЗНЕЦЫ
Не полагайтесь на обещания, в важных вопросах держите бразды 
правления в своих руках. Если неожиданно у вас появятся новые 

знакомые, которые хотят дружить, – проявите критичность. На работе и при осу-
ществлении деловых сделок требуется осторожность. Вам захочется расширить 
кругозор и узнать что-нибудь новое. Подходящее время для путешествия. 

РАК
Ближайший период обещает быть беспокойным, придется при-
нимать участие в деловых и общественных мероприятиях. 

Возможно, потребуется улаживать дела в учреждениях и взять на себя орга-
низацию мероприятий. Домашние хлопоты отойдут на второй план – не пла-
нируйте важных хозяйственных работ, а в выходные посетите какое-нибудь 
мероприятие вместе с близкими. 

ЛЕВ
Люди будут проявлять к вам симпатию, с удовольствием общать-
ся с вами, приглашать участвовать в различных мероприятиях. 

Если сейчас ваше сердце свободно, то во время какого-то из мероприятий 
может зажечься искорка симпатий. Если у вас есть пара, то самое время 
укреплять семейные отношения. На работе не берите на себя слишком 
много обязанностей. 

 
ДЕВА
Работа, работа и еще раз работа! Время пролетит незаметно, 
но перед вами откроются прекрасные возможности расширить 

поле деятельности, продемонстрировать свои таланты, а также приобрести 
новых деловых партнеров. Значительную часть своих свободных средств 
вы потратите на домашнее хозяйство, а также на то, чтобы побаловать 
своих любимых. Душа будет просить романтики. 

ВЕСЫ
На работе важна точность, чтобы не допустить ошибок, на исправ-
ление которых потребуется много времени и энергии. Работайте 

на совесть. В этот период большое значение вы будете придавать личной 
жизни. У свободных представителей знака могут появиться симпатии, а для 
семейных Весов этот период будет наполнен сердечностью и теплотой. 

СКОРПИОН
Различные идеи и новые планы. Главное не спешить. Все тща-
тельно просчитайте и продумайте, насколько вам это выгодно. 

Свободные средства можете тратить на хозяйственные нужды, приобретать 
полезные вещи для дома или обновлять гардероб. Выходные лучше прове-
сти дома, в спокойной обстановке, вместе со своими домашними. 

СТРЕЛЕЦ
Если на работе или дома вас что-либо не устраивает, пусти-
те в ход свой оптимизм, это позволит сгладить острые углы. В 

финансовых делах нужно быть осмотрительным – если вы решили принять 
участие в новом проекте, то очень важно все хорошенько просчитать. Что 
касается отношений, то вас ждут яркие, греющие душу приключения. 

КОЗЕРОГ
Вас охватит желание перемен в различных жизненных сферах. 
Закатайте рукава и принимайтесь за дело. Будьте точны в работе 

с документацией, ведите себя этично, а также держитесь подальше от ситу-
аций, когда нужно выяснять отношения. Возможно, у вас возникнет интерес к 
новым знаниям. Хорошее время, чтобы запланировать путешествие. 

ВОДОЛЕЙ
Вы с легкостью будете устанавливать контакты, приобретать дру-
зей и партнеров по бизнесу. Совершенно неожиданно у вас могут 

появиться оригинальные идеи относительно заработка. Подумайте, все 
просчитайте и приступайте к делу. Если вы еще не нашли свою половинку, 
то самое время сделать это. В выходные радость вам доставит вечеринка 
или посещение культурного мероприятия. 

РЫБЫ
B выходные рекомендуется хорошенько отдохнуть, посвятить 
время раздумьям, побыть наедине с самим собой. Нужно хоро-

шенько выспаться, а затем можно отправиться на прогулку на морском 
побережье. Важно набраться сил, чтобы с понедельника с новыми силами 
взяться за работу. Ожидается достаточно напряженный период, в результа-
те которого возможны интересные карьерные предложения.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

ПИСЬМО ИСПОЛНИТЕЛЬНОГО ДИРЕКТОРА ВЕНТСПИЛССКОЙ ГОРОДСКОЙ 
ДУМЫ А. АБЕЛЕ В РЕДАКЦИЮ НОВОСТНОГО ПОРТАЛА BNN.LV:
«В опубликованной на портале «bnn.lv» статье «Соратники Лембергса щедро поддерживают СЗК» по 
отношению к Айвару Лембергсу необоснованно и тенденциозно использовано определение «обвиняемый в 
тяжких преступлениях». Для такого определения – «обвиняемый в тяжких преступлениях» –  
нет оснований. Помимо имени и фамилии, для лица обоснованно использовать еще какой-либо 
характеризующий элемент, если это необходимо, чтобы лицо можно было легче узнать или чтобы 
указать на связь этого лица с рассматриваемой темой, например, что касается Айварса Лембергса: 
– если тема публикации или передачи о спорте, то логично и обоснованно было бы использовать должность 
«член Латвийского Олимпийского комитета» или президент баскетбольного клуба «Вентспилс»;
(..)
– если тема публикации или передачи о самоуправлении, логично и обоснованно было 
бы использовать определение «председатель Вентспилсской городской думы». 
(..)
Использование определения «обвиняемый в тяжких преступлениях», несомненно, указывает на 
пропагандистские цели. Учитывая то, что среди жителей Латвии Айварс Лембергс – неизменно одна 
из первых ассоциаций в связи с городом Вентспилсом, считаем, что необоснованно использованное 
негативное определение для Айвара Лембергса одновременно необоснованно негативно влияет на образ 
города Вентспилса (..), и впредь, в соответствии с принципами демократического общества, выбирать 
корректное и обоснованное определение в зависимости от содержания публикации/передачи». 
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- Девушка, а как вас зовут?  
- Домашние или добрые знако-
мые?  
- Добрые знакомые.  
- Добрые знакомые зовут 
меня в ресторан.

- Боюсь, что с этого дня вам при-
дется бросить пить, курить, встре-
чаться с женщинами.  
- Но ведь я же мужчина, доктор!  
- Можете продолжать бриться.

Приходит как-то одному парню 
эсэмэска: «Сёма, нам больше не 
стоит встречаться. 
Люся». 
Звонит: 
- Люся, но почему, мы же любим 
друг друга? 
- Я слышала. Я всё знаю. Ты гово-
рил кому-то по телефону, что у 
тебя полгода была папиллома био-
целатум... 
- Цихлозома! Цихлозома биоце-
латум! 
- И лабио сифилитус. 
- Лабио френатус! 
- Сёма, я ещё хочу иметь детей! 
Мне венерические болезни не 
нужны! 
- Всё! Больше в присут-
ствии блондинок я об аквари-
умных рыбках не говорю!

При встрече с медведем поста-
райтесь не совершать рез-
ких движений, не есть из 
его миски и ни в коем слу-
чае не спать в его кроватке.

- Вовочка, кто такой, по твоему 
мнению, воинствующий атеист? 
- Ну это тот, кто терпеть не может 
верующих и активно с ними борет-
ся. 

- А пример воинствующего атеиста 
привести можешь? 
- Отелло! 
- ??? 
- Ну он же спросил Дездемону, 
молилась л и та на ночь, та ответи-
ла: «Да» и он её за это задушил.

Портланд, штат Орегон, 60 тысяч 
русских. 
Местные жители уже знают, что 
рассол от огурцов нельзя выли-
вать, но ещё не знают – почему.
 
Не знаю, кто как, а я своим 
дочкам подарки на восьмое 
марта кладу под ёлочку...

Тяжело быть начальником сред-
него звена: и выше тебя при-
дурки, и ниже тебя придурки.

- Дорогой, ты опять не покормил 
кота вчера вечером. 
- Да с чего ты взяла?! Вон он спит 
себе спокойно и даже не просыпается. 
- Был бы сытый, мы бы с 
ним ночью у холодильни-
ка не встретились…

В одесской маршрутке водитель 
просит пассажиров пройти вперёд. 
Рабинович возмущается: 
- Я плачу за билет, таки чтобы 
ехать, а не идти пешком!

- Привет, Ваня, давно тебя не 
видел, слышал, ты закончил меди-
цинский? 
- Да, и кандидатскую недавно 
защитил! 
- О, поздравляю, надо к тебе на 
прием записаться! 
- Спасибо, но записаться ко 
мне на прием лучше как можно 
позже, я патологоанатом!

Сын уронил мой айфон и слег-
ка повредил экран. Если кого-
то интересует – могу подарить: 
ему 3 года, русый, глаза карие.

Я ещё в детстве поняла, что 
быть мамой – отстой. Она 
вечно злая и ругается. Надо 
быть папой, уходить на рабо-
ту, а потом играть в компьютер.
 
Каждая женщина любит управ-
лять машиной, особен-
но, когда за рулем ее муж.

Если в гости к вам пришли 10 
человек, а у вас есть толь-
ко 8 вилок для омаров – то 
остаётся только позавидо-
вать вашим проблемам.

- А1?  
- Ранил.  
- А2?  
- Убил.  
- Молодой человек, Вам како-
го формата печатать?!

- Я с тобой развожусь! Ты мне 
изменила!! 
- Что ты кричишь? Я ночевала у 
моей подруги Маринки. 
- Врёшь, подлая! У 
Маринки ночевал я!!

- Почему для создания статуи 
Свободы в качестве модели была 
взята женщина?  
- Потому что для создания 
смотровой площадки требо-
валась ее пустая голова.

- Официант, мне кажется, в про-
шлое воскресенье у вас было 
более свежее пиво. 
- Уверяю вас, что это то же самое.

АНЕКДОТЫ
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Прямой дорогой в Пхенчхан 
Мы уже сообщали, что в продлившем-
ся неделю тренировочном лагере в 
Вентспилсе последние нюансы в физи-
ческой подготовке оттачивали перед 
олимпийским стартом сборная Латвии 
по бобслею. 30 января у бобслеи-
стов был последний тренировочный 
день, после чего вся команда под руко-
водством Сандриса Прусиса и Яниса 
Озолса прямым путём отправилась на 
место проведения зимних олимпийских 
игр – в Пхёнчхан в Южной Корее.

Пукитис уже тренируется в 
Пхёнчхане 
Пока другие латвийские олимпийцы 
еще только собираются в дорогу, пер-
вым из латышей на место проведения 
зимних олимпийских игр отправился 
вентспилчанин шорттрекист Роберто 
Пукитис. Он в Южную Корею выле-
тел уже 25 января. Причину такого 
своевременного прибытия он объяс-
нил необходимостью акклиматизации. 
Второй шоттрекист, также вентспилча-
нин Робертс Звейниекс отправился в 
Южную Корею вместе со всей коман-
дой 30 января.  

У волейболистов ещё одна 
победа 
Вентспилсские волейболисты продол-
жают серию игр без проигрыша на чем-
пионате Латвии 1 лиги. Чемпионы лиги 
в настоящее время – ВК «Ventspils» на 
своей площадке со счётом 3-0 (25:21, 
25:13, 25:20) одержали победу над 
ВК «Aizkraukle». Для ВК «Ventspils» 
это была уже 11 победа в проведен-
ный до сих пор 11 играх, что с 31 очка-
ми позволяет уже практически обеспе-
чить победу в регулярном чемпионате. 
Вентспилсский клуб на своей площад-
ке снова увидим 17 февраля в игре 
против команды из Вецумниеки.  

Балинскис собирается 
играть против Канады 
Воспитанник Вентспилсского хок-
кейного клуба «VENTA 2002» Увис 
Балинскис на этой неделе включен в 
состав сборной Латвии по хоккею в 
числе кандидатов в ожидаемой в вос-
кресенье игре с титулованной сборной 
Канады. Защитник У. Балинскис, кото-
рый продолжает играть в составе риж-
ского «Динамо», с прошедшего в про-
шлом году чемпионата мира является 
довольно стабильным игроком сбор-
ной.  Сборная Латвии на этот раз в 
зимних олимпийских играх не участву-
ет, так как не преодолела квалифика-
цию, в то время как канадцы продол-
жают активно готовиться к борьбе за 
золотые медали.   

Ветераны Вентспилса 
победили в турнире 
В Парвентском спортивном холле на 
состоявшемся турнире по футболу в 
помещениях среди ветеранов победу 
праздновали футболисты Вентспилса.  
В заключение турнира одинаковое 
число очков было у двух команд, одна-
ко у вентспилчан были лучшие ста-
тистические показатели. На втором 
месте – команда Леяскурземе, на 
третьем – футболисты из Салдуса.  

У Смолонского – рекорд 
и титул чемпиона 
Вентспилсский спортсмен Руслан 
Смолонский (скандинавская ходь-
ба) стал чемпионом Латвии по легкой 
атлетике в помещениях. На прошед-
шем в Риге чемпионате Смолонский 
преодолел 5000 м за 20 минут и 48,12 
секунды, установив новый личный 
рекорд и второй год подряд став чем-
пионом страны. 

НОВОСТИ СПОРТА Через день после того, как разошлись пути ФК «Ventspils» и его главного тренера Пола 
Ашворта, клуб заявил о том, что утвержден новый главный тренер. В новом сезо-
не вентспилчане будут тренироваться под руководством опытного специалиста из 
Черногории Деяна Вукичевича. Новый тренер провел с командой уже две недели и 
выражает радость по поводу начала нового рабочего цикла, подчеркивая два суще-
ственных фактора – прекрасные условия для работы и внутреннюю атмосферу клуба. 
Своей решимостью он подтверждает цель команды, которая полностью соответствует 
его характеру, – побеждать. 

Баскетбольный клуб «Ventspils» в Италии одержал важную победу в турнире Лиги чемпи-
онов FIBA, со счетом 79:68 обыграв «SikeliArchivi» (Капо-д`Орландо). Эта победа позволя-
ет вентспилчанам сохранять вполне реальные надежды на попадание в игры плей-офф 
Лиги чемпионов FIBA. Но с одним условием: если будет одержана победа над соперником 
в последней игре у себя дома. Задача непростая, но выполнимая. 

Победа в кармане, но не билет в плей-офф

Н ачало игры в Италии не предве-
щало победы вентспилчан в этой 
встрече. Удача была на стороне 
хозяев, которые быстро завла-
дели преимуществом, из-за чего 

уже в первой четверти главному тренеру 
вентспилчан Роберту Штелмахерсу пришлось 
взять минутный тайм-аут. Это пошло на поль-
зу, так как БK «Ventspils» ответил сопернику 
восьмиочковым отрывом и вышел вперед. 
Пусть минимальный, но перевес был на сто-
роне гостей. Вентспилсская команда посте-
пенно зарабатывала очки, но и хозяева не 
расслаблялись и наступали на пятки. Первая 
половина встречи завершилась перевесом в 
одно очко в пользу Вентспилса – 33:32.

Начало второй половины игры напомни-
ло ее начало, то есть было неудачным для 
вентспилчан. Хозяева площадки быстро 
заработали очки в многочисленных успеш-

ных атаках и набрали преимущество в девять 
очков (47:38). Только в завершение четверти 
удалось догнать хозяев (58:58). В середине 
последней четверти БK «Ventspils» удалось 
совершить рывок и выйти вперед с резуль-
татом 71:60. Это стало переломным момен-
том в игре, после которого хозяева не смогли 
догнать соперника, а гости удержали преиму-
щество и в результате отпраздновали победу. 

20 очков и семь результативных передач на 
счету Эммануэля Убилла, по 15 очков набра-
ли герой предыдущей игры Рихардс Ломажс 
и Юлиюс Юцикс. 

«Я очень горжусь своей командой! – ска-
зал по окончании игры Робертс Штелмахерс, 
главный тренер БК «Ventspils», одержавшей 
победу. – В этом матче были взлеты и паде-
ния. Я очень удовлетворен этой победой, 
мы показали характер, каждый игрок сыграл 
хорошо. Я очень горжусь своей командой!» 

Самый результативный игрок вентспил-
чан Эммануэль Убилла сказал следующее: 
«У нескольких наших игроков имеются трав-
мы, сейчас мы стараемся сыграться, к тому 
же, к нашему составу присоединился новый 
баскетболист. Поэтому матч мы начали 
довольно медленно. В свою очередь, во вто-
рой половине нам больше везло в нападении, 
успешно мы сыграли и в защите. К тому же, 
против нас регулярно выступали более круп-
ные игроки, которых нам удавалось обыгры-
вать при помощи скорости». 

В последнем туре БK «Ventspils» ждет 
решающая борьба за четвертое место в 
сумме и последнюю путевку в плей-офф. 
У себя дома предстоит принять «PAOK» 
(Салоники), которой наша команда прои-
грала на выезде с разницей в семь очков. 
В игре против «PAOK» подойдет победа с 
любой разницей в счете, чтобы обеспечить 
место в плей-офф. Конечно, хотелось бы, 
чтобы вентспилчане победили, однако в слу-
чае неудачи участие в европейских кубках 
не закончится. Сезон продолжится участи-
ем в Европейском кубке FIBA более низко-
го уровня. 

Знакомьтесь, новый тренер 
футбольного клуба «Ventspils» 
Вукичевич из Черногории!

49-летний Д. Вукичевич – опытный фут-
больный тренер высокого уровня. К тому же, 
как подчеркивают в клубе, у него опыт трене-
ра, который побеждает. В родной Черногории 
специалист победил в чемпионате вместе 
с клубами «Zeta» (Голубовцы) и «Mogren» 
(Будва), а также победил в розыгрыше кубка 
страны. Д. Вукичевич был несколько раз при-
знан лучшим тренером года в стране. Нужно 
отметить, что за свою тренерскую карьеру Д. 
Вукичевич работал с несколькими другими 
клубами – сербским клубом «Borac» (Чачака) 
и «Vojvodina» (Нови Сад), а также молдавским 
клубом «Dacia» и черногорским «Mladost» 
(Подгорица).

В свое время и как футболист (он играл на 
позиции полузащитника) Д. Вукичевич стано-
вился обладателем титула чемпиона. Дважды 
он становился чемпионом Югославии в соста-
ве белградского клуба «Partizan». Играя за 
«Partizan», в 60 играх он забил 14 голов. За 
время карьеры играл и за рубежом – в испан-
ских клубах «Sevilla» и «Recreativo». Правда, 
в клубах он играл не долго. Карьеру профес-
сионального футболиста Д. Вукичевич завер-
шил в 2000 году. 

ПО ХАРАКТЕРУ – ПОБЕДИТЕЛЬ
«Я знаю, что вентспилсский клуб имеет 

богатые традиции. Это клуб, который много 
побеждал и совсем недавно был чемпионом 
Латвии. Клуб, который все время боролся за 
первое место. Для меня это принципиально, 
потому что по характеру я победитель и всег-
да хочу побеждать. Конечно, в футболе это 
не всегда удается, но, в любом случае, только 
такой вызов – всегда быть первым – для меня 
интересен, только такие задачи решают мои 
команды», – сказал новый главный тренер 
команды после заключения договора. 

Он также подчеркнул, что, проведя в 
Вентспилсе непродолжительное время, 
понял: здесь прекрасные условия для работы. 

«Все очень хорошо, я очень доволен 
командой. Еще в первый день я сказал, что в 
Вентспилсе прекрасные условия для работы, 
и за неделю лишь утвердился в этом мнении. 

Настрой очень позитивный, все футболисты 
работают прекрасно, с большим старанием, 
очень ответственно занимаются каждую тре-
нировку. Я очень хочу, чтобы с каждой трени-
ровкой мы становились лучше, и, несмотря на 
то что прошла всего неделя, я вижу, что так и 
происходит», – такие слова тренера приво-
дятся на домашней странице клуба.  

Я очень благодарен всем тем, кто при-
ложил много усилий, кто пригласил меня в 
Вентспилс. Это вопрос доверия, что для меня 
очень важно, поэтому я сделаю все возмож-
ное, чтобы это доверие оправдать», – сказал 
Д. Вукичевич. 

На вопрос, какими в первые недели он уви-
дел футболистов, Д. Вукичевич отметил, что 
от игроков он всегда ожидает высокое чув-
ство ответственности и желание работать. 
Только так можно достигнуть поставленных 
целей. «Мне нужно, чтобы мои футболисты 
тренировались с огромным желанием, чтобы 
после тренировки у них было желание рабо-
тать еще. Чтобы это приносило им радость. 
Когда игрок испытывает подобные ощущения, 
это может помочь реализовать любую боль-
шую задачу. Мы должны быть как одна семья, 
в которой каждый знает и выполняет свою 
работу», – сказал тренер. 

СНОВА В ТЕПЛЫЕ КРАЯ
После двухлетней паузы ФК «Ventspils» про-

ведет сборы в теплых краях. Пока футболи-
сты еще активно тренируются в Вентспилсе, 
но уже 12 февраля вся команда отправится 
тренироваться в Марбелью (Испания), где 
проведет неполный месяц. Домой спортсме-
ны вернутся 7 марта. К тому же, уже сейчас 
существует договоренность, что в Испании 
команду ждут восемь (!) проверочных игр. 
Пройдут встречи с несколькими сильными 
соперниками, например, с клубом россий-
ской Премьер-лиги «Уфа», датским клубом 
«Esbjerg», швейцарским клубом «SC Cham» 
и другими. 

«Это будут очень важные для нас сборы, 
очень важный подготовительный этап, во 
время которого мы будем много и серьезно 

работать. Нас ожидают сильные и интерес-
ные соперники в спаррингах», – отмечает 
тренер. 

Правда, прежде чем отправиться в 
Испанию, вентспилчане проведут провероч-
ную игру у себя дома. В субботу, 3 февраля, 
на искусственном покрытии в Вентспилсской 
основной школе N 2 ФК «Ventspils» примет 
клуб из Паланги (Литва). Это станет пер-
вой возможностью увидеть нового тренера в 
действии. 

Параллельно подготовке к новому сезону 
продолжится и работа в национальной сбор-
ной Латвии. В тот же день – 3 февраля – сбор-
ная будет находиться в турецком курортном 
городе Анталье, где проведет проверочную 
игру с сильным соперником – командой из 
Южной Кореи. В этот созыв сборной впер-
вые вызов получил защитник Вадим Жулев. 
«Я очень рад, что вызван в сборную Латвии. 
Такие события, конечно, остаются в памяти, 
становятся чем-то особенным. Играть в глав-
ной команде – мечта каждого игрока. Спасибо 
тренерскому коллективу сборной Латвии за 
доверие, спасибо ФK «Ventspils», благода-
ря которому удалось реализовать одну из 
главных индивидуальных целей. Вызов – это 
прекрасно, но сейчас важно доказать, что 
я достоин выйти на поле», – цитирует В. 
Жулева клуб. В тренировочный лагерь сбор-
ной приглашен и Никита Колесов, который 
провел уже семь игр. 

Как сообщалось ранее, вентспилсский клуб 
после завершения сравнительно неудачного 
сезона решил не продолжать сотрудничество 
с опытным главным тренером – англичанином 
Полом Ашвортом. Как пояснили в клубе, дого-
вор с П. Ашвортом закончился с завершени-
ем сезона, и по обоюдному согласию не был 
продлен. По возвращении в Латвию П. Ашворт 
в сентябре 2015 года тренировал команду ФК 
«Ventspils», однако единственным большим 
достижением клуба стал завоеванный в про-
шлом году Кубок Латвии, дважды завоеваны 
бронзовые медали в чемпионате страны. В 
прошлом сезоне команда впервые за двад-
цать лет осталась без медалей. 
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Путеводитель выходного дня   /  7
Масленица или  
на полпути к весне
В календаре перевернули послед-
ний листок первого месяца года – 
января, и вот уже смотрим – фев-
раль. Зима – ни то ни сё, не так ли? 
Да, было полторы недели зимних 
радостей. Согласны, что для совре-
менных зим это уже много! Однако, 
зима ведь ещё вернётся. Говорят, 
что вроде как уже в ближайшие дни.  
Поживём – увидим. Но февраль при-
мечателен Масленицей – временем, 
когда чисто символически обознача-
ется граница между зимним солнце-
стоянием и Пасхой. Значит, полпути 
до весны уже прошагали.  

И  хотя до масленицы ещё 
целая неделя, вентспилс-
ский Приморский музей под 
открытым небом к Масленице 

готовится заблаговременно. Ежегодно в 
конце первой недели февраля на обшир-
ную территорию музея Масленицу при-
возят ездовые собаки хаски, и в этом 
году это произойдёт именно в воскре-
сенье, 4 февраля, с 13 до 15 часов. 
Прогноз погоды даёт довольно обнадё-
живающую картину – будет и мороз, и 
будет идти довольно сильный снег. Это 
радует, так как, возможно, в этом году 
исполнится давно лелеянная мечта, 
когда можно будет покататься на упряж-
ках, запряженных жизнерадостными 
собаками хаски! На сей раз в музее 
будут гостить хаски из Саласпилса, где 
находится самый большой и самый ста-
рейший питомник хаски в Латвии.  Этот 
питомник собак хаски может гордиться 
двумя титулами победителей мировых 
выставок! Будет, что посмотреть, к тому 
же хаски очень дружелюбные и комму-
никабельные собаки, особенно пора-
дуются самые маленькие вентспилча-
не. Вместе с хаски Масленицу привезут 
и жительница волости Друвиена Майя 
Плита, и ливский ансамбль из Колки 
«Laula», а семья Сиетиньшей позаботит-
ся о толокняной каше или супе из ячне-
вой крупы, бобов и свинины. Пробовали 
ли вы эти старинные латышские блюда, 
которые характерны только для време-
ни Масленицы? Их готовят из свиного 
уха с ячневой крупой. Конечно, будет и 
горячий чай, и так согревающие ожив-
лённые творческие мастерские. 

В субботу советуем посетить 
один особый концерт в Парвентской 
библиотеке. «Шуберт… Плакидис… 
In Memoriam” – под таким названи-
ем прозвучит концерт камерной музы-
ки, посвященный памяти выдающего-
ся латышского композитора Петериса 
Плакидиса и 220-летнему юбилею 
Франца Шуберта.  На концерте высту-
пит ещё один юбиляр этого года – скри-
пач Андрис Паулс, который отметит 
свой 60-летний юбилей. За виолонче-
лью – обладатель Большой музыкаль-
ной награды Латвии и концертмейстер 
группы виолончелистов Латвийского 
национального симфонического орке-
стра Диана Озолиня, за фортепьяно 
– Лелде Паула, которая многие годы 
играла в дуэте вместе именно с А. 
Паулсом. Выдающийся состав музы-
кантов и фантастическая программа 
концерта однозначно сделает его одним 
из незабываемых культурных событий 
этого года в Вентспилсе.  Продолжая 
говорить о концертах, «Ventspilnieks.
lv» советует во вторник, 6 февраля, 
посетить концерт в «Юрас варты», где 
прозвучат 20 самых ярких образцов 
французского шансона в исполнении 
любимой вентспилчанами певицы Айи 
Витолини вместе с фантастическим 
Вентспилсским камерным оркестром. 
Шансон означает гораздо больше, чем 
просто песня. Шансон – это и поэзия, и 
песня, и история французского народа, 
образ жизни одновременно. «Француз, 
который пишет стихи, пишет также шан-
сон, а француз, который слушает шан-
сон, слушает также стихи», такую очень 
точную формулировку дали устроители 
концерта. 

ЗНАМЕНАТЕЛЬНЫЕ ДАТЫ И ЮБИЛЕИ 
В нашей стране

В феврале 695 лет назад (1323 г.), 
согласно историческим источникам, в 
наших краях была необычайно холод-
ная зима. Балтийское море было покры-
то таким толстым слоем льда, что путе-
шественники отправлялись на санях в 
Готланд, Швецию, Польшу и Германию. 
Хронист Петр из Дуйсбурга писал: «В 
Ливонии вымерзли все плодовые деревья 
и озимые, а еда, только поставленная на 
стол, сразу замерзала, как и пиво, нали-
тое в кубки». 

2 февраля – День свечей. 
16 февраля отмечаем столетие со Дня 

провозглашения Литовского государства 
(1918 г.). Литва была первым из Балтийских 
государств, которое обрело свою государ-
ственность во время присутствия немец-
кой оккупационной власти. 

20 февраля – 150 лет назад (1868 г.) 
активисты движения младолатышей с раз-
решения Балтийского генерал-губернато-
ра основали «Латышское общество помо-
щи терпящим нужду эстонцам», которое 
позднее переросло в Латышское обще-

ство. 145 лет назад (1873 г.) в Рижском 
Латышском обществе было принято реше-
ние организовать небывалое мероприятие: 
первый латышский праздник песни. 

22 февраля исполняется 145 лет со дня 
рождения замечательного латышского язы-
коведа Яниса Эндзелинса (1873–1961 гг.).

24 февраля отмечаем столетие со Дня 
провозглашения Эстонской Республики. 
Эстонское Временное правительство провоз-
гласило независимую Эстонскую Республику, 

автономный статус которой 
утвердило Временное прави-
тельство России после того, 
как царь Николай II отрекся от 
престола. 

В нашем городе и крае
6 февраля (26 января по 

старому стилю) 1870 года была 
открыта Вентспилсская школа 
навигации (третья морская 
школа на территории Латвии) 
на ул. Пилс, 1. Популярный 
журнал того времени «Mājas 
Viesis» писал: «Газета провоз-

глашает утвержденные министром финансов 
законы для морской школы в Вентспилсе (...). В 
низшем классе обучение на латышском языке, 
в высшем классе –на немецком языке. В обоих 
классах нужно будет учить русский язык». Двумя 
неделями позднее «MV» писал следующее: «На 
освящение школы прибыло большое число при-
глашенных гостей из городского правительства, 
копманов, наставников и других имеющихся 
здесь капитанов судов. Ее руководитель – кол-
лежский асессор Теодорс Миленбергс». 

2 февраля в календаре отмечено как День свечей. Что это означает и чем День свечей 
отличается от остальных дней, когда принято жечь свечи? Например, от Рождества 
и Адвента, а также Дня поминовения усопших, юбилеев, общественных или личных 
праздников. 

Свеча – историческая, 
практическая, романтическая

Во время Атмоды, когда возро-
ждалось все традиционное, 
народное, ранее запрещен-
ное и полузапрещенное, 

забытое, во многих школах нашим детям 
рассказывали, как именно в этот день наши 
предки лили свечи. Кое-где для школьников 
устраивались импровизированные мастер-
ские по литью свечей. К сожалению, такое 
обучение было бессмысленным – наверное, 
потому, что учителя или руководители круж-
ков не интересовались происхождением Дня 
свечей и его значением в духовной культу-
ре Европы. 

Во время христианских церковных празд-
ников и ритуалов принято зажигать свечи с 
IV столетия, когда на территории Римской 
империи христианство стало государ-
ственной религией. История средних веков 
Западной Европы и церкви говорит о том, 
что уже в IX столетии или даже раньше 2 
февраля в храмах зажигали очень много 
свечей (больше, чем во время обычных или 
праздничных богослужений), чтобы почтить 
восхваляемый Св. Симоном свет – тот, что 
человек воспринимает глазами, и тот, кото-
рый светит в душе благодаря вере. Во время 
богослужения в День свечей освящали все 
свечи, которые предстояло использовать в 
течение всего церковного года. Затем часть 

свечей раздавали горожанам и крестьянам, 
которые зажигали их в жилых помещениях, 
а также в хлевах и конюшнях, чтобы защи-
тить дома и скот от злых демонов и ведьм. 
После этого освященные свечи задували 
и хранили, чтобы зажечь в случае необхо-
димости – в моменты опасности, в грозу и 
бурю. 

Поэтому можно сказать, что День све-
чей пришел к нам вместе с христианством. 
После перехода от католичества к люте-
ранству как главенствующей форме христи-
анства сохранилась традиция Дня свечей, 
посвященная Святому Симону, с течением 
времени она обросла местными традициями 
и поверьями. 

Те, кто не чужд латышской классиче-
ской литературы, вспомнят, например, 
сборник воспоминаний о детстве Яниса 
Яунсудрабиньша – там описывается, как 
лили свечи поздней осенью, забивали скот и 
получали жир. Восковые свечи в домашних 
условиях также лили осенью, когда весь мед 
был собран из сот и получен воск, необхо-
димый для литья свечей. Ведь зачем нашим 
предкам, которые были людьми практичны-
ми, лить свечи во второй половине зимы, 
когда день становится все длиннее? 

Некоторые языковеды считают, что слово 
«svece» в латышском языке произошло от 

древнерусского (восточнославянского) слова 
«свеча» в том же значении, и восходит к слову 
«свет». Также существует мнение, что «svece» 
имеет балтийское происхождение и в его осно-
ве название вещества, которое горит, – смола 
(sveķi). 

Cвету свечи издревле придавались магиче-
ские свойства, вероятно потому, что появле-
ние света в помещении, когда в природе правит 
тьма, само по себе воспринималось как чудо 
(мы, избалованные электрическим светом, не 
можем даже представить себе, какая кромеш-
ная тьма наступала в мире до эры электриче-
ства). При помощи горящей свечи гадали, пред-
сказывали будущее, защищались и призывали, 
наблюдая как за движениями пламени, так и за 
фигурами, которые создавал стекавший жир 
(воск). Те, кто знаком с магией свечей, считают, 
что большое значение имеет цвет свечи: белую 
свечу зажигают в начале нового дела для при-
влечения энергии, красную — для смелости и 
в ожидании перемен, зеленую — к любви, выз-
доровлению и чтобы лучше понять природу, 
синюю – к успешной карьере и в поисках спра-
ведливости, желтую – когда хотят освоить зна-
ния, сделать открытия или отправиться в путе-
шествие, фиолетовую – для внутренней гармо-
нии. Разноцветные свечи связаны и с астроло-
гическими представлениями – считается, что 
каждому знаку Зодиака соответствует свой цвет: 
Овну – красный (смелость), Тельцу – алый (тер-
пеливость), Близнецам – желтый или серебри-
сто-серый (многогранность), Раку – серебри-
стый (скрытые способности), Льву – оранже-
вый или желтый (энергия, сила), Деве – голубой 
или зеленый (поиск идеала), Весам – фиоле-
товый (уравновешенность), Скорпиону – крас-
ный или темно-красный (способность понять), 
Стрельцу – желто-оранжевый (ясное виде-
нье цели), Козерогу – коричневый (упорство), 
Водолею – темно-зеленый или зелено-фиолето-
вый (независимость), Рыбам – белый или сире-
невый (интуиция). 

Сегодня, когда при помощи легкого движе-
ния руки помещение наполняется ярким светом, 
люди все еще не расстаются со свечами, кото-
рые призывают, несут свет, сопровождают нас 
в грустные моменты, становятся свидетелями 
наших романтических чувств и одиноких раз-
мышлений. 

Cвету свечи издревле придавались магические свойства, 
вероятно потому, что появление света в помещении, когда в 
природе правит тьма, само по себе воспринималось как чудо
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что «дело было рассмотрено поверхност-
но, не обоснован расчет убытков, а также 
нет доказательств противоправных действий 
главного бухгалтера». Были отражены все 
предположения прокуратуры о наличии в дей-
ствиях главного бухгалтера состава престу-
пления. В ходе судопроизводства адвокат 
доказал, что «материалы дела не содержат 
информации о преступных действиях глав-
ного бухгалтера». Упомянутые аргументы суд 
принял во внимание, вынося оправдательный 
приговор. 

Полный текст мотивированного приговора 
Курземского окружного суда будет доступен 
с 12 февраля. Затем в течение десяти дней 
его можно будет обжаловать в кассационном 
порядке в Верховном суде, и предприятие, 
принадлежащее Вентспилсскому городскому 
самоуправлению, безусловно, сделает это. 

Так утверждает первый заместитель предсе-
дателя Вентспилсской городской думы и юри-
дически-формальный руководитель самоу-
правления Янис Витолиньш. 

Примечательно, что Я. Витолиньш, не сму-
щаясь, высказывает разочарование и одно-
временно обеспокоенность по поводу оправ-
дательного приговора Курземского окружно-
го суда. «Честно говоря, это не единствен-
ное решение Курземского окружного суда, 
которое меня очень удивляет. Насколько мне 
известно, две бывшие работницы предпри-
ятия – руководитель абонентского отдела 
и кассир – свою вину признали, а окружной 
суд их оправдал», – сказал Я. Витолиньш 
агентству LETA. Я. Витолиньш высказывал 
удивление решением окружного суда и в 
том случае, когда было оспорено решение 
о снятии с занимаемой должности бывшего 
ректора Вентспилсской Высшей школы Гиты 
Ревалде.  

«Ventspilnieks.lv»

Окружной суд отменил решение 
Вентспилсского суда по делу 
о «похищенном» миллионе 
«Ventspils siltums»

Когда в прошлом году общественные медиа Латвийское телевидение и Латвийское радио сообщили о желании прервать сотрудниче-
ство с Вентспилсом после того, как обвиняемый в тяжких преступлениях Айварс Лембергс произнес длинную и несимпатичную речь в 
музыкальной передаче LTV, он не замедлил обвинить «сороситов» в дармоедстве и громко заявил, что Вентспилсу такие скучные меро-
приятия не нужны. Напрасная трата денег, сказал А. Лембергс. Было обещано, что Вентспилс устроит свое музыкальное шоу, которое с 
типичным размахом презентовали в Риге. Это будет первое музыкальное шоу, отражающее национальный топ музыкальных компози-
ций, прослушиваемых жителями Латвии на стриминговых платформах, которое в будущем планируется устраивать каждый год. 

Провал фанфаронства, или Как зрители забраковали 
помпезное шоу «DigiTOP100» в Вентспилсе

П ервая попытка, которая была 
подготовлена в довольно боль-
шой спешке, произвела впечат-
ление хаоса, где все было сва-
лено в кучу. Мероприятие остро 

критиковали зрители по всей Латвии, среди 
них и звезды шоу-бизнеса, в социальных 
сетях разворачивались эмоциональные дис-
куссии. «Суровые слова были высказаны как 
в адрес городского руководства, так и в адрес 
TV3. Основательный холодный душ получили 
ведущие шоу – модель Мара Слея и битбок-
сер Гунарс Битц. Гала-концерт «DigiTOP100» 
и церемонию награждения транслировали на 
канале TV3. Две причины вызвали неудоволь-
ствие зрителей: хотя во время трансляции 
шоу на экране была надпись «прямой эфир», 
на самом деле оно показывалось в записи. 
Наиболее глазастые зрители, которые следят 
за музыкантами в социальных сетях, отдель-

ные документальные свидетельства уже 
видели за два часа до того, как они появились 
на экранах телевизоров… Кроме того, TV3 
демонстрировало «DigiTOP100» в то время, 
когда главным событием в Латвии стал бок-
серский поединок Майриса Бриедиса, за кото-
рым следили во всем мире. 
Большое разочарование вызвали также оче-
видные технические несовершенства, кото-
рые некоторые зрители даже назвали самым 
крупным техническим провалом, который 
когда-либо приходилось видеть. Помимо 
всего прочего, на нервы зрителям действо-
вали длинные рекламные паузы, что практи-
чески «взорвало» «Твиттер». 
Среди зрителей, конечно, были и вентспилс-
ские политики, которые пришли, чтобы сво-
ими глазами увидеть собственное детище. 
Некоторые воспользовались возможностью 
опубликовать совместные с музыкантами 

фотографии из своих профилей в соцсе-
тях. Однако когда помпезное шоу, о котором 
будут говорить по всей Европе, закончилось, 
лица многих представителей местной вла-
сти были красными от гнева и разочарова-
ния. Скорее всего, уже в ближайшие дни на 
ковер будут вызваны ответственные за орга-
низацию шоу в Вентспилсе. В конце концов, 
стыдно, когда на весь мир прозвучит, напри-
мер, сказанное одним из пользователей 
интернета @Egitazz: «Такое слабое меро-
приятие, как вентспилсский «Digitop100», не 
приходилось видеть со школьных времен…» 
«Я всего лишь человек и музыкант, который 
каждый день следит за мировой музыкой 
и топами во всех жанрах. Что сейчас про-
исходит?» – спрашивает популярная певи-
ца Лиене Шомасе. Этот стриминговый топ 
очень необъективен, на что указывают и 
музыкальные критики, и эксперты. Думается, 

что после такого «дебюта» многим будет над 
чем подумать. 
Пожалуйста, краткий обзор по номинациям. 
Самым прослушиваемым латвийским аль-
бомом на стриминговых платформах стал 
«Balzams» Ансиса, самым прослушиваемым 
латвийским синглом стала европесня «Line» 
группы «Triana park», а самой прослуши-
ваемой группой – «Prāta vētra». Tитул «Top 
of the Top Pašmāju singles –2017» получи-
ла песня «Debesis iekrita tevī». Самый про-
слушиваемый альбом и сингл – Ed Sheeran. 
Самое просматриваемое видео – «Bermudu 
Divstūris». Всего было выдвинуто восемь 
номинаций. 

В конце января инспекторы Продовольственно-ветеринарной службы (ПВС) изъяли в 
хозяйстве, расположенном в Пилтенской волости Вентспилсского края, 23 истощенных 
животных. Это уже третий громкий случай жестокого обращения с животными за относи-
тельно короткий период, который произошел близ Вентспилса. Домашний скот, которому 
в данном случае не было обеспечено надлежащего ухода, изъят и доставлен туда, где о 
нем смогут позаботиться. 

В Вентспилсском крае от жестокого 
обращения пострадали 23 животных

K ак рассказала газете 
«Ventspilnieks.lv» представи-
тель службы Илзе Мейстере, из 
хозяйства изъято18 коров, один 
конь, две козы, козел и козле-

нок. Посетив ферму, инспекторы констатиро-
вали, что хозяйка не может должным обра-
зом позаботиться о своем домашнем скоте, 
не обеспечены даже элементарные условия 
его содержания. Многие животные уже были 
истощены. Одну корову (на фото) даже при-
шлось усыпить, так как ей не был обеспечен 
необходимый ветеринарный уход, и состоя-
ние животного было настолько тяжелым, что 
его невозможно было перемещать.
В результате проверки инспекторы служ-

бы сделали вывод, что животным не хва-
тало еды и питья. Скот в основном бродил 
по местным лесам без присмотра в поисках 
пропитания. Однако в лесу сейчас можно 
найти лишь кустарники, камыш и другие 
скудные дары природы.
По словам И. Мейстере, и в тот день, когда 
инспекторы ПВС совместно с работника-
ми Государственной полиции прибыли в 
хозяйство, животные бродили по ближай-
шим лесам, их пришлось гнать домой, чтобы 
официально изъять из условий, не подходя-
щих для их содержания. Скот доставили на 
ферму, с которой у Госагентства обеспече-
ния заключен договор о размещении изъя-
тых в рамках административных дел живот-

ных. По данному факту начат администра-
тивный процесс. 
Это уже второй громкий случай за послед-
ние пару месяцев в Вентспилсском крае. В 
конце минувшего года в волости Зиру в так 
называемом «Парке хаски» ПВС изъяла 26 
собак. Во время проверки инспекторы служ-

бы констатировали, что собаки содержались 
в антисанитарных условиях – среди нечистот 
и при повышенной влажности, животные не 
получали полноценного питания, им не было 
обеспечено достаточной физической актив-
ности. На владельцев собак был наложен 
штраф в 800 eвро. 

Ф
от

о:
 П

ВС
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 Окончание. Начало на 3 стр.
Требуют опубликовать 
записи «разговоров 
олигархов» 
Партия «Единство» на заседании 
совета по сотрудничеству коалиции 
призвала партнёров концептуально 
поддержать инициативу – сделать 
публично доступными все аудиоза-
писи так называемых «разговоров 
олигархов» в «Ридзене». Общество 
имеет право знать всю правду о 
закулисных сделках олигархов, счи-
тает партия. Партия актуализиро-
вала этот вопрос после того, как с 
большой критикой  работу завер-
шила парламентская комиссия по 
расследованию «дела олигархов», 
которая закончился практически без 
результата. 

Слово года – “straumēt”
Словом года 2017 года призна-
но слово «straumēt/straumēšana» 
(перевод английского термина 
streaming. В русском языке исполь-
зуется термин «стриминг»), кото-
рое в острой конкуренции превзош-
ло по популярности такие слова, 
как «viedoklizācija» (насильственное 
навязывание своей точки зрения), 
«viltusziņa» («ложная новость»), 
«uzpirktenis» (в связи с коррупци-
онными скандалами) «kopstrāde» 
и «pežģīnes» (увлечение «постель-
ными» рассказами). Антисловом 
года стало слово «transporti», 
которое, как указывают языкове-
ды, стало широко употребляемым 
в разговорной речи, но в других 
текстах использовать его не стоит. 
Крылатым выражением года экс-
перты признали выражение мини-
стра здравоохранения Анды Чакше 
«Рожать лучше всего в Латвии». 

Ежегодно на 
развитие армии будут 
инвестировать 50 млн 
евро
В период времени с 2018 по 2021 
год Министерство обороны пла-
нирует ежегодно инвестировать 
около 50 млн евро в развитие воен-
ной инфраструктуры, приоритетно 
совершенствуя поддержку принима-
ющего государства и инфраструк-
туру Земессардзе, а также способ-
ствуя развитию полигонов и стрель-
бищ, сообщило министерство.  

Предлагают жестче 
наказывать обманщиков 
при подаче деклараций 
Бюро по предотвращению и борьбе 
с коррупцией считает, что необхо-
димо увеличить штрафные санкции 
в отношении должностных лиц за 
предоставление неверных сведений 
в ежегодной декларации должност-
ных лиц, чтобы искоренить наблю-
даемую тенденцию скрывать дан-
ные в своей годовой декларации.  
Вручена нота Украине 
Министерство иностранных дел 
Латвии вручило официальную ноту 
полномочному представителю укра-
инского посольства с просьбой про-
извести необходимые действия, 
чтобы наше государство было 
исключено из «списка офшорных 
зон». Ситуация сложилась из-за 
неправильной интерпретации ново-
го налогового законодательства 
Латвии, которое предусматривает 
нулевую ставку налога на реинве-
стированную прибыль.  Однако она 
не оценивается как безналоговая 
система, так как за дивиденды в 
Латвии взимаются налоги.  

Предупреждение 
водителям транспортных 
средств и беременным 
Производители алкогольных напит-
ков Латвии, входящие в Ассоциацию 
алкогольной отрасли, договорились, 
что необходимо дополнить этикет-
ки алкогольных напитков предупре-
ждением, что употребление алко-
голя нежелательно для беремен-
ных. Также будет указано, что упо-
требление алкоголя не совмести-
мо с управлением транспортным 
средством.

В ЛАТВИИОстановленное падение
   У него еще и половина жизни не прожита, 
нет ли в планах чего-то добиться в образо-
вании, в освоении новых навыков, ремес-
ла, например, в изготовлении сувениров 
или каких-нибудь милых вещиц, закалять 
тело и дух на занятиях спортом? Алексей 
считает, что он уже слишком стар для таких 
вызовов и не видит мотивации для таких 
действий.  
«Кому нужны будут мои сувениры, если даже 
научусь их делать. К тому же, их можно изго-
тавливать только в специальных мастер-
ских, каких у нас нет.  Другое дело, если бы 
мы жили в сельской местности, где была бы 
возможность работать на земле, ухаживать 
за скотом, выращивать овощи и ягодники.  
Но и это палка о двух концах – хотелось бы 
в город…», о будущем у Алексея определен-
ной ясности нет. 

КАК СПАСТИ ОТ СЕБЯ САМОГО 
Заведующий специальным центром опеки 
Андис Сукурс много думал об этих про-
блемах и признал, что их нужно было бы 
решать в масштабе государства: «Ведь оче-
видно, что наши клиенты охотно делали бы 
что-то полезное и, возможно, даже могли бы 
заработать.  Но существующее законода-
тельство такой возможности не предусма-
тривает. Мужчины с удовольствием занима-
лись бы хозяйством, насколько это позво-
ляют правила безопасности, но в городских 
условиях такой работы очень мало. Многие 
из них в жизни были активными обществен-
никами, на работе – отличными специали-
стами, а сейчас, в лучшем случае, играют в 

Работница центра опеки Гунита угощает обитате-
лей центра обедом и одаривает добрым словом. 

настольные игры, в худшем – смотрят по 
ТВ сериалы». 
Он удовлетворён тем, что центр продол-
жает развиваться и приводится в порядок, 
в том числе пополняется новым инвен-
тарём и аппаратурой, однако он взве-
сил и то, во сколько это может обходить-
ся обществу и государству. В интере-
сах защиты персональных данных лиц, 
не упоминая ни имена клиентов, ни их 
место жительства (так как ознакомился с 
деятельностью подобных учреждений в 
других местах в стране и за её предела-
ми), Андис подсчитал, что на содержание 
одного клиента государство и благотвори-
тельные организации ежемесячно допла-
чивает от нескольких сотен до многих 
тысяч евро, например, если приходится 
лечить от редких и тяжелых заболеваний.  И 
делает это в течение десятков лет.  
«Риторический вопрос – во сколько обо-
шлась бы помощь конкретному человеку и 
семье во время, когда эти люди начали ска-
тываться в болото зависимости или тряси-
ну хронических болезней. “Конечно, прежде 
всего человек должен сам пытаться собрать-
ся силами, но своевременная поддержка 
психолога или социального работника была 
бы несравнимо дешевле, чем теперешние 
расходы и потенциальная опасность, какую 
они могут представлять для общества, оста-
ваясь без контроля и помощи. Возможно, 
нужно было бы принять решение о еди-
ных действиях в случаях, когда человек сам 
себя разрушает и хочет, чтобы его остави-
ли в покое, не нарушали его прав человека 
делать так, как самому нравится.  Но позд-
нее его придётся спасать за счёт всего обще-

ства. Спасая человека при пожаре или в случае 
стихийного бедствия, ведь можно использовать 
специальные приёмы, тогда почему подобным 
образом нельзя действовать, когда ему угро-
жает не меньшая опасность от него самого?», 
такие мысли возникли у Андиса вследствие 
многолетнего опыта, работая заведующим цен-
тром и в должности заведующего находящегося 
рядом ночного приюта для взрослых.  
«Конечно, к тем, кто уже попал под нашу опеку, 
нужно относиться с уважением, какой бы ни 
была их прежняя жизнь, так как они люди и 
хотя бы в мыслях пытаются вернуться к тради-
ционным ценностям общества. При поддержке 
общества они остановили своё падение вниз, и 
это уже очень много.   У кого-то это произошло 
слишком поздно, чтобы встать на ноги, но при-
ветствуется то, что они не приумножают зло», 
именно в этом Андис видит смысл своей рабо-
ты. 

ХK «Venta–2002» в ледовом холле олимпийского центра «Ventspils» каждый день призы-
вает жертвовать на реабилитацию Харалда Васильева. Каждое пожертвование – как лучик 
света, чтобы легендарный тренер мог восстановить здоровье для полноценной жизни. 
Присоединяйся к хоккейному клубу «Venta–2002»! 

У тренера по хоккею Харалда Васильева 
серьезные проблемы со здоровьем

Команда Латвийской хоккейной первой лиги 
ХК «Venta–2002» матч против «Марупе», 
который состоится в воскресенье, 4 февра-
ля, в 15:15, посвящает Харалду Васильеву. 
Харалдс Васильев – главный тренер коман-
ды латвийской высшей хоккейной лиги ХK 
«Zemgale/LLU», бывший латвийский хокке-
ист, нападающий, по окончании спортив-
ной карьеры – тренер. С 1968 по 1983 год 
Харалдс играл в рижском «Динамо», десять 
сезонов провел в высшем дивизионе выс-
шей хоккейной лиги СССР. 
После получения образования тренера с 
1985 по 1990 год, когда Харалдс перее-
хал в Германию, он был главным тренером 
рижского «RASMS» (фарм-клуба «Динамо»). 
Следующие два сезона он провел в каче-
стве играющего тренера в Дортмунде. С 
дортмундским клубом Васильев работал до 
самого 1994 года, затем он отправился в 
Крефельд, где до 2004 года занимал различ-
ные должности, два периода он проработал 
главным тренером «Крефельд Пингвин». 
С 1999 по 2001 год Васильев был тренером 
сборной Латвии по хоккею. Он перенял браз-
ды правления от Леонида Береснева. В 2016 
году Васильев вновь сменил на этом посту 
Л. Береснева, однако осенью главным тре-
нером сборной был назначен ее нынешний 
главный тренер Боб Хартли. 
Под руководством Харалда Васильева в 
1999 году латвийская хоккейная сборная 
участвовала в квалификационном турнире 
Чемпионата мира в Шеффилде (Англия) и 
в Квалификационном турнире Олимпийских 
игр в Клагенфурте (Австрия). 
Самым ярким достижением Харалда 
Васильева на посту главного тренера лат-
вийской сборной является победа над сбор-
ной России в ее лучшем составе, одержан-
ная в 2000 году на Чемпионате мира в Санкт-
Петербурге, когда, исключив из дальнейшей 
борьбы сборную России, в составе кото-
рой находились звездные игроки, сборная 
Латвии по хоккею заняла достойное вось-
мое место. 

Из интервью порталу TVNet от 5 декабря 
2016 года: 
«И 2000 год в латвийском хоккее оставил 
незабываемый след. Тогда в Чемпионате 
мира латвийская сборная под вашим 
руководством в Санкт-Петербурге пре-
взошла звездный состав сборной России. 
Это стало огромной сенсацией. 

– Это был великий день для нас. Тогда мы 
обыграли команду НХЛ. В этот момент у 
всех было очень много эмоций, к тому же, 
мы поняли, что это произошло в первый раз 
и, возможно, единственный. 
 
– Артурс Ирбе после этого матча сказал, 
что прожил на этом свете 33 года, и за 
такую игру полжизни готов отдать. 

– Это были первые эмоции, которые проя-
вились. Наверное, по прошествии лет они 
немного утихли, но в тот момент так каза-
лось, так и было. Человек – эмоциональное 
существо, он переживает моменты радости. 
Кто-то такие моменты воспринимает более 
спокойно, у кого-то – бурные чувства. 

– Это было во время чемпионата. Тогда 
вы направили в 2000 году во взрослый 
хоккей юного Яниса Спруктса. Мне запом-
нилось, как он от всего сердца исполнял 
гимн Латвии. 

– Я думаю, не только он пел. Остальные 
делали то же самое. Слова гимна у меня 
размещены в раздевалке, и каждый, кто про-

Команда Латвийской хоккейной первой лиги  
ХК «Venta–2002» матч против «Марупе», 
который состоится в воскресенье, 4 февраля,  
в 15:45, посвящает Харалду Васильеву

ходил мимо, мог посмотреть, прочитать. Также 
на списках состава латвийской сборной по зве-
ньям в раздевалке был герб Латвии. Это верный 
шаг в процессе формирования команды. Я счи-
таю, что это с моей стороны проявление уваже-
ния к спортсмену. Конечно, все происходило на 
латышском языке, план игры также был написан 
на латышском. Может, некоторые не поняли, но 
есть люди, которые могут перевести».  

Благодарим всех, кто 
откликнулся на призыв 

ХK «Venta–2002» помочь 
Харалду Васильеву!
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В Вентспилсе предупреждают об 
эпидемии гриппа 
30 января в Латвии объявили о начале эпи-
демии гриппа, так как в Даугавпилсе число 
заболевших гриппом уже было 117,9 на 100 
000 жителей, таким образом достигнув эпи-
демического порога в 100 случаях. В послед-
нюю неделю января в Вентспилсе был вто-
рой самый высокий показатель – 62,0 случая 
заболевания, быстро приближаясь к эпидеми-
ческому порогу. 

В Вентспилсе – самый быстрый рост 
объёма накопленных инвестиций 
Накопленный объём вложенных иностран-
ными государствами инвестиций в зареги-
стрированные в Вентспилсе предприятия в 
течение года вырос на 43,10 миллиона евро, 
что является самым быстрым ростом среди 
всех самоуправлений Латвии. Заслуги горо-
да Вентспилса в этом нет никакой, так как 
быстрый рост достигнут благодаря одной 
сделке – в прошлом году АО «Ventspils nafta» 
за 43,7 миллиона евро продало 51% частей 
капитала ООО «»Ventspils nafta» termināls» 
входящей в группу «Vitol» нидерландской ком-
пании «Martank».

Будет связан уникальный шарф 
в честь 100-летия Латвии 
Самоуправление Вентспилсского края просит 
отозваться каждого вентспилчанина и жите-
ля края и принять участие в вязании шарфа 
Вентспилсского края. Это будет уникальный и 
особый подарок жителей к столетию Латвии.  
Связанные фрагменты должны быть шири-
ной 20 см, а длина не ограничена, также зна-
чение не имеет цвет. Связанные фрагменты 
можно передать заведующим своих волост-
ных домов культуры или народных домов.  
Фрагменты шарфа уже вяжут практически во 
всех волостях.  

Новых помещений пришлось 
ждать полгода 
После почти полугодового ожидания во втор-
ник, наконец, официально было открыто новое 
здание Вентспилсской центральной начальной 
школы на улице Сколас, 37. Вначале здание, 
в котором раньше находилась Вентспилсская 
вечерняя средняя школа (весной её реши-
ли расформировать), планировалось открыть 
к началу нового учебного года, однако из-за 
различных проблем открытие школы задер-
жалось на целые пять месяцев. С 2003 года 
Центральная начальная школа реализовыва-
ла учебный процесс в двух зданиях: занятия 
для учащихся 1-4 классов проходили в здании 
бывшей начальной школы на улице Бривибас, 
16, в свою очередь ученики 5-6 классов зани-
мались в помещениях Вентспилсской государ-
ственной 1-й гимназии. 

Удастся ли еще покататься 
на лыжах этой зимой? 
Этот вопрос занимает не только вентспилчан. 
Из-за резкой оттепели неделю назад лыж-
ная гора вентспилсского Парка приключений 
снова была закрыта.  Всего в этом зимнем 
сезоне лыжная гора была открыта с вечера 
16 января и в целом, без перерыва работала 
девять дней. Платную услугу всего использо-
вали 2300 посетителей, а общее число посе-
щений горы – 7000, свидетельствуют опубли-
кованные данные. 

Надеялись на больший грузооборот 
ООО «»Ventspils nafta» termināls» (ВНТ) в про-
шлом году перевалило в Вентспилсском порту 
6,9 млн тонн нефтепродуктов. Генеральный 
директор ВНТ Ларс Панцлаф указал на то, 
что в прошлом году результаты были ниже 
изначально планируемых и что на них повли-
яло уменьшение потока грузов со стороны 
России, что связано с наложенными ограни-
чениями на перевозку грузов по железной 
дороге из России в порты Латвии. В прошлом 
году ВНТ реализовал несколько проектов раз-
вития с общим объёмом инвестиций в более 
чем 14 млн евро.

В ВЕНТСПИЛСЕ

Несмотря на то что Россия приняла решение направлять грузы в свои порты, 2017 год 
можно оценивать очень жирным знаком «плюс». В прошлом году AО «Baltijas ekspresis» 
достигло рекордно большого объема перевозок – 7,1 млн тонн. В 2017 году результаты 
перевозок были фактически в два раза лучше, чем в 2016 году. Председатель правления 
AО «Baltijas ekspresis» Марис Бремзе признает, что это результат очень серьезной рабо-
ты, когда наперекор различным препятствиям удалось привлечь новые грузы, к тому же, 
в существенном объеме. 

Упорная работа позволила завоевать 
значительную часть насыщенного 
рынка перевозок 

П рошлогодние результаты деятель-
ности предприятия AО «Baltijas 
ekspresis», входящего в состав 
общества «Балтийская ассоци-
ация – транспорт и логистика» 

(БАТЛ), заставили удивиться многих: как такое 
возможно?! Рост объема грузов достиг 313%, 
что позволило предприятию в тот момент уве-
личить свою часть рынка до 25% и обогнать 
«Baltijas tranzīta serviss», став вторым крупней-
шим перевозчиком по объему грузов в стра-
не. Самый большой рост объема зафиксиро-
ван в марте – более чем в четыре раза, 415% 
по сравнению с мартом 2016 года. К тому же, 
темп прироста грузов был с возрастающей 
динамикой – по сравнению с предыдущим 
годом, в январе объем перевозок достиг 310%, 
а в феврале – 316%.
Предприятие в целом в прошлом году пла-
нировало перевезти неполные восемь мил-
лионов тонн груза, однако решение России 
и процессы, происходящие в нашей стране, 
притормозили еще более стремительный 
рост. Однако нужно отметить, что достиг-
нутый в прошлом году грузооборот, так или 
иначе, самый крупный за всю двадцатилет-
нюю историю существования AО «Baltijas 
ekspresis». 

ОБЩИЙ ОБЪЕМ РАБОТЫ 
ВЫРОС ПОЧТИ В ДВА РАЗА 
«Если мы посмотрим на общие показатели, 
то выходит, что в прошлом году в среднем 
мы отправляли десять грузовых поездов в 
сутки. Это более 20% всего объема работы 
в латвийской железнодорожной сети! Общий 
объем работы по сравнению с 2016 годом 
вырос почти в два раза», – рассказывает 
Марис Бремзе. 
По его словам, руководство акционеров 
предприятия – АО «Ventspils tirdzniecības 
osta» и AО «Ventbunkers» во второй полови-
не 2016 года проделало большую работу с 
потенциальными заказчиками грузов, чтобы 
сохранить и привлечь больший объем зака-
зов в Вентспилсский порт. Задачей «Baltijas 
ekspresis» было в очень короткий срок 
суметь мобилизовать ресурсы и перевезти 
объем груза, который был в три раза боль-
ше, чем ранее. Если в октябре 2016 года мы 
везли три грузовых поезда в сутки, то в конце 

ноября – уже десять и более», – рассказы-
вает М. Бремзе и добавляет, что рекордно 
большого объема предприятие добилось в 
начале прошлого года, когда в сутки отправ-
лялось даже 18 поездов. 
«Для того чтобы всего этого достичь, 
потребовались существенные вложения. 
Потребовалось еще улучшить качество 
локомотивного парка AО «Baltijas ekspresis». 
В основном мы работали с локомотива-
ми серии «2te116», которые значительно 
более мощные, поэтому было необходимо 
также увеличить число работников локомо-
тивных бригад и улучшить общую организа-
цию труда. По-моему, существенным фактом 
является то, что в прошлом году мы создали 
35 новых рабочих мест (количество работ-
ников предприятия выросло до 241 чело-
века. – Прим. ред.) именно в локомотивных 
бригадах. Могу лишь еще и еще раз сказать 
спасибо всем работникам за профессиона-
лизм и качественно выполненную работу, 
что является главным фактором и крепкой 
основой для роста предприятия AО «Baltijas 
ekspresis» в прошлом году», – сказал М. 
Бремзе. 
Существенный рост грузооборота, а значит, 
и увеличение объема работ позволили уве-
личить среднюю заработную плату на пред-
приятии. Еще одним значимым событием 
стало открытие в Даугавпилсе нового отдела 
эксплуатации локомотивов. 

ФАКТОРЫ, ВЛИЯЮЩИЕ НА РОСТ
Однако в прошлом году после динамичного 
начала года впоследствии ситуация измени-
лась. М. Бремзе поясняет, что существенное 
влияние оказывала реализуемая Российской 
железной дорогой тактика, когда не согласо-
вались грузы для отправки в направлении 
Латвии. «В результате этих действий «Baltijas 
ekspresis» в 2017 году не перевезло более 
пяти миллионов тонн груза. Соответственно, 
это в известной степени угрожает тем рабо-
чим местам, которые недавно были созданы, 
и, конечно, это влияет на экономику пред-
приятия «Latvijas Dzelzceļš» как управля-
ющего инфраструктурой, поскольку умень-
шаются и платежи со стороны «Baltijas 
ekspresis» за использование железнодорож-
ной инфраструктуры». 

Второй фактор, который повлиял и, как под-
черкивает М. Бремзе, будет влиять на дея-
тельность «Baltijas ekspresis», – это разно-
гласия с предприятиями концерна «Latvijas 
dzelzceļš» относительно производства манев-
ров на станции в Вентспилсе. «В результате 
определенного давления «Baltijas ekspresis» 
пришлось сократить объем производства 
маневров, тем не менее, мы считаем, что мы 
достаточно профессиональны и компетент-
ны, чтобы своими силами обеспечить достав-
ку привезенных предприятием грузовых ваго-
нов до терминалов, которые являются наши-
ми клиентами. Поэтому пришлось обратиться 
в администрацию государственной железной 
дороги с просьбой рассмотреть ситуацию и 
открыть вентспилсскую станцию для осущест-
вления технологических операций и для дру-
гих коммерсантов, а не только «LDz Cargo», 
– прокомментировал руководитель предпри-
ятия. Несмотря на то что в данный момент 
решение проблемной ситуации идет медлен-
но, М. Бремзе уверен, что «Baltijas ekspresis» 
сможет полноценно обеспечить маневры на 
вентспилсской станции. 

ПРЕДПРИЯТИЕ ПРОДОЛЖИТ 
РАБОТАТЬ В ТОМ ЖЕ ОБЪЕМЕ, 
ЧТО И В ПРОШЛОМ ГОДУ 
Несмотря на различные вызовы и препят-
ствия, руководитель «Baltijas ekspresis» с наде-
ждой смотрит на ситуацию в этом году, одна-
ко нельзя расслабляться – нужно продолжать 
работать в том же объеме, что и в прошлом 
году. В сложившихся условиях, когда грузоо-
борот становится более ограниченным, конку-
ренция становится все напряженнее. 
«Сначала задачей «Baltijas ekspresis» было 
продолжать так же эффективно обеспечи-
вать перевозки терминалам Вентспилсского 
порта, несмотря на тот факт, что прогнозы 
объемов, скорее, консервативные и осто-
рожные. Во-вторых, в 2018 году «Baltijas 
ekspresis» начнет полноценно обеспечивать 
услуги технологических операций на вент-
спилсской станции. Это серьезный вызов 
и требует большой мобилизации со сто-
роны работников предприятия. В-третьих, 
мы продолжим работать над предложени-
ем новых продуктов перевозки грузов участ-
никам рынка. У «Baltijas ekspresis» имеются 
известные наработки в этом направлении, 
и мы продолжим целенаправленно рабо-
тать, чтобы их реализовать. Конкуренция 
на рынке перевозок огромная, и этот факт 
не дает останавливаться на достигнутом. У 
«Baltijas ekspresis» еще достаточно большие 
возможности для роста», – глядя с надеждой 
в будущее, говорит М. Бремзе. 

У правляющий свободным пор-
том Имантс Сармулис выража-
ет удовлетворенность показате-
лями, достигнутыми в прошлом 
году, которые на 6,5% превы-

сили результат 2016 года (правда, это был 
второй самый низкий показатель в истории 
порта со времени восстановления незави-
симости). Он отметил, что, согласно пред-
ставленным коммерсантами прогнозам на 
2018 год, грузооборот в Вентспилсском порту 
и в этом году планируется в объеме 20 
млн тонн. «Общий результат работы порта 
нас удовлетворяет – если удастся и впредь 
сохранить грузооборот в 20 млн тонн, это 
будет очень хорошо. Как и каждый год, в 
этом году Управление Вентспилсского сво-
бодного порта обобщило прогнозы на 2018 
год, представленные частными терминала-
ми. Если они исполнятся, – а мы очень наде-
емся, что так и будет, – то в этом году мы 
можем считаться с равноценным объемом 

Вентспилсский свободный порт надеется в этом 
году сохранить грузооборот в объеме 20 млн тонн
Несмотря на то что в течение продолжительного периода в прошлом году наблюдался 
сравнительно низкий грузооборот, когда в Вентспилсском порту объем переваленных гру-
зов немного превысил 20 млн тонн, и приземленные прогнозы на будущее, Вентспилсский 
свободный порт в этом году надеется сохранить существующий грузооборот. 

грузов», – цитируются слова И. Сармулиса 
на информационной страничке Управления 
Свободного порта. 
И. Сармулис отметил, что надеяться на 
сохранение прежних позиций позволяет 
осознание своих возможностей – богатый 
опыт, умение быстро и качественно обслу-
живать суда, выгодное географическое поло-
жение, благодаря которому судам, фрахту-
ющимся в Вентспилс, нет необходимости 
оплачивать дополнительно зимнюю стра-
ховку. «С этой точки зрения, наш порт для 
многих становится еще более привлекатель-
ным именно в зимнее время, так как вхожде-
ние судов в наш порт намного дешевле, чем 
в другие порты. В Вентспилсе самые низ-
кие портовые пошлины, которые взимаются 
Управлением порта. Они ниже, чем в сосед-
них портах, с которыми мы конкурируем», – 
пояснил управляющий. 
И. Сармулис выразил надежду на привле-
чение транзита из Китая, проинформиро-

вал, что осуществляется поиск партнеров в 
Казахстане, Индии, Узбекистане, где могут 
генерироваться грузы для Вентспилсского 
порта. «Если мы говорим об ожидаемых 
результатах, то, конечно, в первую очередь, 
это могли бы быть китайские грузы. Вначале 
они будут приходить в небольшом объе-
ме. Через несколько лет речь может идти о 
5–8 тысячах поездов в год на всю Европу. 
И нужно понимать, что большая часть пой-
дет через Беларусь и Польшу. Но с какой-то 
частью может считаться и Вентспилс, бла-
годаря паромным перевозкам «Stena Line» 
в Скандинавию. Вентспилс основательно 
позиционируется как ворота в Скандинавию, 
это самый быстрый и удобный морской путь. 
Мы также заключили договор о сотрудни-
честве с администрацией индустриального 
парка «Большой камень» в Беларуси – зна-
чимым игроком в проекте нового Китайского 
шелкового пути», – прокомментировал И. 
Сармулис. 
Когда к печати будет подготовлен сле-
дующий номер газеты «Ventspilnieks.
lv», уже станет известно, как терминалы 
Вентспилсского порта работали в первый 
месяц 2018 года. 
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МЫСЛЬ НЕ ПОТЕРЯТЬ ПРИЮТ 
А до этого был голод и холод, сопровождаемое немыслимой 
грязью одиночество и узость тюремных камер. «Сам виноват, 
слишком много употреблял вот это», используя международ-
ный жест, он пощёлкивает пальцами по шее и добавляет, что 
и наркотики употреблял, когда только мог их достать.    
«При такой жизни более благоприятный результат трудно 
себе даже представить», Алексей кивает головой в сторо-
ну уютного, тёплого и солнечного помещения пансионата. 
И самокритично признаёт, что в своей жизни многократно 
поступал так, что если бы не  какое-то чудо, то уже давно 
лежал бы в могиле без памятной надписи и цветов, потому 
что действительно близких на этом свете у него уже почти 
что и не осталось.  
«Есть жена, с которой я в разводе и дочь, которая недавно 
пошла в школу.  Не видел её уже почти три года. Хотелось 
бы встретить, иногда держусь из всех сил, чтобы не идти и 
не искать.  Ведь кто я им теперь?  Ни добра, ни совета со 
своей предыдущей жизнью дать не могу? Понятно, что и они 
меня не ищут», Алексей достаточно реалистичен и самокри-
тичен. Он рассказал, что в тёплое время года идёт в город 
просто так, в кино или за покупками, кивнёт случайно встре-
ченным знакомым «из прежней жизни», которые его ещё 
узнают, но близких друзей у него вне приюта нет. А были ли 
они вообще? 
 «Ну, как сказать? Когда была полная бутылка, мы встре-
чались, болтали. Решали, где достать следующую. Теперь 
некоторые из них уже в земле, кто-то не вернулся из тюрьмы. 
Были и такие, кто своевременно останавливался, они, когда 
мы встречались несколько лет назад, давали хоть лат и удив-
лялись: «Лёша, это действительно ты?»».  
«Сейчас для компании вполне достаточно двух десятков 
обитателей пансионата “Vēji” и девчат из обслуживающе-
го персонала, мы между собой хорошо ладим, а большего 
общества мне и не надо», внешне Алексей выглядит доста-
точно удовлетворенным теперешней жизнью, да и от преж-
них вредных привычек он частично избавился.  А как уж там 
на самом деле, знает только он сам. 
   «Наркотики не употребляю совсем. Алкоголя хочется 
по-прежнему, но пытаюсь держать себя в рамках, не хочу 
потерять этот приют», Алексей начинает осознавать, что 
если его за пьянство выкинут из приюта, то его жизнь может 
стать только хуже, вплоть до прежнего самоуничтожения…  

ИЗГНАННЫЕ, НО НЕ БРОШЕННЫЕ 
Здесь стоит пояснить, что контингент созданного пять лет 
назад ЛОС и городским самоуправлением центра опеки 
“Vēji” составляют бывшие обитатели вентспилсского пансио-
ната для пожилых людей “Selga”, которые оттуда выселены 
за поведение, которое мешало покою клиентов пансионата 

Остановленное 
падение
Алексей в возрасте неполных 43 лет 
согласился на беседу с условием, что 
в газете не будет названа его фамилия 
и к тексту не будет прилагаться его 
фотография. Что касается последнего, 
то остаётся высказать сожаление, 
так как внешне Алексей при своём 
высоком росте и тёмно-рыжей бороде 
является одним из самых колоритных 
обитателей специализированного 
центра опеки “Vēji” вентспилсского 
отделения общества «Латвийское 
объединение самаритян (ЛОС). 
«Перед зимой мой организм обычно 
накапливает небольшой резерв 
жира.  Это такое естественное, но 
в конкретных условиях ненужное 
обеспечение, так как настоящий мороз 
и снег до Вентспилса доходит очень 
редко», мужчина похлопывает по своей 
довольно объёмной талии и шутит, что 
именно по этой причине от соседей по 
комнате заслужил кличку «Толстый». 
“Ну какой я «толстый»?. Придёт весна, и 
всё добро на солнце растает», Алексей 
снова улыбается и рассказывает, что 
сытная жизнь в таком стиле у него 
только несколько последних лет. С 
того времени, как ЛОС и городские 
социальные службы остановили его 
падение в пропасть. 

и даже угрожало их безопасности. Речь шла о неразрешён-
ном употреблении алкоголя, громком поведении в состоянии 
алкогольного опьянения, ругани и драках.  В “Vēji” стало не 
так тесно, и поэтому меньше конфликтов между обитателя-
ми, увеличен контроль за употреблением алкоголя, а с чрез-
вычайными обстоятельствами, опасным поведением и напа-
дением на персонал в учреждении борятся путём установ-
ки тревожной кнопки, по сигналу которой незамедлительно 
прибудет полиция. Заведующий вентспилсским отделением 
ЛОС Андис Сукурс оценивает кнопку как средство преду-
преждения, так как, к счастью, использовать её приходится 
достаточно редко. 
У каждого клиента “Vēji” был свой путь в пансионат или тепе-
решний центр опеки, часто вымощенный трагическими слу-
чайностями, болезнями, собственными несчастьями и несча-
стьями близких. В окончательной фазе он почти всегда кон-
чается чрезмерным употреблением алкоголя и употреблени-
ем наркотиков, годами тюрьмы.  Из-за состояния здоровья 
не все хотят кому-то рассказывать о пережитом, многие даже 
с трудом вспоминают, с чего и почему начался путь вниз. 
Алексей тоже не может объяснить, когда именно появилось 
непреодолимое влечение к алкоголю, так как родители алко-
голем не увлекались и единственному сыну плохой пример 
не показывали. Отец был хорошим сварщиком на рыбокон-
сервном комбинате.  Он умер, когда Алексею было только 
десять лет. Мать там же работала в бухгалтерии.   Она умер-
ла три года назад, переживая вместе с сыном все его беды и 
несчастья, хотя он уже давно не жил дома.  

КРАТКОВРЕМЕННАЯ РАБОТА 
Алексей рано начал тусовать вместе ровесниками, которые 
употребляли и алкоголь, и другие опьяняющие вещества, 
попробовал и сам.   И очень быстро стал от них зависим. 
В школе окончил восемь классов и начал работать слеса-
рем-ремонтником на Вентспилсском заводе вентиляторов. 
«Работа и люди вокруг нравились, но продержался на заво-
де только полтора года – меня уволили «по статье» за пьян-
ство и опоздания на работу. Всю жизнь меня сопровождала 
эта беда – как выпью, так не могу остановиться.  Как-то себя 
регулировать начал тогда, когда здоровье больше не позво-
ляло так пить», Алексей говорит об этом с определенной 
обреченностью и как о зле, с которым он не научен бороть-
ся и не пытался этого делать. Не хватило силы воли, или как 
сейчас говорят – мотивации.   
После завода вентиляторов он устроился на работу в один 
входящий тогда в моду кооператив, работал на строительных 
и отделочных работах, выучился на маляра, однако коопе-
ратив через год разорился.  “Бригада была отличной, рабо-
та нравилась, но привычка выпивать не отпускала, я бы всё 
равно долго не продержался», признаёт Алексей, считая этот 
случай как бы пограничной чертой между трудовой жизнью и 
жизнью бездомного или бомжа.  

ГОДЫ В ТУМАНЕ 
«Были, конечно, попытки собраться. В армии служил в 
погранвойсках, было как в кино, собаки и погони.  Но и там 
случались неприятности. В один из периодов трезвости я 
женился, но постоянно меня отбрасывало назад, к зависи-
мости. Какая женщина это может выдержать?», спрашивает 
риторически Алексей. О годах, «наполненных туманом», у 
него строгой хронологии в памяти не сохранилось.  Получил 
вторую группу инвалидности, добавились другие болезни, 
из-за чего ему пожизненно отказано в возможности офици-
ально устроиться на оплачиваемую работу.  Положительный 
момент – то, что теперь он начал получать пенсию, и паспорт 
не потерял, «ведь как иначе деньги на почте получишь, адре-
са ведь у меня не было».   Три раза за три года сидел в 
тюрьме (“... по одной и той же статье, не скажу – по какой»), 

за неуплату за наём уже давно потерял скромное жильё. 
Родительская квартира ему не досталась, так как он был из 
неё выписан, её перенял город.  
«Короче говоря, стал полноценным бомжом. Ну и куда тако-
му деваться, если не посчастливилось умереть на улице? 
Конечно, устроиться в одном из заброшенных садовых доми-
ков», Алексей считал это само собой разумеющимся, так как 
так поступали до него многие люди с похожей судьбой.  
«Человеку, который никогда не оказывался в подобных усло-
виях, трудно понять, как в них можно выжить», Алексей 
позволил себе улыбнуться, так как через всё это прошёл.  “В 
таких садовых домиках можно найти и посуду, и различный 
инвентарь. Для готовки еды годятся доски, выломанные из 
какого-нибудь забора, или доски от другой садовой будки, то, 
из чего готовить, можно украсть на соседних огородах или в 
магазинах, найти в мусорниках.   Помыться можно в пруду 
или в речке, одежду получить в благотворительных организа-
циях. Конечно, в отношении одежды и поведения, нужно дер-
жаться в определенных рамках, чтобы не забрала полиция», 
Алексей раскрывает некоторые нюансы выживания.    

ВИД БЫЛ КАК У НАСТОЯЩЕГО ДИКАРЯ 
«Если защитники порядка даже и задержат, то и это не конец 
света. Однажды меня отвезли в Елгавскую психоневрологи-
ческую больницу, там был очень строгий режим, охрана. В 
другой раз оттранспортировали в подобного рода учрежде-
ние в Лиепае. Это было, как позднее узнал, после вызвав-
ших волнение в городе событий, когда женщины стали жало-
ваться – в сумерках на Лесном кладбище на них нападает 
и их пугает жуткого вида мужчина с чёрной бородой.   Да, 
это был я, но я же не специально пугал, нет. Просто подхо-
дил, хотел поговорить, потому что в садовых домиках был 
один как волк.  Некоторые убегали и кричали, кто-то давал 
«бомжу» конфетку, булочку или даже по латику. Ни одной из 
них я ничего плохого не сделал, хотя вид у меня тогда дей-
ствительно был ужасный, как у настоящего дикаря, да, это 
надо признать.   Конечно, полиция меня вычислила, увезли 
в специализированную больницу в Лиепае, там проверили и 
немного подлечили. Позднее социальные работники привез-
ли обратно, попал в пансионат “Selga”, но и там было трудно 
прижиться, слишком далеко я зашёл в своём бомжевании, 
фактически жизнь бездомного стала моей настоящей жиз-
нью. Поэтому мня перевели в “Vēji”, так как для самостоя-
тельной жизни я еще не готов и вряд ли когда-нибудь буду 
готов», с виду крепкий мужчина признаёт, что в одиноче-
стве у него нет никаких перспектив освободиться от старых 
зависимостей. 

 «КОЗЬЯ НОЖКА» – ДЕШЕВО И СЕРДИТО 
Какой-то полузабытый вкус дома и свободы они чувству-
ют, когда получают карманные деньги, которые составляют 
десятую часть от получаемой каждым пенсии, остальное 
уходит на покрытие расходов на содержание в центре опеки. 
«Тогда покупаем картошку, макароны, крупы, кусочек мяса 
или десяток яиц и на кухне центра готовим еду, какую ког-
да-то ели дома, в семье. Вытапливаем жир из купленных на 
рынке мясных обрезков, чтобы было что намазать на хлеб. 
Это не от голода, просто хочется вырваться из предвиден-
ности блюд центра, каждый хочет показать ещё оставшие-
ся поварские навыки», Алексей раскрыл, что его фирменное 
блюдо – это картошка фри с луком и шпиком.  С курением 
как наименьшим злом он и не пытался бороться, но из-за 
дороговизны сигарет не может себе позволить.  «Покупаю 
табак и бумажные пакеты для сворачивания «козьей ножки». 
Получается почти как сигара, дешево и сердито», рассказы-
вает курильщик. 

И за обеденным столом формируются группы по интересам.



«DigiTOP 100» 
в Вентспилсе 
провалился: 
что дальше?

«Baltijas ekspresis» 
мчится вперёд на 
скорости экспресса

День свечей – это не 
наследие предков, 
а христианская 
традиция

Алкоголь хотел бы 
себе оставить: понять 
и помочь «бомжу»
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A. K.: – Господин Лембергс, когда мы наконец-то вас арестуем? 
В этом году?

A. Л.: (..) – Вы несостоявшийся актер. Никудышный политик, кото-
рый хочет славы. 

A. K.: (..) – Я купил вашу книгу. Раскраску. 
A. Л.: (..) – Поменяйте памперс, вы же боитесь меня. Что же вы не 

шли бороться на выборы в Вентспилсе? 
A. K.: – А мне не хотелось. 
A. Л.: – Ну вот, апчхи…Ну, хорошо. Возьмите памперс, когда при-

ходите ко мне на политические дискуссии. 
(Фрагмент беседы Айвара Лембергса и Ансиса Богустова в пря-

мом эфире «Rīga TV24» в «Ziņu Top 5» от 22 января в тот момент, 
когда в разговор «затесался» Артус Кайминьш.)

*** 
Kак видно, настоящая борьба «политических титанов» в прямом 

эфире. Куда до них Хиллари Клинтон, Ангеле Меркель или даже 
политической клоунаде во время предвыборной борьбы Дональда 
Трампа. В баталиях в прямом эфире местного телевидения в ход идут 
более весомые аргументы, чем экономика, социальные вопросы или 
актуальные события общественной жизни. Старик, да ты же обос… 
Ну, ладно. Прихвати памперс, если у тебя недержание, так сказать. А 
ты, старик, врун, вор, и место твое в тюряге. А если не будешь дер-
жать язык за зубами – получишь по сопатке. Сам получишь по сопат-
ке, ты уже трясешься, как у детсадовца кра… Ну, ладно. 

Другими словами, политический понос и вербальное недержание 
элитного уровня, когда даже памперсы не помогают, у нас достига-
ет высокого градуса. Можно было бы, конечно, посмеяться над этой 
чрезвычайно «содержательной» дискуссией, говоря по-простому, 
«поржать» над тем, как т. н. политики, которые избраны или назначе-
ны на должности, вершат наши судьбы. Конечно, можно не воспри-
нимать всерьез очередное «попадание» в кадр Артуса Кайминьша 
с его бравурными выкриками, ведь что с этого Кайминьша взять. 
Стиль, знаете ли, у него такой – юродствовать на публике… А вот 
от мэра портового города уж точно хотелось бы даже в такой ситу-
ации немного большего, чем обсуждения проблемы недержания у 
Кайминьша в прямом эфире. А посему это уже не смешно. 

Без сомнения, каков спрос, таково и предложение. Если у публи-
ки (читай: избирателей) есть спрос на бесцеремонность, дешевку и 
обзывательства, то будет и предложение. Если в центре внимания 
находятся дискуссии на уровне «остолоп – сам дурак», то не стоит 
«напрягаться», потому что аргументы не нужны. В конце концов, для 
чего что-то объяснять, предлагать, разрабатывать, если победите-
ля определяет количество ругательных слов, контекст и фонтани-
рующее остроумие с использованием ненормативной лексики. Так 
сказать, кто лучше покуражится над конкурентом, тот и депутат! Kто 
придумает для половых органов конкурента определение покрепче, 
тот и получит признание публики (читай: избирателей). 

В политических дискуссиях «ниже пояса» нет ничего нового, уни-
кального, характерного лишь для Латвии. Если не хватает аргумен-
тов относительно любой актуальной проблемы, если недостаточ-
но способностей ответить на неприятные вопросы по существу, то 
намного проще вместо ответа бросить фразу: «А у тебя спина гряз-
ная» – (в лучшем случае) или «а ты жене изменяешь», или, напри-
мер, «прихвати памперс, ты же меня боишься». Такое бывает и в 
других странах, так говорят и «аргументируют» и в намного более 
древних цитаделях демократии по обе стороны Атлантического оке-
ана. Потому что определенной части публики это всегда кажется 
довольно симпатичным: глянь, как он сказал! Использовал понят-
ные мне аргументы. Когда так опускаются до уровня народного гуля-
нья, где два подвыпивших джентльмена «доказывают» друг другу 
свою правоту, это не делает чести ни одному из государственных 
мужей (если мы хотели бы назвать этим гордым словосочетанием 
некоторых наших представителей власти). 

Безусловно, в любом парламенте, думе или другой институции 
власти должен быть свой клоун – чтобы было веселее. По этому 
поводу даже не стоит беспокоиться или заниматься морализатор-
ством относительно падения в бездну этических ценностей. Жаль 
только, что до уровня придворного шута опускаются и те люди, у 
которых, по крайней мере, теоретически, должна быть власть и 
которые должны обладать силой. И тогда создается впечатление, 
что вербальные памперсы требуются всей политической элите… 
Как в «шоу ридзенских разговоров» молвили их главные герои: бл.., 
кто здесь хозяин! 

P.S. Если кому-то тоже хочется посмотреть эту «чудесную» поли-
тическую дискуссию на ТВ, то: https://www.facebook.com/RigaTV24/
videos/1134849099984575/. 

Искренне ваша «Ventspilnieks.lv»

Страх, памперсы и 
апчхи… Ну, хорошо...

4 стр. 

После трагического случая в октябре прошлого года, когда в малом плавательном бассейне олимпийского 
центра «Ventspils» во время занятий по плаванию погиб четырехлетний мальчик, в центре были установлены 
камеры видеонаблюдения, однако зарплата инструкторов по плаванию как была неконкурентоспособной, так 
и осталась. По информации источников «Ventspilnieks.lv», за рабочий день с раннего утра до позднего вечера 
инструкторы получают лишь установленную государством минимальную зарплату. В то же время функцио-
неры высокого ранга не могут пожаловаться на отсутствие щедрости ОЦ «Вентспилс». 

Работники получают минимальную 
зарплату, президент ЛОК – тысячи

«V entspilnieks.lv» уже писала, что 
представителем держателей 
долей капитала OЦ «Ventspils» 
является президент Латвийского 
Олимпийского комитета Алдонс 

Врублевскис. Изучив годовую декларацию господина 
Врублевскиса, которую он должен подать как государ-
ственное должностное лицо – администратор непла-
тежеспособности, «Ventspilnieks.lv» выяснила, что OЦ 
«Ventspils» в качестве зарплаты выплатил ему в 2016 
году 15 360 eвро, а как другой доход, полученный в ОЦ 
«Ventspils», указана сумма в 1161,60 eвро. Нельзя ска-
зать, что президент ЛОК не участвует в деятельности 
ОЦ «Ventspils». Как известно, он участвовал в заседании 
Комиссии по экономике и бюджету Вентспилсской город-
ской думы, на котором рассматривался вопрос о воз-
можном перераспределении функций ООО «Olimpiskais 
centrs „Ventspils”» и основании нового общества – 
«Ventspils olimpiskā vienība», которое могло бы не пла-
тить налог на доход с предприятий. Мы уже писали, что 
необходимость создать такое общество была вызвана 
тем, что начиная с этого года за расходы, не связанные 
с хозяйственной деятельностью, нужно платить налог 
на доход с предприятий в размере 25%. Однако обще-
ства и фонды его платить не должны. Это, в свою оче-
редь, дает возможность значительно «сэкономить» за 

счет налогов, отчисляемых государству. Само по себе 
это неплохо, если бы только OЦ «Ventspils» не получало 
щедрое финансирование из госбюджета, который, как 
известно, пополняется из денег налогоплательщиков. 
Например, на развитие спортивной инфраструктуры OЦ 
«Ventspils» Министерство образования и науки выде-
лило 1,65 млн евро. ЛОК также львиную долю доходов 
получает из средств госбюджета. 

Из неофициальных источников «Ventspilnieks.lv» 
стало известно, что тренер Виктор Зуев, который вел 
злополучное занятие и впоследствии покинул долж-
ность директора вентспилсской спортивной школы 
«Spars», принят на работу в OЦ «Ventspils», чтобы зани-
маться реализацией проектов, связанных с развитием 
инфраструктуры, он курирует вопросы строительства 
нового бассейна. Напомним, что сразу после трагедии 
председатель думы Айварс Лембергс сказал, что «уже 
с моральной точки зрения было бы неправильно, чтобы 
он оставался руководителем спортивной школы». 

В то же время, согласно данным годового отче-
та ООО «Olimpiskais centrs “Ventspils”», финансовый 
результат деятельности в 2016 году – убытки в размере 
749 178 eвро. В свою очередь, оборот нетто, в который 
включены доходы от услуг, предоставленных спортив-
ным комплексом, в 2016 году достиг 2 110 128 eвро, что 
на 14% больше, чем в 2015 году. 

Kурземский окружной суд 
отменил обвинительный при-
говор, ранее вынесенный 
Вентспилсским судом, и пол-
ностью оправдал трех быв-
ших работниц высокого ранга 
предприятия «Ventspils siltums» 
– главного бухгалтера, руково-
дителя абонентского отдела и 
кассира, которые обвинялись в 
присвоении 1,045 млн евро из 
кассы предприятия. Пока адво-
кат радовался победе в окруж-
ном суде, Вентспилсская дума 
выразила разочарование подоб-
ным решением, к тому же, вице-
мэр Янис Витолиньш высказал 
большое удивление по поводу 
приговора Курземского окруж-
ного суда. Самоуправление от 
имени принадлежащего ему 
предприятия пообещало обжа-
ловать это решение. 

Окружной суд отменил решение 
Вентспилсского суда по делу о «похищенном» 
миллионе «Ventspils siltums»

K ак пояснила представитель Курземского 
окружного суда Байба Андерсоне, дан-
ное решение суда этой инстанции полно-
стью отменяет обвинительный приговор 
Вентспилсского суда от 26 апреля 2016 года, 

которым бывшие работницы предприятия «Ventspils 
siltums» были признаны виновными в присвоении средств 
в крупном размере – немногим более миллиона евро, 
за что предусматривалось лишение свободы на срок 
от полутора до трех лет. Суд также постановил, что все 
обвиняемые солидарно должны возместить убытки пред-
приятию «Ventspils siltums» – каждая по 39 001,70 eвро. 

В соответствии с решением Вентспилсского суда, 
самое суровое наказание грозило «мозгу преступления» 
– лишение свободы сроком на два года и шесть месяцев 

с конфискацией имущества. Двум другим обвиняемым 
было присуждено лишение свободы сроком на один 
год и шесть месяцев, в обоих случаях – без конфиска-
ции имущества. Ранее прокурор выразил уверенность, 
что обвиняемые по предварительной договоренности 
в группе, принимая наличными от абонентов входящие 
платежи, часть поступающих сумм присвоили и не ввели 
их в кассовый аппарат. 

Присяжный адвокат Янис Муцениекс выразил удов-
летворенность оправдательным приговором, которым 
обвиняемые были полностью оправданы. В судебных 
прениях были детализированно аргументированы моти-
вы необходимости оправдательного приговора и указано,  
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